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Dziś w „Głosie" dodatek: 
Rolniczy czwartek 

Czwartek 25 stycznia 2018 

Burmistrz Lęborka 
nie na drodze 
do woj. środkowo-
pomorskiego 
STRONA 2 

R ACOJEŚUTO TY 
TERAZ WYGRASZ? 

KUMULACJA 

imnuMi 
Graj w 

Zwycięstwo 
Poltareksu 
w I lidze tenisa 
stołowego 

®2 STRONA 20 

Decyla środowiskowa wydana dla mączkarni na razie jest ważna. Jaki będzie finał? 

Wójt gminy Słupsk wznawia 
postępowanie środowiskowe 

Bogum iła Rzeczkowska 
bogumila.r7eakow5ka@gp24.pl 

Społeczeństwo 

m 

\ "-- 4 

Nastąpił przełom w sprawie budowy 
zakładu produkcji mączki i oleju z ryb 
we Włynkówku. Wójt gminy Słupsk 
Barbara Dykier uznała wnioski 
o wznowienie postępowania o wyda
nie decyzji środowiskowej. 

Urzędnicy gminy Słupsk ograniczyli 
się w tej sprawie do umieszczenia in

formacji na stronie internetowej. Nie 
byli skorzy do udzielenia odpowiedzi 
na pytania „Głosu", które dotyczą 
podjętych przez gminę działań. 

Jak wynika z publicznie przedsta
wionych informacji, postępowanie -
zakończone wydaniem ostatecznej 
decyzji środowiskowej prawie dwa 
lata temu - zostało wznowione 
na wniosek Agnieszki Waleszczyk, 
którą pominięto jako stronę postępo
wania, a która teraz przywołała kwe
stię najbliższego sąsiedztwa planowa
nej inwestycji. 

Pod uwagę zostały też wzięte, jako 
żądania wznowienia, pisma prezy
denta Słupska oraz Spółdzielni Miesz

kaniowej „Dom nad Słupią". Przy
pomnijmy, że wiceprezydent Słupska 
Marek Biernacki domagał się nie tylko 
wznowienia postępowania, lecz także 
uchylenia decyzji. 

Wiceprezydent zarzucił, że ani 
władze miasta, ani mieszkańcy nie 
uczestniczyli w postępowaniu admi
nistracyjnym i nie mieli wiedzy 
o trwającej procedurze, więc nie mo
gli zgłaszać wniosków i uwag do ra
portu środowiskowego. 

Z kolei SM „Dom nad Słupią" za
rzuca, że nie został uwzględniony 
wpływ planowanej inwestycji na za
soby spółdzielni położone w bezpo
średniej bliskości. 

Po ska 

poznała 

s • 

Jednocześnie wójt Barbara Dykier 
oświadczyła, że wznowienie postępo
wania nie wstrzymuje procesu inwe
stycyjnego i nie powoduje utraty de
cyzji środowiskowej. 

- Wynik wznowionego postępowa
nia może dopiero doprowadzić 
do uchylenia, modyfikacji lub utrzy
mania wcześniej wydanej decyzji śro
dowiskowej. Na obecnym etapie nie 
mogę przesądzić o finale sprawy -
oświadcza wójt Barbara Dykier, dekla
rując, że wszystkie zgłoszone wątpli
wości zostaną rozstrzygnięte 
przy udziale społeczeństwa i osób ma
jących specjalistyczną wiedzę oraz 
w oparciu o przepisy prawa. 

Kontrolerzy 
Inspekcji Handlowej 
sprawdzili firmy 
cateringowe. 
U 70 procent 
stwierdzono 
nieprawidłowości, 
m.in. 
przeterminowane 
produkty, brudne 
zamrażarki 
STRONA 3 

Tym razem zawiadomienia trafią 
również na tablice ogłoszeń Urzędu 
Miejskiego w Słupsku. Natomiast 
strony (wnioskodawców oraz inwe
stora) pouczono, że na to postanowie
nie nie służy zażalenie. 

Sprawa nabrała też szerokiego za
sięgu, bo urząd gminy przesłał rów
nież postanowienie do wiadomości 
Starostwa Powiatowego w Słupsku, 
Regionalnego Dyrektora Ochrony Śro
dowiska w Gdańsku, generalnego -
w Warszawie, powiatowego inspek
tora sanitarnego w Słupsku oraz 
do Prokuratury Rejonowej w Słupsku. 
©® 
STRONA 3 

Dzień otwarty 
na nowej 
porodówce 
Stupsk 
Już 6 lutego na porodówce w szpitalu 
w Słupsku może urodzić się pierwsze 
dziecko. Tymczasem w najbliższy 
wtorek każdy będzie mógł zobaczyć, 
jak wygląda nowy oddział. Na młode 
mamy czekają cztery nowoczesne sale 
porodowe z łazienką wyposażone 
w specjalistyczny sprzęt. Osobna sala 
będzie do cięć cesarskich. Po porodzie 
panie będą leżały w pokojach dwuo
sobowych. 
STRONA 4 

Mistrzowie Europy Portugalczycy 
i Włosi będą grupowymi rywalami 
reprezentacji Polski podczas 

pierwszej edycji Ligi Narodów. 
Biało-czerwoni trafili do grupy 3. 
Tylko zwycięzca awansuje do Finał 

Four, a ostatnia ekipa spadnie 
do drugiej dywizji. Faza grupowa 
zostanie rozegrana jesienią 2018 r. 

41 CRUPASIERLECCYDEVELOPME" 
zatrudni 

PRACOWNIKA DO BIURA SPRZED 
W KOBYLNICY 
bnd@op.p| 
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Uwaga: przelotne opady deszczu 

Magdalena 
Olechnowicz 

SMRÓD 
ZMĄCZKARNI 
JUŻCZUĆ 
Komentarz redakttiru 

Już w momencie, 
gdy mieszkańcy 
Włynkówka odkryli, że 
w pobliżu ich domów 
rozpoczęła się budowa 

fabryki przetwórstwa mączki 
rybnej, wiadomo było, że coś 

tu śmierdzi. Niby wszystko 
zgodnie z prawem, a jednak 
po cichu i za plecami tych naj
bardziej zainteresowanych. 
Właściciele zapewniają, 
że śmierdzieć nie będzie. 
Skoro tak, to dlaczego infor
macji o inwestycji nie podano 
od razu do publicznej wiado- -
mości? Czy fabryka powsta
nie? Póki co, wznowiono po
stępowanie w sprawie wyda
nia decyzji środowiskowej. 
Na obecnym etapie nie można 
przesądzić o finale sprawy. 
Dopiero wynik wznowionego 
postępowania może doprowa
dzić do uchylenia, modyfika
cji lub utrzymania wcześniej 
wydanej decyzji. 

Monika Zacharzewska 
monilcaiacharzewska@gp24.pl 

PORODÓWKA 
WSŁUPSKU 
PO 18 LATACH 
Komentarz 

Już za półtora tygodnia 
w Słupsku, na nowym 
oddziale położniczym, 
mają szansę urodzić 
się pierwsze dzieci. 

Po prawie 18 latach poro
dówka wraca z Ustki do Słup

ska. Na szczęście na matki, 
nowo narodzone dzieci, ale 
i panie leczone na ginekologii 
czy patologii ciąży czekają nie 
tylko nowe mury, ale i część 
nowego sprzętu do diagno
styki i leczenia. Wymiana 
aparatury była po prostu ko
nieczna, bo ta stara nieraz za
wodziła, o czym wiedzą i leka
rze, i położne, i pacjentki. Te
raz przez zarządem szpitala 
trudne zadanie przepro
wadzki oddziałów i pacjentek. 
To będzie stresujące, ale by 
zminimalizować stres pań, 
które wkrótce będą rodziły, 
szpital we wtorek pokaże 
wszystkim chętnym poro
dówkę w nowej wersji. 

„KISICIELE 

O środkowopomorskim 
tylko się rozmawia 
Rozmowa 

Burmistrzowi Lęborka woje
wództwo środkowopomor-
skie nie po drodze. Bliżej mu 
do Trójmiasta. 

Zawsze mi się wydawało, 
że Lębork leży koło Słup
ska, a teraz mam wrażenie, 
że jest odwrotnie. 
Dlaczego? 

Do Lęborka dojeżdża SKM, 
kiedy do Słupska już nie. 
Tak, były zmiany w tej 

kwestii. Wiem, że tak jest. 

Jak takie rzeczy załatwia 
się w urzędzie marszał
kowskim? 
Prezydent Słupska ma 

w tej kwestii chyba większe 
możliwości. Często jest w te
lewizji i nie takie rzeczy po
trafi załatwić. 

Mówi się. że Słupsk nie 
otrzymał dofinansowania 
od rządu na budowę hali 
sportowej, bo prezydent 
krytykuje PiS. Pan. tak jak 
marszałek, jesteście z Plat

formy Obywatelskiej. Do
gadujecie się? 
Dogadujemy się, ale nie 

tylko dlatego. Jak trzeba je
chać i rozmawiać, to tak się 
robi. Ważne są argumenty. 

A S6? Sprawa kluczowa? 
Dla nas jest kluczowa, ale 

jak widzę, że droga będzie 
budowana do Bożegopola, to 
jestem przekonany, że będzie 
i do Lęborka. Z Lęborka 
do Bożegopola jest niedaleko. 

Lębork dąży w kierunku 
Trójmiasta, które jest nie
daleko. Jesteście już częś
cią aglomeracji? 
Praktycznie tak wychodzi, 

ale to nie znaczy, że nie oglą
damy się na naszych kolegów 
z drugiej strony. Wie pan, jak 
będzie lepiej w Słupsku, to le
piej będzie też w Lęborku. 

To teraz środkowopomor-
skie. Dołącza Pan? 
Nie. Mieszkańcy nie chcą. 

Nie ma takiej potrzeby. 

Skąd pan wie. że nie chcą. 
Nie było przecież referen
dum w tej sprawie. 

Całość rozmowy z Witoldem 
Namyślakiem w piątkowym 
dodatku „Nasz Region" 

Jak to skąd? Z żoną rozma
wiałem na ten temat 
(śmiech). Mówiąc poważnie, 
ja żyję w tym mieście, chodzę 
po ulicach, rozmawiam 
z ludźmi, nikt poważnie nie 
mówi o nowym wojewódz
twie. 

Do Gdańska bliżej? 
Oczywiście, że tak. Ale 

środkowopomorskie to te
mat, o którym mówi się 
od lat. 
Alek Radomski 
aleksander.radomski@gp24.pl 

GDDKiA wybrała kolejną 
ofertę na budowę 
Trasy Kaszubskiej 
Pomorze 
Alek Radomski 
aleksander.radomski@gp24.pl 

Mowa o odcinku S6 między 
miejscowością Szemud 
a Luzinem. Zdecydowano się 
na najtańszą ofertę. 

- Najlepszą ofertę na kolejny 
odcinek S6 Trasy Kaszubskiej, 
tym razem między Luzinem 

a Szemudem, przedstawiło 
konsorcjum firm Societa 
Italiana per Condotte d'Acqua 
S.p.A., INSO Sistemi per le 
Infrastrutture Sociali S.p.A., 
NDI sp. z o.o., NDI SA - czytamy 
w komunikacie Generalnej Dy
rekcji Dróg Krajowych i Auto
strad w Gdańsku. 

Inwestor zdecydował się 
na wybór konsorcjum, które 
przedstawiło najtańszą ofertę. 

Firmy zamierzają zaprojekto
wać i zbudować io-kilome-
trowy odcinek drogi za niecałe 
325 milionów złotych. Podob
nie jak przy wyborze wcześniej
szej oferty, na odcinek Szemud 
- Gdynia, po jej dokonaniu ko
misja przetargowa oczekuje 
przez 10 dni na ewentualne 
odwołania od decyzji. Równo
legle dokumentacja przetar
gowa zostaje przesłana do kon
troli uprzedniej przez prezesa 
Urzędu Zamówień Publicz
nych. Po pomyślnym przepro
wadzeniu tego etapu można 
będzie podpisać umowę. W ra
mach zadania zostanie 
ekspresówka z dwoma pasami 
ruchu i węzeł drogowy. 

Jutro u nas 
Magazyn, a w nim 
rozmowy i reportaże 
„Remedium 111" to sensacyjna powieść 
autorstwa naszego dziennikarza Marka 
Rudnickiego. Podbija rynek polskiej 
powieści szpiegowsko-sensacyjnej. 

* ' ii 
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Jak rozliczyć 
podatek za 2017 rok? 
Dziś w godz. 10-11 w redakcji „Głosu" pra
cownicy Urzędu Skarbowego w Słupsku 
odpowiadać będą na pytania dotyczące 
rozliczenia podatku - tel. 59 848 8124. 

KALENDARIUM 25.01 
1915 
I wojna światowa: w bitwie 
pod Lutowiskami Austriacy 
(w30-stopniowym mrozie) roz
bili rosyjską kawalerię. W czasie 
walk wieś została spalona, a wielu 
jej mieszkańców zginęło lub zo
stało przez Rosjan wywiezionych 
na Syberię. 

1930 
Policja zatrzymała Stanisława 
Cichockiego ps. „Szpicbródka", 
udaremniając jednocześnie przy
gotowywane przez niego włama
nie do placówki Banku Polskiego 
w Częstochowie. 

1943 
Powstanie zamojskie: polscy 
partyzanci stoczyli w nocy na 26 
stycznia bitwę z osiedleńcami 
niemieckimi we wsi Cieszyn, 
zabijając 160 z nich. 

19SO 
Podpisano umowę licencyjną 
z ZSRR na produkcję samochodu 
GAZ-M20 Pobieda (FSO War
szawa). 

t9S4 
Premiera pierwszego kolorowego 
filmu fabularnego produkcji pol
skiej „Przygoda na Mariensztacie" 
w reż. Leonarda Buczkowskiego. 

t9S6 
Na mocy zarządzenia przewodni
czącego Głównego Komitetu Kul
tury Fizycznej rozpoczęło działal
ność Przedsiębiorstwo Pań
stwowe Totalizator Sportowy. 

1971 
Edward Gierek, który zastąpił Go
mułkę na stanowisku I sekretarza 
KC PZPR, podczas spotkania ze 
stoczniowcami w Gdańsku, koń
cząc przemówienie, zadałsłynne 
pytanie: „Pomożeae?". Odpowie
działo mu chóralne: „Pomożemy!". 

: CYTATY Z TWITTERA 
Martin Palade. 
socjolog polityki 
Tort ze swastyką, obrona Koguta, 
walka z przemysłem futerkowym 
- sporo wydarzeń mogących mieć 
wpływ na lutową falę pomiarów 
preferencji wyborczych. 

Tomasz Lis , 
dziennikarz 
Kiedy premier Morawiecki 
przeprosi za publiczne, wygła
szane za granicą, kłamstwa 
na temat polskich sądów? 
Kiedy, zgodnie z deklaracją 
ministra Jakiego, władza zdele
galizuje ONR? Jak marsz 
do centrum to bez kłamstw 
i ONR-u na plecach: 

USD 
EUR 
CHF 
GBP 

33750 (-) 
4.1637 (-) 

3.5460 (+) 
4.7563 (+) 

(+) Wzrost ceny do dnia poprzed
niego (-) Spadek ceny do dnia po
przedniego 
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Inspekcja Handlowa skontrolowała jakość jedzenia serwowanego m.in. w szpitalach 

Szpitalne jedzenie w Słupsku 
i Bytowie bez zastrzeżeń 
Region 
Monika Zacharzewska 
monika.zachaizewska@gp24.pl 

Skontrolowano dwie firmy 
działające w Słupsku, a serwu
jące posiłki w szpitalach 
w Słupsku i Bytowie. Inspek
torzy nie mieli większych 
zastrzeżeń. 

Inspekcja Handlowa spraw
dziła 83 firmy cateringowe 
w całej Polsce, które przygoto
wują posiłki dla szpitali, szkół, 
domów dziecka, sanatoriów. 
Inspektorzy wykazali, że aż 
71 proc. skontrolowanych firm 
cateringowych łamie przepisy. 
Na liście przewinień były prze
terminowana żywność, niehi
gieniczne warunki przechowy
wania żywności, mniejsze 
od normatywnych porcje. 

- W województwie pomor
skim skontrolowaliśmy cztery 
firmy przygotowujące posiłki 
m.in. dla szpitali w Słupsku, 
Bytowie, Gdyni i Gdańsku 
oraz dla placówek w Trójmieś
cie - mówi Waldemar 
Kołodziejczyk, rzecznik pra
sowy Wojewódzkiego Inspek
toratu Inspekcji Handlowej 
w Gdańsku. - Łącznie skontro
lowaliśmy 294 partie środków 
spożywczych, czyli poszczegól
nych produktów. Nieprawidło
wości były w dwóch placów
kach. Polegały na podmienie
niu masła mix na margarynę 
półtłustą, braku informacji 

z wykazem alergenów na pro
duktach, a w jednym zakładzie 
przy kontroli urządzeń wyka
zaliśmy, że używana waga nie 
miała aktualnej legalizacji. 

To ostatnie zastrzeżenie 
dotyczyło wrocławskiej firmy 
cateringowej, która przygoto
wuje posiłki dla pacjentów 
słupskiego szpitala. I było to 
jedyne zastrzeżenie do jej 
działalności. 

Inspektorzy nie mieli nato
miast poważnych uwag 
do działalności słupskiego za
kładu gastronomicznego, ser
wującego posiłki pacjentom 
szpitala w Bytowie. 

- Po kontroli tych czterech 
podmiotów w całym woje
wództwie w jednym przy
padku nałożyliśmy mandat 
karny - mówi Waldemar 
Kołodziejczyk z Inspekcji 
Handlowej w Gdańsku. - Jeśli 
chodzi o wykazane niepra
widłowości, wystąpiliśmy 
do prowadzących firmy o wy
jaśnienia i zażądaliśmy uwi
docznienia na środkach spo
żywczych rzetelnych informa
cji o alergenach i produktach 
mogących powodować nieto
lerancję pokarmową. 

W słupskim szpitalu od pół
tora roku prowadzi kuchnię 
zewnętrzna firma. Każdego 
dnia przygotowuje ona posiłki 
dla około pięciuset pacjentów 
z różnymi zaleceniami żywie
niowymi. - W szpitalu kontro
lowany jest cały proces produk-

WYNIKI KONTROLI 

W CAŁYM KRAJU KON
TROLERZY WYKRYLI NIE

PRAWIDŁOWOŚCI 
U PONAD 70 PROC. 
PRZEDSIĘBIORCÓW. 

Najczęściej firmy używały« 
przeterminowanych produk
tów, nie podawały informa
cji o alergenach, stosowały 
tańsze zamienniki, a porcje 

były niedoważone. 
Kontrolerzy znaleźli 
w magazynach firm 

cateringowych przetermino
wane produkty, m.in. twa
róg śmietankowy - o 6 dni, 
mięso drobiowe - o 11 dni, 

szynkę wyborową - o 12 dni. 
kaszę manną BIO - o 35 dni, 
koncentrat mąki niskobiał-

kowej - o 173 dni. 
Resztki żywności przecho

wywano w brudnych zamra
żarkach, w jednej w otwar
tym worku na śmieci bez 
żadnych oznaczeń były 

skrawki mięsa i wędlin oraz 
krupnioki. Inspekcja 

Handlowa nałożyła na win
nych kary i mandaty -

w sumie około 28 tys. zł, 
cztery postępowania jeszcze 

się toczą. Skierowała też 
dwa wnioski do sądu o uka
ranie za wykroczenia, zawia

domiła o nieprawidłowoś
ciach m.in. nadzór sanitarny 

i weterynaryjny. 

cyjny żywienia na kuchni - za
pewnia Elżbieta Gryko, rzecz
nik prasowy słupskiego szpi
tala. - Do tego celu powołany 
został zespół do spraw bezpie
czeństwa i jakości żywności, 
w którego skład wchodzi sześć 
osób. Każdorazowo ocenie 
podlega jadłospis propono
wany przez firmę zewnętrzną, 
kontrolujemy, czy to, co otrzy
mują pacjenci na talerzach, jest 
z nim zgodne. Kilka razy w ty
godniu kontrolujemy tempera
turę przygotowanych posiłków, 
ich gramaturę, estetykę poda
nia, sprawdzamy czystość na
czyń. Dodatkowo przeprowa
dzany jest audyt wewnętrzny, 
epidemiologiczny oraz diete
tyka klinicznego. 

Około 130 posiłków dzien
nie dla pacjentów Szpitala Po
wiatu Bytowskiego przygoto
wuje zewnętrzna firma, z którą 
szpital współpracuje od trzech 
lat. 

- Są one dostarczane trzy 
razy dziennie. Pacjenci otrzy
mują od trzech do pięciu posił
ków dziennie, zależnie od ro
dzaju diety - informuje Ewa 
Czechowska, rzecznik Szpitala 
Powiatu Bytowskiego. - W na
szym szpitalu stale poddajemy 
kontroli dostarczane dania. 
Sprawdzamy ich jakość, kalo-
ryczność i ilość. Dwa razy 
w roku samodzielnie kontrolu
jemy firmę cateringową zapew
niającą żywienie dla pacjentów. 
©® 

Coraz więcej stron 
w postępowaniu 
dotyczącym mączkami 
Społeczeństwo 
Bogumiła Rzeczkowska 
bogumila.rzeczkowska@gp24.pl 

Wójt gminy Słupsk przeprowa
dzi kontrolę wydanej przez sie
bie decyzji środowiskowej (pi
szemy o tym na str. l.). 

Tymczasem wznowienie 
postępowania jeszcze nie prze
sądza o tym, z jakim skutkiem 
się ono zakończy. 

Jeśli sprawa będzie miała fi
nał korzystny dla przeciwni
ków mączkami, w ślad za tym 
może stracić ważność pozwo
lenie na budowę. Jednak 
po przejściu całej procedury. 
Na razie wszystkie pozwolenia, 
którymi dysponuje inwestor -
Paula Fish, są ważne. 

- Jeśli decyzja środowiskowa 
zniknie z obrotu prawnego, my 
jako starostwo z urzędu wzno
wimy postępowanie o wydanie 
pozwolenia na budowę - infor
muje Paweł Lisowski, członek 
Zarządu Powiatu Słupskiego. -
Zobowiązują nas do tego prze
pisy kodeksu postępowania ad
ministracyjnego w sytuacji, gdy 
decyzja (pozwolenie na bu
dowę - red.) została wydana 
w oparciu o inną decyzję (śro
dowiskową - red.), która została 

uchylona lub zmieniona. Ale 
do tego jeszcze długa droga. 

Ten etap sprawy na razie na
leży do prawników i urzędni
ków gminnych. Kluczową kwe
stią jest ustalenie stron postę
powania. 

Stroną jest wnioskodawca 
i właściciel działki, ale od l 
stycznia tego roku przepisy się 
zmieniły. Teraz gwarantują one 
status strony właścicielom 

Jeśli decyzja środowi
skowa zniknie z obrotu 
prawnego, my z urzędu 
wznowimy postępowa
nie o wydanie pozwole
nia na budowę 
Paweł Lisowski 

działek przyległych, działek, 
na których zostałyby przekro
czone standardy jakości środo
wiska, czy działek w zasięgu 
znaczącego oddziaływania in
westycji. 

Gmina uznała, że strony we 
wznowionym postępowaniu 
należało określić według no
wych przepisów. 
©® 

**j ̂ W.̂ *vssyy->:> W 

Wiceprezes Paula Fish Andrzej Zając, kierownik projektu Artur 
Stawikowski oraz autor raportu środowiskowego Marcin Kulik 

Burmistrz Miasta Ustka 
informuje, że: 

na tablicy ogłoszeń Urzędu Miasta Ustka, 

ul. ks. kard. St. Wyszyńskiego 3, został 
wywieszony na okres 21 dni wykaz nie

ruchomości, położonej w Ustce, przezna
czonej do oddania w użyczenie w trybie 

bezprzetargowym: 

nieruchomość, położona w Ustce przy 
ul. Kosynierów 21, stanowiąca działkę nr 
2150/5 na rzecz Domu Kultury w Ustce. 

Chcesz kupie mieszkanie? 

WEJDŹ NAGRATKA.PL 

WÓJT GMINY POTĘGOWO 
ogłasza nabór kandydatów na stanowisko 

ds. oświaty 
Zakres zadań na tym stanowisku, wymagania, jakie powinien spełniać 
kandydat oraz szczegóły dotyczące składania ofert znajdują się na stronie 
BIP www.bip.potegowo.pl w folderze Urząd Gminy Potęgowo/Nabór 
na stanowiska urzędnicze oraz na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy. 
Termin składania ofert do 5.02.2018 r. do godz. 1600. 
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Przyjdź i zobacz, jak wygląda 
nowa porodówka w Słupsku 

Monika Zacharzewska 

Szpital 

Już 6 lutego na porodówce / 
w szpitalu w Słupsku może 
urodzić się pierwsze dziecko. 
Tymczasem w najbliższy wto
rek każdy będzie mógł zoba
czyć. jak wygląda nowy od-
dział. 

- Zapraszamy wszystkich, 
a szczególnie panie spodziewa
jące się narodzin dziecka 
na dzień otwarty na nowym 
oddziale ginekologiczno-po-
łożniczym - zaprasza Elżbieta 
Gryko, rzeczniczka prasowa 
słupskiego Wojewódzkiego 
Szpitala Specjalistycznego. - Bę
dzie można zobaczyć, jak wy
glądają nowe sale porodowe, ja
kie warunki będą miały ro
dzące panie, jak wyglądają sale, 
w których po porodzie przeby
wać będą mamy z dziećmi. Bę
dzie można przekonać się, jak 
dotrzeć na oddział, by gdy zacz
nie się poród rodzinny, nie de
nerwowały się, którędy dotrzeć 
na porodówkę w szpitalu 
przy ul. Hubalczyków. 

Dzień otwarty dla wszyst
kich chętnych na oddziale 
ginekologiczno-położniczym 
odbędzie się w najbliższy wto
rek, 30 stycznia, w godzinach 
11-14. 

Porodówka wraca 
do Słupska po 17 latach 
Choć oficjalne otwarcie no
wego oddziału ginekologiczno-
położniczego w Słupsku, 
a także patologii ciąży oraz 
neonatologii nastąpi w najbliż
szy piątek - bo wtedy odbędzie 
się uroczystość m.in. z udzia
łem zarządu szpitala, mar
szałka województwa i władz re
gionu, to praktycznie oddział 

m 
W salach porodowych na nowym oddziale pojawiły się barwne fototapety 

W wtorek w godz. tl-14 
zapraszmy przyszłe 
mamy na dzień otwarty 
na nowej porodówce 
vt Stupsku. 
Elżbieta Gryko 

prawdopodobnie zacznie dzia
łać we wtorek, 6 lutego. 

I od tej pory po ponad 17 la
tach dzieci będą znów rodziły 
się w Słupsku, bo właśnie 
w 2000 roku porodówkę prze
niesiono z budynku przy ul. Ko
pernika, który był w fatalnym 
stanie, do Ustki. 

W związku z powrotem od
działu do Słupska, na ostatniej 
konferencji prasowej prezydent 
Słupska zapowiedział, że mia
sto zatrudniło do Urzędu Stanu 
Cywilnego w ratuszu dodat

kową osobę do rejestrowania 
noworodków. 

- Liczymy, że rocznie będzie 
ich około 1500. Oczywiście 
każdy z nich otrzyma od nas 
body z emblematem 
SuperSłupsk i list gratulacyjny 
- mówił Robert Biedroń. 

Nowoczesny oddział 
Po przeniesieniu z Ustki 
do Słupska wszystkich oddzia
łów, które teraz jeszcze są 
w Ustce wbudynkuprzyul. Mi
ckiewicza, w Słupsku znajdą się 
na jednym poziomie - na pierw
szym piętrze szpitala. 

Rodzące panie mają być 
przyjmowane od razu na od
dziale położniczym, z pominię
ciem SOR-u. Będą miały do dy
spozycji cztery sale porodowe -
każda z inną fototapetą i dostę
pem do łazienki. Na położni
ctwie jest też nowoczesna sala 
do cięć cesarskich oraz dodat

kowe - zabiegowa i do reanima
cji noworodków. 

Po porodzie kobiety będą 
przebywały z dziećmi w salach 
dla dwóch mam. Natomiast 
na patologii ciąży i ginekologii 
sale będą dwu- ̂ trzyosobowe. 
Ten ostatni oddział będzie ko
rzystał z własnej sali operacyj
nej na bloku operacyjnym pię
tro wyżej. 

Po przeprowadzce oddziały 
zachowają dotychczasową 
liczbę łóżek - 52. Część sprzętu 
medycznego przejedzie z Ustki, 
ale będą też nowe stanowiska 
do resuscytacji noworodka, in
kubator zamknięty, USG, 
wielostanowiskowy system na
dzoru położniczego, kardio-
grafy, kardiomonitory, łóżka po
rodowe, fotel ginekologiczny, 
łóżka szpitalne, wózki do tran
sportu chorych, defibrylator, 
pulsykometr, stoły operacyjne 
i pompy infuzyjne. ©® 

Dziś żegnamy kochaną Żonę, Mamę i Babcię. 

Wanda Grabka 
odeszła od nas 22 stycznia 2018 roku, 

pozostając na zawsze w naszych sercach i pamięci. 
Ceremonia pogrzebowa odbędzie się dnia 25.01.2018 r. 

na Starym Cmentarzu w Słupsku. 
Wystawienie o godz. 12.50, wyprowadzenie o 13.20. 

Pogrążona w żałobie Rodzina 

Elżbiecie Rokicie 
wyrazy szczerego współczucia i słowa otuchy z powodu śmierci 

Taty 
w imieniu Branżowych Związków Zawodowych 

Przewodnicząca NSZZ PGK Sp. z 0.0. 
Katarzyna Koper-Jeleńska 

Wyrazy szczerego żalu i współczucia 

Rodzinie 
z powodu śmierci 

Wandy Grabki 
Sekretarza Zarządu Oddziału ZNP w Słupsku 

składają 
Koleżanki i Koledzy ze Związku Nauczycielstwa Polskiego 

Pani Elżbiecie Mey-Wysockiej 
wyrazy głębokiego współczucia z powodu śmierci 

Ojca 
składają 

Burmistrz Miasta Ustka Jacek Graczyk 
i Przewodniczący Rady Miasta Ustka Grzegorz Koski 

Dyskusja o nowych 
tuczarniach w gminie 
Potęgowo 
GminaPotęgowo 
Zbigniew Marecki 
zbigniew.marecki@gp24.pl 

W Urzędzie Gminy Potęgowo 
pojawiły się wnioski dotyczą
ce budowy trzech nowych tu
czami świń na terenie gminy. 
Pierwszy jest już społecznie 
konsultowany. 

Najbardziej zaawansowany 
wniosek dotyczy rozbudowy 
i modernizacji tuczami, którą 
prowadzi mieszkaniec gminy 
we wsi Darżyno. Obecnie ho
duje we własnym gospodar
stwie około tysiąca świń. 
Chciałby jednak swoją tuczar-
nię znacznie rozbudować. Tak, 
aby mogło się w niej pomieścić 
blisko 4 tysiące tuczników. 

- W tej sprawie odbyły się 
już dwa spotkania w sali narad 
Urzędu Gminy w Potęgowie. 
Podczas ich trwania wyraźnie 
mówiłem, że jestem po stronie 
mieszkańców i że nie zamie
rzam godzić się na zasmradza-
nie gminy - mówi Dawid Li
twin, wójt gminy Potęgowo. 

Zapewnia, że nie unika dal
szych konsultacji społecznych 
w tej sprawie. Dlatego już wy
znaczył termin kolejnego spot
kania. Jak nam powiedział, od
będzie się 30 stycznia o godz. 17 
w siedzibie Gminnego Ośrodka 
Kultury w Potęgowie. 

- Obecność na nim zapowie
dział inwestor. Razem z nim 
na spotkaniu ma się pojawić 
także osoba, która przygoto
wała dla niego raport środowi
skowy. Ze swojej strony 

na spotkanie zamierzam także 
zaprosić przedstawiciela 
sanepidu oraz Regionalnej Dy-
rekq'i Ochrony Środowiska - za
powiada wójt Litwin. 

To jednak nie koniec, bo 
w Urzędzie Gminy 
w Potęgowie znajdują się jesz
cze dwa inne wnioski doty
czące budowy dwóch innych 
tuczami. Pierwszy dotyczy in
westycji mieszkańca gminy 
Kobylnica, który w Głuszynie 
chciałby zbudować tuczamię 
na 16 tysięcy świń. Natomiast 
mieszkaniec gminy Potęgowo 
zabiega o zgodę na budowę tu
czami koło miejscowości 
Grapice. W tym ostatnim przy
padku w nowym obiekcie 
miałby się odbywać tucz 10 ty
sięcy świń. 

- Z naszego punktu widze
nia obydwa wnioski są jeszcze 
dość świeże. Dlatego na razie 
nie doszliśmy do etapu konsul
tacji społecznych, ale i w tym 
przypadku one się odbędą - za
powiada wójt Litwin. 

Z informacji, które dotarły 
do naszej redakcji, wynika, że 
mieszkańcy gminy cały czas 
przyglądają się temu, jak prze
biega procedura rozpatrywania 
wszystkich wspomnianych 
wniosków. 

- Nie chcielibyśmy znaleźć 
się w takiej sytuacji, jak miesz
kańcy Czarnej Cząbrówłd, któ
rzy stoczyli ostrą bitwę z inwe
storem - powiedziała jedna 
z rozmówczyń. Z drugiej strony 
nie można jednak wylać dzie
cka z kąpielą, bo na wsi zawsze 
trochę śmierdziało. ©® 

-Wyrazy szczerego współczucia 

Panu Tomaszowi Grabce 
z powodu śmierci 

Mamy 
składają 

Zarząd i Pracownicy M&S Okna i drzwi 

008077961 

„Nie zasłużyłeś na męki, cierpienie, 
byłeś dla nas miłością, dobroci wcieleniem 

i chociaż teraz jesteś już w niebie, 
my nigdy nie zapomnimy Ciebie" 
Z głębokim żalem zawiadamiamy, 

że 23 stycznia 2018 roku zmarł w wieku 81 lat 
nasz ukochany Mąż, Tatuś, Dziadek i Pradziadek 

śtp 

Janusz Mey 
Ceremonia pogrzebowa odbędzie się 26 stycznia 2018 r. 

Msza żałobna odprawiona zostanie o godz. 11.00 
w kościele pw. Najświętszego Zbawiciela w Ustce. 
Pogrzeb odbędzie się na cmentarzu parafialnym 

w Ustce o godz. 12.00. 

Pogrążeni w smutku 
Żona, Córka z Mężem, Wnuczka z Mężem i Prawnuczki 
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Co się dzieje, gdy w Słupsku 
wygaśnie umowa najmu garażu 

Zbigniew Marecki 

Słupsk 

Zofia Trzeciak ze Słupska 
po śmierci męża chciała prze
pisać na siebie umowę najmu 
garażu, którą jej mąż zawarł 
z PGM. Okazało się, że taka 
prosta procedura jest niemoż
liwa. 

- Mąż ponad 30 lat użytkował 
ten garaż. Regularnie płacił 
czynsz, a ja teraz jestem trakto
wana jak obca osoba - skarży się 
pani Trzeciak. 

Na naszą prośbę o wyjaśnie
nie tej sprawy odpowiedziała 
Anna Dziuba z PGM. Według 
niej Zofia Trzeciak 4 stycznia 
złożyła do PGM pismo w spra
wie wyznaczenia terminu zda
nia garażu typu blaszak w zwią
zku ze śmiercią męża - najemcy 
garażu. Termin wydania usta
lono na 5 stycznia. Wtedy jed
nak pani Trzeciak zdecydo
wała, że wystąpi o zawarcie 
umowy najmu na ten garaż. 

Zdaniem pani Dziuby „prze
pisanie umowy najmu" jest 
niemożliwe z uwagi na to, że 
umowa najmu na wniosko
wany garaż wygasła (została 
rozwiązana) z chwilą śmierci 
jego najemcy. Zgodnie z obo

\ >- f 
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- Jak będę musiała płacić ponad 160 złotych czynszu miesięcznie za przeszło 16-metrowy 
garaż, to z moją emeryturą nie będę tego w stanie robić - mówi Zofia Trzeciak 

wiązującą uchwałą Rady Miej
skiej z 29 stycznia 2014 r. 
w sprawie zmiany uchwały nr 
XVII/229/li Rady Miasta Słup
ska z dnia 21.12.2011 r. w spra
wie zasad gospodarowania lo
kalami użytkowymi w mieście 
Słupsku lokale mogą być odda
wane w najem bez przetargu 

„po śmierci najemcy lokalu 
jego małżonkowi, pełnoletnim 
dzieciom lub rodzicom, którzy 
zachowują ciągłość prowadze
nia działalności gospodarczej, 
a w przypadku garaży, którzy 
wspólnie zamieszkiwali z na
jemcą" (paragraf 6 ust. l pkt 
6 uchwały). 

- W związku z powyższym 
pani Trzeciak spełnia warunki 
określone w uchwale i możliwe 
jest oddanie w trybie bezprze-
targowym garażu w najem 
- dodaje pani Dziuba. 

Przy oddawaniu garaży (lo
kali) w najem sporządzane są 
umowy zgodnie z obowiązują

Etat na obronę prokuratury 
Stupsk 
Alek Radomski 
aleksander.radomski@gp24.pl 

Inspektora do spraw obron
nych szuka Prokuratura Okrę
gowa w Słupsku. Specjalista 
zatrudniony na tym stanowi
sku ma być odpowiedzialny 
za przygotowanie tej instytu
cji na czas wojny i zagrożenia 
bezpieczeństwa państwa. 
Chętnych po pierwszych te
stach jest dwóch. 

Opracowanie i utrzymanie ak
tualnej dokumentacji na czas 
wojny i realizowanie przed
sięwzięć z zakresu zarządzania 
kryzysowego oraz tych związa
nych z tak zwanym stanem 
podwyższonej gotowości ob
ronnej. Do tego współpraca 
z działem budżetowym i za
pewnienie finansowania przy
gotowań, szkolenie kadry kie
rowniczej i opracowanie odpo

wiednich planów działania pro-
obronnych. Zakres obowiąz
ków stawiany przez Prokura
turę Okręgową w Słupsku 
przed inspektorem do spraw 
obronnych brzmi bardzo po
ważnie. Szczególnie jeśli zrzu
ca się je na barki jednej osoby, 
która zajmie się przygotowa
niem PO do wojny i innych za
grożeń związanych z bezpie
czeństwem państwa. Na pół 
etatu - podkreślmy. 

Wymagania to doświadcze
nie zawodowe między innymi 
w zakresie obrony cywilnej, 
znajomość pracy wbiurze, kre
atywność i odporność na stres. 
Również, co zrozumiałe, nieka
ralność i wyższe wykształcenie. 

- W każdej prokuraturze 
okręgowej czy regionalnej ist
nieje obowiązek zatrudnienia 
takiego specjalisty - informuje 
prokurator Paweł Wnuk, rzecz
nik Prokuratury Okręgowej 
w Słupsku. - Nasz konkurs jest 

w trakcie, a inspektor nie został 
jeszcze wyłoniony. W ubie
głym tygodniu odbył się drugi 
etap. Sprawdzane były umie
jętności kandydatów, którzy 
rozwiązywali testy wyboru. 

Chętnych jest dwóch. Jed
nym z nich jest były radny ze 
Słupska Piotr Knut, który 
w ubiegłej kadencji reprezento
wał Klub Radnych Nowy 
Słupsk Krystyny Danileckiej-
-Wojewódzkiej. Knut przez lata 
kształcił policjantów w słup
skiej Szkole Policji i prowadzi 

W każdej prokuraturze 
okręgowej czy regio-
rałnej istnieje obowią
zek zatrudnienia spe
cjalisty do spraw 
obronnych 
Paweł Wnuk. prokurator 

zajęcia ze studentami Akade
mii Pomorskiej. Pełnił też funk
cję komendanta Straży Miej
skiej w Słupsku. Zrezygnował 
jednak z tej roli z powodów ro
dzinnych. 

- Uważam, że jeszcze mogę 
być efektywny - przyznaje w ro
zmowie z „Głosem Pomorza" 
Piotr Knut. - Dowiedziałem się, 
że został ogłoszony taki kon
kurs i złożyłem dokumenty. 
Procedura naboru na to stano
wisko jeszcze trwa - dodaje, 
a pytany przez nas o ewentu
alne plany powrotu do rady 
miejskiej przyznaje, że o poli
tyce lokalnej nie myśli. 

Z kandydatami, którzy 
przeszli do trzeciego etapu, zo
staną teraz przeprowadzone ro
zmowy kwalifikacyjne. 

Inspektor do spraw wojen
nych, zatrudniony na pół etatu, 
może liczyć na 1650 zł brutto 
plus dodatek z tytułu wysługi 
lat. 

KOMENTARZ 

A MOŻE TRZEBA MYŚLEĆ 
NIE TYLKO 

0 PIENIĄDZACH? 
W końcowych zdaniach sta

nowiska PGM, które 
do naszej redakcji przysłała 
Anna Dziuba, czytamy, że 

na podstawie zasad nakre
ślonych przez wynajmujące
go (miasto Słupsk) nie może 
przedstawić innych warun

ków umowy najmu. 
Rozumiem, że ze strony 

urzędnika PGM nie może 
być innej odpowiedzi, bo to 

nie urzędnicy tworzą 
prawo lokalne, a jedynie 
muszą go przestrzegać. 
Nad problemem, który 
pokazuje pani Trzeciak, 

powinni się jednak zastano
wić miejscy radni, bo moim 
zdaniem chęć ściągania jak 

największych pieniędzy 
od najemców nie powinna 

przesłaniać innych 
motywów. 

cymi przepisami, które obowią
zują na dzień przygotowania 
umowy. Zgodnie z zarządze
niem nr 505/GN/2012 Prezy
denta Miasta Słupska z dnia 
12.06.2012 r. w sprawie trybu 
i szczególnych warunków 
najmu lokali użytkowych zo
stały zawarte postanowienia 

i wytyczne, jakie musi spełniać 
każda umowa najmu zawie
rana przez wynajmującego 
(miasto Słupsk) - działającego 
w jego imieniu prezesa zarządu 
PGM. Najemca przed podpisa
niem umowy najmu zobowią
zany jest do złożenia zaświad
czenia o niezaleganiu z zapłatą 
podatków (opłat) na rzecz mia
sta Słupska, oświadczenia o 
niezaleganiu z zapłatą wynika
jącą z zawartych umów, któ
rych przedmiotem jest nieru
chomość (lokal) będąca włas
nością miasta Słupska, dowodu 
wpłaty kaucji w wysokości 300 
procent czynszu netto. Z chwi
lą zwrotu garażu na podstawie 
protokołu zdawczo-odbior-
czego kaucja zostaje zwrócona. 

Natomiast czynsz za najem 
garażu zostaje ustalony na pod
stawie aktualnie obowiązują
cych przepisów, tj. zarządzenia 
87/ZNB/2017 Prezydenta Mia
sta Słupska z dnia 10.02.2017 r. 
w sprawie ustalenia podstawo
wych stawek czynszu najmu 
lokali użytkowych, garaży i in
nych pomieszczeń znajdują
cych się w zasobach miasta 
Słupska. Zgodnie z paragrafem 
1 ust. 2 stawka podstawowa 
czynszu dla garaży została 
ustalona w wysokości 10 zł 
za metr kw. powierzchni ga
rażu. Stare zasady, na podsta
wie których był określony po
przedni czynsz, już nie obowią
zują. ©® 

SŁUPSK 

Stupsk 
Zmiana rozkładu MZK 
Od 1 lutego ZIM zawiesza nocne 
kursy linii nr 16. Ostatnim kursem 
16 będzie ten o 22.34z ul. 11 Listo
pada i o 22.51 ze szpitala. Podob
nie zawieszony zostaje poranny 
kurs linii 16 oznakowany jako „s". 
Ze szpitala nie pojedziemy też li
nią 21 o godz. 3.41. Natomiast na li
nii nr 2 - dotychczasowy kurs 
dwójki o godz. 6.15 z Dmowskiego 
do Gino Rossi i Siemianic będzie 
od lutego podzielony. O godz. 
6.05 z Dmowskiego odjedzie au
tobus do Gino Rossi. 0 godz. 6.38 
z przystanku Dworzec odjedzie 
autobus do Siemianic, gdzie doje
dzie po 

dwudziestu minutach. W kurs po
wrotny wyruszy o godz. 6.58. 
Zmiana ma na celu poprawę 
punktualności realizacji tego 
kursu. 

Stupsk 
Prelekcja w bibliotece 
0 trujących roślinach 
Dzisiaj o godz. 17 w Bibliotece 
pod Platanami przy ul. Podgórnej 
1 w Słupsku odbędzie się prelekcja 
dr. hab. Zbigniewa Sobisza. 
Tym razem gość cyklu „Podgórne 
spotkanie" będzie mówił na te
mat „Rośliny trujące - fakty i mity". 
Prelegent: Zbigniew Sobisz. 
Wstęp wolny, (MAZ) 

Stupsk 
Ukraińcy zapraszają 
na wieczór kolęd 
Słupskie Koło Związku Ukraińców 
z parafią greckokatolicką zapra
szają na wieczór kolęd, który od
będzie się 26 stycznia o godz. 18 
w cerkwi greckokatolickiej przy 
ul. Jaracza 6A. Kolędy wykony
wać będą: chór Lekka Doriżka 
z Tarnopola na Ukrainie oraz chór 
Widymo z Sanoka. Wstęp wolny. 
(MAZ) 
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Kolejne zatrzymania. 
Zarzut: propagowanie 
nazistowskiego ustroju 
Wotkiskw Śląski 
Arkadiusz Biernat 
a.biernat@dz.coni.pl 

Dorota R. i Adrian K. to koiejne 
osoby zatrzymane przez 
Agencję Bezpieczeństwa 
Wewnętrznego w związku 
z obchodami urodzin Adolfa 
Hitlera w wodzisławskim le
sie. W sumie zatrzymanych 
jest już pięć osób 

Do zatrzymania Doroty R. 
i Adriana K. doszło we wtorek. 
Dokonała ich Agencja Bezpie
czeństwa Wewnętrznego, która 
wykonuje czynności w porozu
mieniu z Prokuraturą Okrę
gową w Gliwicach. Śledczy nie 
zdradzają treści wyjaśnień skła
danych przez zatrzymanych. 
Nie informują też o szczegółach 
na ich temat. Wiadomo, że obie 
zatrzymane osoby pochodzą 
z powiatu wodzisławskiego. 

- Dwóm zatrzymanym oso
bom przedstawione zostały za
rzuty publicznego propagowania 
nazistowskiego ustroju państwa 
poprzez zorganizowanie i prze
prowadzenie obchodów rocz
nicy urodzin przywódcy Rzeszy 
Niemieckiej Adolfa Hitlera, 
w trakcie których pochwalano 
iafirmowano jego rządy - mówi 
prokurator Joanna Smorczew-
ska, rzecznik Prokuratury Okrę
gowej w Gliwicach. Zatrzyma
nym grożą dwa lata więzienia. 

Śledztwo ruszyło po tym, jak 
w sobotę dziennikarze „Super-
wizjera" TVN ujawnili, że grupa 
neonazistówl3maja20i7r. wle-

sie niedaleko Wodzisławia Ślą
skiego świętowała urodziny 
Adolfa Hitlera, przywódcy III 
Rzeszy. W reportażu, który uka
zał się na antenie TVN24, mogli
śmy zobaczyć, jakneonaziściza-
kładają mundury Wehrmachtu 
i SS oraz wygłaszają peany na 
cześć Hitlera. Nie brakowało też 
czerwonych flag ze swastyką. 
W poniedziałek ABW zatrzy
mała tizy osoby. Wśród nich jest 
Mateusz S., przewodniczący 
kontrowersyjnego stowarzysze
nia Duma i Nowoczesność 
z Wodzisławia Śląskiego. ABW 
zatrzymała też Adama B. i Toma
sza R. Podczas przeprowadzo
nych przeszukań w mieszka
niach podejrzanych ujawniono 
mjn. mundury i rzeczy, które za
wierają treści propagujące nazi
stowski ustrój państwa. Męż
czyźni usłyszeli takie same za
rzuty jak ostatnie dwie zatrzy
mane osoby. Jednemu przedsta
wiono również zarzut posiada-
niabroni i amunicji. 

Wczoraj do sprawy neonazi
stów z Wodzisławia Śląskiego 
odniósł się Ruch Autonomii Ślą
ska. „Realnym zagrożeniem dla 
bezpieczeństwa i wolności oby
wateli nie są dziś jednak spoty
kający się w lesie wielbiciele 
Adolfo Hitlera. Zagrożenie stano
wią ci, którzy są zbyt sprytni, by 
posługiwać się hitierowską sym
boliką. Nienawiść do obcych, po
gardę dla słabszych i niechęć do 
różnorodności ukrywają pod 
wzniosłymi hasłami patrioty
zmu (...)" - czytamy w oświad
czeniu. ©® 

Komisja od Amber Gold pyta 
b. szefa CBA o układ gdański 

Szymon Zięba 
s2ymonjieba@pobk3pfes5.pl 

Warszawa 

Kilka godzin trwało środowe 
przesłuchanie byłego szefa 
Centralnego Biura Antykorup-
cyjnego przed sejmową komi
sją śledczą ds. Amber Gokł. 
Paweł Wojtunik pytany był 
m.in. o tzw. układ gdański 

Małgorzata Wassermann (PiS), 
przewodnicząca sejmowej ko
misji śledczej ds. Amber Gold, 
pytała wczoraj m.in. o to, czy 
Paweł Wojtunik był przez ko
goś informowany o tym, że 
w Gdańsku może istnieć coś ta
kiego co nazywa się gdańskim 
układem. - Mam na myśli prze
łożenie grup przestępczych, 
w tym Amber Gold, na wymiar 
sprawiedliwości i policję - po
wiedziała. 

- Nie pamiętam, abym uzy
skał taką informację, natomiast 
pamiętam tego typu publikacje 
i dywagacje medialne - stwier
dził były szef Centralnego Biura 
Antykorupcyjnego. 

Przewodnicząca komisji za
pytała więc, czy po publika
cjach i dywagacjach medial
nych, „iż tam sprawy, również 
sprawy Marcina P., załatwia się 
za łapówki, było miejsce do 
działania dla CBA". 

- Oczywiście, że w przypad
ku tego typu informacji jest to 

Rydz-Śmigły 
„Muszkieterzy 1 

Dlaczego członkowie tajemniczej 
organizacji chcieli sprowadzić 
do Polski marszałka? 

NOWY NUMER JUŻ W SPRZEDAŻY 

HISTORIA 
W W W . N A S Z A H I S T O R I A . P L  

100 stron! 

Sejmowa komisja śledcza zajmująca się aferą Amber Gold 
przesłuchiwała w środę byłego szefa CBA Pawła Wojtunika 

zadanie dla CBA. Natomiast nie 
ustalono nigdy, aby ta sprawa 
miała charakter korupcyjny czy 
występowały tam przestęp
stwa o charakterze korupcyj
nym - powiedział były szef 
Biura. - Nie ustalono tego typu 
informacji ani na poziomie de
legatury w Gdańsku, ani na po
ziomie centrali w Warszawie 
- dodał. 

Wojtunik wyjaśnił, że pro
wadzono bieżącą pracę opera
cyjną. - Ciężko mi odpowie
dzieć na pytanie, na które od
powiedź jest niemożliwa 
- stwierdził pytany o ślad pracy 
operacyjnej. 

Tymczasem, zdaniem Mał
gorzaty Wassermann, nie zro
biono w związku z tym nic. 
Przewodnicząca pytała, który 
departament wykonywał prace 
analityczne, operacyjne i ope

racyjno-rozpoznawcze w sto
sunku do podejrzenia korupcji 
„na styku urzędników, grup 
przestępczych, w tym Amber 
Gold". - Dokładnie, rozmawia
my o samym Amber Gold 
w Gdańsku - powiedziała. 

Zdaniem Wojtunika tym
czasem pracę operacyjną, do
kumentowaną w poszczegól
nych formach, prowadzi się 
„w bardzo poszczególnych 
i konkretnych przypadkach, 

Centralne Biuro 
Antykorupcyjne zrobi
ło. co mogło, w sprawie 
Amber Gold. co leżało 
w naszych kompeten
cjach 

kiedy są uprawdopodobnione 
przypuszczenia o występowa
niu przestępstwa". 

- Nie było podstawy ani po
wodu formalnego, żeby w tej 
sprawie wszczynać, o ile pa
miętam, jakąkolwiek formę 
pracy, w której by to dokumen
towano. Podczas całego tego 
okresu, jak mi się wydaje, do 
dnia dzisiejszego, nie ustalono 
jakichkolwiek faktów korupcji 
ani informacji takie fakty 
uprawdopodabniających - od
powiadał Wojtunik. - Weryfi
kacja informacji wstępnych 
w postaci plotek, publikacji 
medialnych i niepotwierdzo
nych informacji odbywa się 
na poziomie podstawowym 
roboczym, w wyniku spraw
dzeń, ustaleń. I nie jest to do
kumentowane w jakiejś dedy
kowanej teczce - mówił mię
dzy innymi. 

Podczas środowego przesłu
chania szef CBA Paweł Wojtu
nik nie odpowiadał wprost na 
niektóre z pytań członków ko
misji. Podkreślał natomiast 
przed komisją, że jemu również 
zależy na wyjaśnieniu tej 
sprawy i chce pomóc. 

- CBA zrobiło, co mogło, 
w sprawie Amber Gold, co le
żało w naszych kompetencjach 
- powiedział przed komisją 
Wojtunik. 

Były szef służb przed komi
sją stawił się, ponieważ politycy 
chcieli ustalić, jakie działania 
podjęło CBA w sprawie jednej 
z największych afer finanso
wych ostatnich lat. ©® 

W KRAJU 

Wrocław 
Aktor Mikołaj Woubishet 
odmówił zagrania roli 
dżihadysty w „Ojcu 
Mateuszu" 
Aktor Teatru Muzycznego „CapitoT 
miał wcielićsię w postać muzuł
mańskiego uchodźcy, który podło
żył bombę na placu zabaw. Jak po-
wiedziatGazetie.pl, to .gra na stra
chu wobec uchodźców"', w której 
nie zamierza brać udziału, AP 

Łódź 
Zatrzymano złodziejkę 
puszki Wielkiej Orkiestry 
Policja zatrzymała 20-latkę 
w mieszkaniu jej chłopaka. Kobieta 
ukrywała się pod łóżkiem. AI> 

Kraków 
Błyskawiczny awans 
brata Małgorzaty 
Wassermann 
Wojciech Wassermann został pro
kuratorem okręgowym po roku 
spędzonym w prokuraturze rejono
wej. Tymczasem prawo wymaga 
trzyletniego stażu. Jak informuje 
„Rz", o powołanie Wassermanna 
na wyższy szczebel wystąpił 
12 maja 2016 r. do prokuratora ge
neralnego szef małopolskiej proku
ratury okręgowej Rafał Babiński. AB» 

Warszawa 
Sejmowa Komisja 
Zdrowia bez udziału 
rezydentów 
Lekarze z Porozumienia 
Rezydentów OZZL nie wzięli 
wczoraj udziału w posiedzeniu 
komisji. Uzasadniają, że są 
w trakcie negocjacji i nie chcą 
wdawać się w polityczną grę. AIP 

Uroków 
Antysmogowa wieża 
oczyści powietrze 
W krakowskim parku Jordana sta
nie 7-metrowa wieża, która bę
dzie oczyszczała powietrze, AIP 

Ifiatostok 
Areszt dla nauczyciela 
WF podejrzanego 
o gwałt na nieletniej 
Sąd, na wniosek białostockiej pro
kuratury, zadecydowałoareszcie 
dla trenera siatkówki w podsta
wówce na Banieczkach. Pedagog 
jest podejrzany o wielokrotne 
znęcanie się nad swoją nieletnią 
podopieczną oraz gwałt. Dyrekcja 
szkoły zawiesiła go w pełnieniu 
obowiązków, AIP 

Warszawa 
Były wojewoda 
mazowiecki wykluczony 
z szeregów PO 
Jacek Kozłowski został 
wykluczony ze stołecznej Po 
niedługo po zarzuceniu swoim 
kolegom oszustwa w wyborach 
wewnętrznych do partii, AIP 

hódzkk 
Znalazł martwy płód 
dziecka w kanalizacji 
Makabrycznego odkrycia dokonał 
pracownik wodociągów w prze
pompowni ścieków w Swora wie. 
W kanalizaqi znalazł martwy płód. 
Sprawą zajęła sięjuż policja, AIP 
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Czarna komedia o Józefie 
Stalinie zakazana w Rosji 

Kazimierz Skorskl 

Moskwa 

Przed czwartkową premierą 
brytyjskiego filmu ..Śmierć 
Stalina" rosyjskie władze za
kazały dystrybucji obrazu 
na terenie Rosji. Uzasadnie
nie? Widoczne są w nim ozna
ki walki ideologicznej 

Wycofanie certyfikatu zamyka 
praktycznie czarnej komedii, 
które bije rekordy popularności 
na Zachodzie, drogę na rosyjski 
rynek. Zapewne będą odwoła
nia, ale znając rosyjskich urzęd
ników, pozostaną oni posłuszni 
nakazom Kremla. 

Nikt nie ma wątpliwości, 
że podjęta jednomyślnie decy
zja Rady Publicznej podległej 
resortowi kultury „inspirowa
na" była polityczną górą. Juriji 
Poliakow, szef rady, w skład 
której wchodzą deputowani 
Dumy, przedstawiciele mini
sterstwa kultury i Rosyjskiego 
Towarzystwa Historycznego, 
powiedział, że żaden z człon
ków Rady nie stanął w obronie 
filmu. Według niego film 
obraża rosyjskie symbole histo
ryczne, w tym hymn ZSRR 
i odznaczenia, marszałka Żuko
wa pokazuje negatywnie, a po
nadto zawiera sceny przemocy. 

Autorem scenariusza jest 
Armando Iannucci, w rolach 

„Śmierć Stalina" jest satyrą na walkę o władzę, która 
rozpoczęła się przed śmiercią Stalina w roku 1953 

głównych występują m.in. 
Steve Buscemi, Jason Isaacs 
iMichaelPalin. 

Poliakow wyjaśnił agencji 
TASS, że film żadnemu człon
kowi Rady się nie spodobał 
z powodów artystycznych oraz 
historycznych. Kopie obrazu 
trafią teraz na półki i nie wia
domo, czy kiedykolwiek film 
wejdzie na ekrany rosyjskich 
kin. Obraz jest satyrą na walkę 
o władzę, która rozgorzała 
przed śmiercią Józefa Stalina 
w roku 1953. Widzowie bez 
trudu mogą rozpoznać posz
czególnych bohaterów tej opo
wieści. 

Film od dawna budził emo
cje. Jelena Drapeko, wicesze-
fowa komitetu kultury w izbie 
niższej rosyjskiego parlamentu, 
widziała „Śmierć Stalina" 
w Wielkiej Brytanii w paździer

niku ubiegłego roku. Jej opinia 
była jednoznaczna. - Nigdy 
w życiu nie widziałam czegoś 
tak obrzydliwego - powiedziała. 

Jednym z 21 sygnatariuszy, 
którzy podpisali list otwarty 
do rosyjskiego ministerstwa 
kultury, w którym domagano 
niedopuszczenia do dystrybu
cji filmu na terenie Rosji, była 
córka radzieckiego marszałka 
Gieorgija Żukowa. 

To on prowadził skuteczną 
operację przeciwko hitlerow
skim oddziałom w bitwie 
o Stalingrad w 1943 r. Była to 
przełomowa i jedna z najbar
dziej zaciętych batalii w czasie 
II wojny światowej i - zdaniem 
córki Żukowa - grający w filmie 
marszałka Jason Isaacs oraz 
reszta ekipy z tej czarnej kome
dii nie powinni pojawić się 
w rosyjskich kinach. Jej zda

niem parodiowali historię, 
którą do tej pory pamięta bar
dzo wielu mieszkańców Rosji. 

Minister Władimir Medin-
ski, wypowiadając się na temat 
kontrowersyjnego - jego zda
niem - filmu mówił o tym, że 
obraz obrażał uczucia nie tylko 
starszego pokolenia Rosjan, 
ale również młodszego. Przy
pomniał on, że to Związek Ra
dziecki pokonał faszystów, 
a w filmie potraktowano też po
gardliwie nawet ofiary staliniz
mu. Minister mówił przy tym, 
że nie było przy zablokowaniu 
filmu cenzury, a Rosja nie oba
wia się krytycznych i nieprzy
jemnych uwag, jeśli chodzi ojej 
historię. 

Wspomniany już Armando 
Iannucci ma nadzieję, że film 
wejdzie w końcu na ekrany kin 
Rosji. W jego opinii obecna re
akcja władz nie odzwierciedla 
opinii społeczeństwa rosyjskie
go. 

Takie zachowanie rosyj
skich władz nie dziwi, bo kraj 
ten nie rozliczył się z przeszłoś
cią, ze Stalinem też. Jeden z naj
większych zbrodniarzy w dzie
jach świata został niedawno 
uznany za najwybitniejszą po
stać w historii kraju. Wyprze
dził: Putina, Puszkina, Lenina, 
Piotra I i Katarzynę Wielką. 
Z badań przeprowadzonych 
przez socjologów z Ośrodka Le
wady 38 proc. oddało swój głos 
na Stalina jako na postać numer 
jeden w historii Rosji; 4 proc. 
mniej dostał prezydent Wła
dimir Putin. ©® 

ISIS wciąż się nie poddąje 
Damaszek 
Aleksandra Gersz 
aleksandra.gersz@poiskapress.pl 

Państwo Islamskie wciąż sta
nowi w Iraku i Syrii duże za
grożenie - ostrzega amery-
kański rząd. Mimo deklaracji 
Bagdadu, że ISIS zostało po
konane na irackim terytorium 
oraz mimo druzgoczących po
rażek dżihadystów w Syrii, 
w obu tych krajach wciąż dzia
ła nawet IO tysięcy zwolenni
ków Państwa Islamskiego 

Taką liczbę podał w rozmowie 
z amerykańską stacją telewi
zyjną NBC News Hisham al-
-Hashimi, doradca irackiego 
rządu zajmujący się walką 
z Państwem Islamskim, które 
od 2014 r. działa na Bliskim 
Wschodzie. Siły rządowe w Ira
ku w listopadzie ubiegłego 
roku ogłosiły swoje zwycię
stwo i koniec Państwa Islam

skiego w tym kraju, kiedy wraz 
z amerykańską armią odbiły 
z rąk ISIS miasto Rawa - ostatni 
iracki bastion dżihadystów. 
Jednak jak powiedział al-
-Hashimi, a także jak twierdzi 
Waszyngton, w Iraku wciąż 
działa od l do 3 tys. bojowni
ków Państwa Islamskiego 
(wcześniej liczba ta wynosiła 
45 tys.), szczególnie na pu
stynnych terenach, przy gra
nicy z Syrią. Z kolei osób wier
nych ISIS, tzw. samotnych wil
ków, może być w Iraku nawet 
od 6 do 8 tys., co zwiększa ry
zyko zamachów. 

Sytuacja w Syrii jest jeszcze 
trudniejsza. Zarówno syryjski 
rząd, jak i prowadząca z nim 
od prawie siedmiu lat wojnę 
opozycja wciąż walczą z ISIS. 
Wielkim sukcesem była ofen
sywa w Rakce (stolicy samoz-
wańczego Państwa Islamskie
go) w listopadzie ubiegłego 
roku, która zakończyła się od

biciem tego strategicznie waż
nego miasta. To jednak nie 
oznaczało końca ISIS, które 
- jak informuje portal AMN 
- obecnie koncentruje się na 
zdobyciu prowincji Dara 
w południowo-zachodniej Sy
rii, przy pilnie strzeżonej gra
nicy z Izraelem. W ciągu ostat
nich kilku miesięcy trzy ofen
sywy prowadzone w Darze 
przez Wolną Armię Syrii za
kończyły się niepowodze
niem, a od stycznia tego roku 
w walkach zginęły setki rebe
liantów. 

Naszym aktualnym 
celem Jest wałka 
z Państwem Islamskim 
w Syrii tak długo, dopó
ki nie zUkwkhjemy tej 
grupy 
James Mattis. szef Pentagonu 

Sekretarz obrony USA James 
Mattis powiedział w ubiegłym 
roku, że amerykańskie od
działy zostaną w Syrii dopóty, 
dopóki ISIS nie zostanie całko
wicie pokonane. W ubiegłym 
tygodniu w podobnym tonie 
brzmiał sekretarz stanu Rex 
Tillerson, który powiedział, że 
nowa strategia militarna USA 
zakłada pozostawienie tam 
żołnierzy na czas nieokre
ślony. Ma to na celu nie tylko 
pokonanie ISIS, ale również 
dyktatury Baszara al-Asada, 
a także ustabilizowanie sytua
cji w kraju po oczekiwanej 
przez USA wygranej opozycji 
z siłami reżimu. - Nie możemy 
popełnić tego samego błędu 
jak w 2011 r., kiedy nasz przed
wczesny odwrót z Iraku umoż
liwił Al-Kaidzie przetrwanie 
i ewentualne ewoluowanie 
w ISIS - mówił Tillerson. Obec
nie w Syrii stacjonuje 1,5 tys. 
Amerykanów. ©® 

KROTKO ZE ŚWIATA 

Waszynghtn 
Macron jako pierwszy 
odwiedzi Biały Dom 
Gościem podczas pierwszej wizyty 
państwowej w USA od inauguracji 
Donalda Trumpa będzie francuski 
prezydent Emmanuel Macron - po
informowała stacja CNN. Wizyta 
miałaby odbyć się w kwietniu, nie 
potwierdził jej jeszcze Biały Dom. 
Dotychczas wszystkie spotkania 
Trumpa z zagranicznymi lide
rami w Waszyngtonie miały charak
ter roboczy. Trump i Macron w tym 
tygodniu będą uczestniczyć 
wświatowym Forum Ekonomicz
nego w Davos.CAB») 

Kabul 
AtaknaSavethe 
Children w Afganistanie 
Terroryści przeprowadzili w środę 
zamach na siedzibę międzynarodo
wej organizacji humanitarnej Save 
the Children w Dżalalabadzie w Af
ganistanie. Napastnicy mieli za
równo bombę, jak i broń palną. Zgi
nęły dwieosoby, 12 jest rannych. 
Do ataku przyznato się Państwo Is
lamskie. zamach potępiło ONZ. (AIP) 

LOSJ 
Franco bez nominacji 
z powodu oskarżeń? 
Media wUSA wciąż spekulują na te
mat braku nominacji do Oscara 
za pierwszoplanową rolę męską dla 
Jamesa Franco. Aktor był uznawany 
za faworyta za swoją roięwjhe 
DisasterArtist", za którą otrzymał 
Złoty Glob. Mówi się jednak, że nie 
dostał nominacji z powodu ostat
nich oskarżeń o molestowanie sek
sualne, a Hollywood, którym 
wstrząsnęły seksualne skandale, 
chciało uniknąć kontrowersji. (AM>) 

Islamabad 
Siedmiolatka zgwałcona 
i zamordowana 
Pakistańczycy są przerażeni histo
rią siedmioletniej dziewczynki 
Zainab Ansari. Została porwana 
na początku stycznia w Kasur, gdy 
szła na lekcje Koranu. W tym czasie 
jej rodzice byli w Arabii Saudyjskiej 
na pielgrzymce. Zainab oraz jej 
dwiema siostrami i bratem opieko
wali się krewni. Zniknęła bez śladu. 
Jej ciało znaleziono porzucone 
na śmietnisku. Nosiło ślady gwałtu 
i tortur. (A»») 

Początek 
Davos 
pod znakiem 
śnieżycy 

Davos 
Aleksandra Gersz 
aleksandiage5Z@polskapress.pl 

W Davos w Szwajcarii trwa 
Światowe Fonrn Ekonomiczne. 
Jego początek upłynął pod zna
kiem fatalnej pogody, która da-
ła się we znaki również polskiej 
delegacji rządowej 

Z powodu olbrzymich opadów 
śniegu i gęstej mgły delegacji 
z premierem Mateuszem Mora-
wieckim aż trzy godziny zajęło 
pokonanie 148 km dzielących 
lotnisko w Zurychu od górskiego 
Davos, najwyżej położonego 
miasta w Europie -podaje portal 
Money.pl. Wszystko z powodu 
drastycznych ograniczeń pręd
kości zarządzonych przez szwaj
carską policję, która zapewnia 
bezpieczeństwo światowym li
derom biorących udział w fo
rum. Opady śniegu w Szwajcarii 
sprawiły również, że niemożliwe 
było latanie śmigłowcami. 
W środę pogoda się jednak uspo
koiła, a drogi zostały odśnieżone. 

Premier Morawiecki, który 
wraz z polską delegaq'ą zatrzy
mał się w miejscowej klinice 
- podczas Światowego Forum 
Ekonomicznego pełniącej rolę 
hotelu - już w środę odbył 
pierwsze spotkania, m.in. z se
kretarzem USA do spraw energii 
Rickiem Perrym i prezesem 
Google Sundarem Fichaiem. 
Z kolei na czwartek zaplano
wano rozmowy szefa polskiego 
rządu z premier Norwegii Erną 
Solberg, premierem Danii 
Larsem Lokke Rasmussenem 
oraz szefem holenderskiego 
rządu Markiem Rutte. Komen-
tatorzypodkreślają, że pierwsza 
wizyta Morawieddego w Davos 
będzie dla polityka szansą 
na zmianę wizerunku rządu 
w Warszawie, który ucierpiał 
m.in. z powodu krytykowanych 
przez UE reform sądownictwa. 
Do Davos poleciał też prezydent 
Andrzej Duda. 

W Światowym Forum Eko
nomicznym wezmą udział tacy 
liderzy, jak: Angela Merkel, 
Emmanuel Macron czy Theresa 
May. Światowe media niecierp
liwie czekają jednak na prezy
denta USA Donalda Trumpa, 
który do Szwajcarii dotrze w pią
tek. Amerykanin przybędzie 
do Davos pierwszy raz, zeszło
roczne forum zbiegło się bo
wiem w czasie z jego inaugura
cją. Obecność Trumpa budzi eks
cytację, prezydent przez ostatni 
rok nie unikał bowiem kontro
wersyjnych decyzji i wypowie
dzi, nie inaczej może być więc 
wDavos. Oprócz tego Trump nie 
cieszy się wielką sympatią za
chodnich liderów, co także pod
grzewa atmosferę. ©® 
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Nie pozwólmy dłużej uciekać z kraju 
najlepiej wykształconym lekarzom 

Iwona Kłopocka 
iklopocka@nto.pl 

Rozmowa 

Walczymy o sensowny sy
stem ochrony zdrowia w Pol
sce - mówi Konrad Rekucki. le-
karz rezydent na kardiologii 
USK w Opolu, członek Porozu
mienia Rezydentów. 

Jest pan na drugim roku re-
zydentury. a więc wciąż 
na początku zawodowej 
drogi. Podręcznikowa wie
dza wystarcza do uprawia
nia tego zawodu? 
Żaden podręcznik medy

cyny nie mówi, że jeśli nie da 
się ustalić jakichś danych pa
cjenta, który nie ma rodziny, 
to trzeba dzwonić do wójta 
wsi, z której on pochodzi. Nie 
sądziłem, że to będzie jedna 
z pierwszych rzeczy, których 
się nauczę jako lekarz. 
Przy niedoborach lekarzy to 
chyba nie jest najszczęśliw
szy sposób wykorzystania ich 
wiedzy. 

Dlaczego lekarz musi 
w ogóle ustalać dane pa
cjenta? Lekarz ma diagno
zować i leczyć. 
Ale bywa tak, że przygoto

wuje do wypisu starszego pa
cjenta i nagle okazuje się, że 
ten nie ma rodziny, która mo
głaby się zaopiekować. Trze
ba więc załatwić takiemu pa
cjentowi zakład opiekuńczo-
leczniczy. Wtedy dla lekarza 
zaczyna się kilkudniowa ody
seja poszukiwania miejsca, 
dzwonienia, pytania. Takie 
zadania powinien wykony
wać pracownik socjalny, któ
rego wykształcenie jest mniej 
kosztowne niż lekarza. 
W moim szpitalu nie ma ta
kiego pracownika. Ktokol
wiek zresztą się tym zajmuje, 
powinien mieć systemowy 
dostęp do informacji, gdzie 
takie miejsce szybko znaleźć. 
Ale tego też nie ma. Szok! 

Inne sytuacje, gdy tłucze 
sięgfcwąwmur... 
Codziennie przeraża mnie 

ilość dokumentacji, którą 
trzeba przygotować i wydru
kować do wypisu. Przy dużej 
liczbie pacjentów bez przesa
dy trzeba pół dnia spędzić 
przy komputerze. W wielu 
krajach, które umieją liczyć 
pieniądze lepiej niż my, pow
szechnie kształci się sekretar
ki medyczne. To one uzupeł
niają i drukują dokumentację 

medyczną i zostawiają leka
rzowi jedynie do podpisu. 

W najlepszym polskim 
szpitalu, bydgoskim cen
trum onkologicznym, jest 
ich ponad sto. 
I tam lekarze skupiają się 

na leczeniu, a nie biurokracji. 
To nie jest jedyny przykład 
wykorzystania personelu me
dycznego do zadań, które nie 
powinny na nich spoczywać. 
Dramatycznie wprost obcią
żony jest personel pielęgniar
ski. Do tego stopnia, że pro
wadzi to do opóźnienia pew
nych czynności z pacjentem. 
To też jest ściana, w którą tyl
ko można walić czołem. Pie
lęgniarek jest mało i coraz 
mniej. Przyjmujemy pacjen
tów na oddział tak, jakby był 
on z gumy. To są ludzie coraz 
starsi, wymagający coraz 
większej opieki. Pielęgniarki 
nie są w stanie temu wszyst
kiemu podołać na czas. Czę
sto nasze zalecenia, które po
winny być pilnie wykonane, 
mają takie opóźnienia, że sta
wia to pod znakiem zapytania 
ich skuteczność. I absolutnie 
nie jest to wina pielęgniarek, 
bo one nieraz poświęcają się 
w sposób dla mnie niewyo
brażalny. Kolejny problem -
niedobory sprzątaczek. 

Jaki to ma związek z opieką 
nad pacjentem? 
A właśnie, że ma. Kiedy 

z zatrudnionych na oddziale 
za psie pieniądze dwu sprzą
taczek zostaje jedna, to prze
cież się nie rozdwoi. Jeśli ma
my oddział z pacjentami, któ
rzy nie do końca umieją zad
bać o siebie, to kto jest 
na pierwszej linii frontu 
w środku nocy? Oczywiście 
pielęgniarki. Pracuję w szpi
talu zaledwie rok i jest dla 
mnie upokarzające, że o takie 
rzeczy musimy się upominać. 
Wstyd o tym mówić, ale fakt, 
że się o tym nie mówiło, do
prowadził do pełnej akcepta
cji takiego stanu rzeczy. Dla
tego niektóre szpitale przypo
minają ten z serialu „Daleko 
od noszy". 

I dlatego rezydenci prote
stują? 
Możliwości udawania, że 

nic się nie dzieje, powoli się 
wyczerpują. My od początku 
mówiliśmy, że przede 
wszystkim walczymy o zna
czące zwiększenie nakładów 
finansowych na opiekę zdro
wotną w Polsce. Tylko - były 
już - minister zdrowia, chcąc 
nas zdyskredytować, wma
wiał opinii publicznej, że 

Konrad Rekucki: Wstyd o tym mówić, ale niektóre szpitale 
przypominają ten z serialu „Daleko od noszy". 

chcemy rozmawiać wyłącz
nie o pieniądzach i naszych 
zarobkach. 

Ale kiedy ta ..opinia pub
liczna" słyszy, że w Oleśnie 
i Kluczborku nie ma chęt
nych do pracy na internie 
za15tys. miesięcznie plus 
mieszkanie, to utwierdza 
się w przekonaniu, że jed
nak chodzi o pieniądze. 
Tu się nakładają dwa prob

lemy. Z jednej strony jest 
problem braku kadr, który nie 
ma nic wspólnego z prote
stem rezydentów. W Polsce 
jest po prostu za mało lekarzy 
i ten problem dotknął Olesno 
i Kluczbork, gdzie z braku ka
dry medycznej trzeba było 
zamknąć dwa oddziały cho
rób wewnętrznych. Druga 
kwestia to jest protest opt-
out, polegający na wypowia
daniu przez rezydentów, ale 
też specjalistów, zgody 
na pracę ponad limit przewi
dziany przez kodeks pracy. 
W Opolu uczestniczą w tym 
lekarze kilku oddziałów szpi
tala na Witosa, dwu oddzia
łów na Katowickiej, szpitala 

powiatowego w Nysie i poje
dynczych oddziałów w in
nych miejscach w regionie. 

Protest miał być formą na
cisku na władze, żeby 
wreszcie przejęły się sytu
ację w ochronie zdrowia. 
Jego skala nie jest jednak 
na tyle duża. by stał się to 
problem krajowy. Na razie 
wypowiadający opt-out 
przyprawiają o ból głowy 
jedynie dyrektorów szpita
li. którzy gimnastykują się, 
by zapewnić dą^ość pracy 
oddziałów. 
Władza na razie zadowala 

się przekonaniem, że każdy 
jakąś pomoc w końcu dosta
nie, a to, że 50 kilometrów 
od domu, to trudno. Cała hi
storia naszych niedostatków 
w ochronie zdrowia polega 
właśnie na tym, że wszyscy 
skupiają się na doraźnym ła
taniu dziur. Oczywiście da się 
załatać grafiki dyżurowe 
w skali miesiąca, jeśli będą 
na to rzucone wszystkie środ
ki. W jednym ze szpitali we 
Wrocławiu zabrano lekarzom 
wszystkie urlopy szkolenio

we i wypoczynkowe. Takich 
doraźnych pomysłów jest 
wiele w całym kraju, ale nasz 
protest zrodził się nie z po
trzeby doraźnego załatwienia 
problemów bieżących, lecz 
konieczności rozwiązania 
problemów systemowych, 
dręczących nas od lat. Kwe
stia niskich pensji jest tylko 
jednym z nich. Czekamy 
z nadzieją na pierwsze spot
kanie z nowym ministrem. 
Do tej pory słyszeliśmy głów
nie obraźliwe insynuacje. Te
raz mamy nadzieję na nową 
jakość w rozmowach z Mini
sterstwem Zdrowia. Liczymy 
też na spotkanie z premie
rem. 

O czym chcecie rozma
wiać? 
Dotychczasowe rozmowy 

upewniły nas w smutnym 
przekonaniu, że tam, na gó
rze, nie zdają sobie sprawy 
z czegoś takiego jak ekonomia 
zdrpwia. Że jak np. zlecimy 
badanie cholesterolu u 40-lat-
ka i przepiszemy mu tabletki, 
to za 20 lat być może on unik
nie koronorografii, 
stentowania i wieloletniej re
habilitacji po zawale. W ogóle 
nie ma takiego myślenia, że 
można zabezpieczyć Polaków 
skuteczną profilaktyką. Druga 
sprawa, która nas martwi, to 
fakt, że nie wyciągamy wnio
sków z fatalnych prognoz de
mograficznych. Za 10 lat licz
ba ludzi powyżej 80. roku ży
cia wzrośnie dwukrotnie. To 
oni najczęściej trafiają 
do szpitala - osoby z wieloma 
chorobami, biorące po kilka
naście leków dziennie, które 
jesteśmy już w stanie skutecz
nie leczyć z tych chorób, żeby 
żyli dłużej, tyle że to leczenie 
musi być prowadzone 
w znacznie lepszych warun
kach niż obecnie. Na pewno 
nie w przepełnionych oddzia
łach, na których brakuje leka
rzy i pielęgniarek. To są pod
stawowe problemy, które, jak 
pani widzi, nie są związane 
z pensją. Bardzo byśmy się 
ucieszyli, gdyby premier 
Morawiecki nam powiedział, 
czy ma te tematy w głowie i 
czy zwiększenie nakładów 
na zdrowie jest wśród jego 
priorytetów, bo przyjęta nie
dawno ustawa o zwiększeniu 
nakładów do 2025 roku de 
facto zamraża je do 2019 roku. 

A jak zaradzić brakowi le
karzy? Od dosypania pie
niędzy lekarzy nie przybę-
dzie. 
Nie do końca. Lekarzy jest 

mało, ale też pozwala się, by £, 

uciekali z systemu państwo
wego. I wcale nie chodzi tylko 
o wyjazdy zagraniczne. Jeśli 
specjalista chorób wewnętrz
nych - może taki z Kluczborka 
czy Olesna - idzie do pracy 
w firmie świadczącej usługi 
medyczne dla korporacji, bo 
tam zarabia trzy razy więcej 
niż w powiatowym szpitalu, 
to jest strata. Kiedy lekarz 
wykształcony do leczenia 
szpitalnego idzie pracować 
do podstawowej opieki zdro
wotnej, to jest to marnotra
wienie potencjału, który zo
stał wypracowany podczas 
jego szkolenia. Moim zda
niem nie wolno już wypusz
czać kolejnych lekarzy z sy
stemu, a być może odpo
wiednimi działaniami dałoby 
się ich z powrotem do niego 
wciągnąć. Tym bardziej że to 
właśnie w systemie państwo
wym w wielu specjalizacjach 
leży większa możliwość speł
nienia zawodowego, niż 
w sektorze prywatnym. I że
by nie było nieporozumień -
lekarze są w stanie pracować 
ponad 48 godzin tygodniowo, 
ale w normalnych warun
kach, a nie u czterech praco
dawców. 

To jest ostatni dzwonek, by 
uratować nasz system 
ochrony zdrowia? 
Moim zdaniem tak. Ostat

nio nareszcie zwiększono li
mity przyjęć na studia. Za kil
ka lat pojawią się liczniejsze 
roczniki młodych lekarzy. 
Świetnie. Pytanie tylko, kto 
tych ludzi będzie dalej uczył, 
skoro obecnie średni wiek 
specjalisty to 55 lat. Jeśli le
karzy kończących teraz rezy-
dentury, bez perspektywy fi
nansowej w systemie pań
stwowym, wypuścimy za gra
nicę albo do sektora prywat
nego, stracimy na tym wszy
scy. I wtedy o zdrowie pozo
stanie nam się tylko modlić. 
©® 

PROTEST REZYDENT d 

W listopadzie 2017 roku 
młodzi lekarze zakończyli 

trwający miesiąc protest gło
dowy. Rząd nie chciał z nimi 

rozmawiać i nie reagował 
na postulaty - zwiększenia 

nakładów na służbę zdrowia 
do 6.8 proc. PKB, zmniejsze
nia kolejek do lekarzy, popra

wy warunków pracy 
i podwyżek. Kolejnym kro

kiem jest wypowiadanie 
klauzul opt-out, czyli zgody 
na pracę ponad 48 godzin 

tygodniowo. 
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Z ŻYCIA GWIAZD 
SHOW-BIZNES 

Aleksandra Szwed 
pochwaliła się synkiem 
Młoda i piękna aktorka Aleksandra 
Szwed jest bardzodumna ze swo
jego synka. Choć rzadko dzieli się 
swoją prywatnością, ostatnio 
umieściła na Instagramie zdjęcie 
swojego potomka. „To uczucie, 
kiedy twój syn - lat trzy i 5 dni 
- w niedzielny poranek wygania cię 
z kuchni, bo »chceci sam zrobić 
śniadanie«... No. jest duma. Po dłu
gich i trudnych negocjacjach (moja 
latorośl to naprawdę twardy prze
ciwnik) stanęło na soku" - napisała 
pod zdjęciem. 

Będzie kolejny ślub 
w rodzinie królewskiej 
Księżniczka Eugenia, wnuczka 
królowej Elżbiety II, zaręczyła się 
ze swoim wieloletnim partnerem 
Jackiem Brooksbankiem. Ślub ma 
się odbyć jesienią 20T8 r. Kilka 
miesięcy wcześniej Brytyjczycy 
żyć będą jednak innym ślubem 
w rodzinie królewskiej. Sakra
mentalne „tak" powiedzą sobie 
książę Harry i amerykańska ak
torka Meghan Markle. 
(ARM) 

Nowa gwiazda w świecie 
wielkiego modelingu 
Córka Cindy Crawfbrd idzie w ślady 
mamy. 16-letnia Kaia Jordan Ger-
ber(nazdj.) pojawiła się tym razem 
w Paryżu na wybiegu Chanel. Jej 
kariera rozwija się coraz szybciej, 
a miłośnicy i znawcy modelingu 
rozpływają się nad jej urodą oraz 
umiejętnościami. Niewykluczone 
więc, żejuż niedługo będziemy 
mówić o niej jako o supermodelce, 
tak jak o Cindy Crawford. 
(ARM) 

WSPOMNIENIE 

15 lat temu odszedł 
Waldemar Goszcz 
Wczoraj minęło dokładnie 15 lat 
od tragicznej śmierci aktora Wal
demara Goszcza. Serca Polaków 
skradł swoją rolą w popularnym 
serialu „Adam i Ewa", który przy
ciągał przed telewizory tysiące wi
dzów. Na początku XXI w. Walde
mar Goszcz uchodził za jednego 
z najprzystojniejszych mężczyzn 
w kraju. Zginął w wypadku samo
chodowym. Podróżowałwtedy 
m.in. z innym aktorem Radosła
wem Pazurą. 
(ARM) 

Krzyżówka nr 15 
Poziomo: 
I) lek na kociokwik, 
5) Izabella, zagrała w filmie 

„Ogniem i mieczem", 
9) posada w pełnym wymia

rze, 
10) ociosany pień drzewa, 
12) ruda kita wiewiórki, 
14) gra liczbowa z milionami 

do wygrania, 
15) bywa do trzech razy, 
17) kropka na skórze tygrysa, 
18) niezawodowy zespół mu

zyków, 
27) lekki, owocowy trunek do

mowej roboty, 
28) dziesięć lat, 
31) ... Boczek, sąsiad Ferdy

nanda Kiepskiego, 
35) przebojowy film Patryka 

Veg i, 
36) kolczasty krzew owocowy, 
37) żołnierskie skarpety sprzed 

lat, 
38) zbiorek wierszy, 
39) wystawiony za groźnym 

przestępcą. 
Pionowo: 
1) przewodnik muz greckich, 
2) ocenia dzieła sztuki, 
3) do wynajęcia w kurorcie, 
4) pojedynek na stadionie, 
5) zbocze dla narciarza i snow

boardzisty, 
6) serial komediowy z wójtem 

i plebanem, 
7) słynny muszkieter, 
8) pocztowa lub celna, 

II) chwast z rzepami, 
13) szereg barw lub dźwięków, 
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16) zespół hardrockowy z 

Andrzejem Piekarczykiem, 
19) brazylijskie złotówki, 
20) imię wykonawczyni piosen

ki „Kawiarenki", 
21) potoczna nazwa okularów, 
22) trochę śpiewu, więcej re

cytacji, 
23) miara gruntów ranczera, 
24) kartonowy talerzyk na frytki, 
25) bohater filmu „Szczęki" Ste-

vena Spielberga, 

26) pracuje w kuźni, 
28) anielska cecha charakteru 

człowieka, 
29) nić chirurgiczna do szycia 

tkanek, 
30) szczelnie dopasowana po

krywa, 
32) zawody żeglarskie, 
33) metalowa opaska, zacisk 

na beczce, 
34) odtrucie organizmu z nar

kotyków. 
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TV HIT 
DOKUMENT 

Alisa w krainie wojny 
TVP KULTURA 22:20 
Alisa ma 26 lat, gdy w Kijowie 
zaczyna się rewolucja. Jest 
studentką szkoły filmowej, ale 
przede wszystkim jest Ukrainką. 
Film przedstawia jej życie od 
czasu Euromajdanu do wojny. 

Nigdy więcej 
POLSAT 22:20 
Młoda kelnerka poznaje męż
czyznę swych marzeń, Mitcha, 
i wychodzi za niego za mąż. 
Gdy rodzi im się dziecko, Slim 
czuje się najszczęśliwszą kobie
tą na świecie. Sielanka jednak 
nie trwa długo. 

> 
Licencja na miłość 
TVN 7 20:00 
Ben i Sadie chcą jak najszybciej 
wziąć ślub. Ekscentryczny pastor 
Frank nie udzieli im go, dopóki 
nie ukończą kursu przedmałżeń
skiego. Okazuje się, że jest to dla 
nich niezwykle trudne zadanie. 

Psy 
TVN 22:30 
Funkcjonariusz SB zostaje 
przeniesiony do policji krymi
nalnej. Podczas akcji, której 
celem jest ujęcie członków 
międzynarodowej grupy prze
stępczej, giną trzej policjanci 
z jego oddziału. 

HOROSKOP 
Wodnik (20.01-18.02) 
Ktoś będzie próbował ukryć przed tobą pew
nie informacje. Te wysiłki spełznąjednak 
na niczym. Gdy prawda ujrzy światło dzienne, 
może z tego powstać spora awantura. 
Ryby (19.02-20.03) 
Z łatwością dojdziesz dzisiaj do porozumienia 
zosobami, które zazwyczaj mają inne zdanie 
niż ty. Umiejętność osiągania kompromisu 
będzie a przydatna przez cały dzień. 
Baran (21.03-19.04) 
Męczyć dę będą dzisiaj codzienne obowiązki. 
Niechętnie podejdziesz nawet do tych zadań, 
które sprawiają ci satysfakcję. Na szczęście 
będzie to tylko chwilowy spadek formy. 
Byk (20.04-20.05) 
Sporo się dzisiaj będzie wokół debie działo. 
Musisz przygotować się na czyjeś prośby 
opomoci udział w ważnych wydarzeniach. 
Bliźnięta (21.05-21.06) 
Ktoś będzie próbował dziś wmanewrowaćcię 
w intrygę. Zrobi to z bardzo niskich pobudek. 
Relacje między wami ulegną pogorszeniu. 
Rak (22.06-22.07) 
Natkniesz się dzisiaj na mur obojętności ze 
strony osób, które zazwyczaj chętnie podej
mują wspólne inicjatywy. Cośsię popsuło... 

Lew (23.07-22.08) 
Nie wyolbrzymiaj dzisiaj problemów. Staraj 
się racz  ̂łagodzić napięcia i szukać dróg 
do porozumienia. Taka postawa zaowocuje 
korzyściami - zresztą nie tylko dla ciebie. 
Panna (23.08-22.09) 
Starannie dobieraj dzisiaj słowa, bo niektóre 
mogą być zrozumiane na opak i staćsię zarze
wiem konfliktu. A najlepiej jak najczęściej 
trzymaj po prostu język za zębami. 
Waga (23.09-22.10) 
Stanie dzisiaj przed tobą szansa na poprawę 
stanu finansów. Ale będzie to możliwe tylko 
przy twoim maksymalnym zaangażowaniu. 
Wieczorem przekonasz się, czy ti się powiodło. 
Skorpion (23.10-21.11) 
Rozpierać cię będą dzisiaj ambicja i chęć 
osiąganiecelów, które dotychczas 
wydawały się Himalajmi twoich możliwości. 
Strzelec (22.11-21.12) 
Nie zaniedbuj dzisiaj obowiązków. To, co zro
bisz, będzie uważnie przez kogoś obserwo
wane. Nawet się niedomyślasz, wjakim celu... 
Koziorożec (22.12-19.01) 
Ktoś zgrona znajomych popadnie dzisiaj 
w drobne tarapaty. Potrzebna będzie twoja 
pomoc Postaraj się nieodmawiać 
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LISTY/OPINIE 
Czekamy na Państwa 
listy po adresem 
ul. Henryka Pobożnego 
19.76-200 Słupsk 
Telefon dyżurny 

| 59 848 8124 
E-mail alarm@gp24.pl 

i Dzisiaj dyżuruje 
j Monika Zacharzewska i 
1 ! 

Mączkamia budzi zastrze
żenia władz miasta 
@Gość - Za kilka lat ten smród to 
będzie centrum miasta. 
@e: - Mączkarnia - tak, praca - tak, 
taki kapitał zawsze przyciągnie ka
pitał. 
@Gość - Kapitał dla kogo? Wia
domo, co dla nas - smród. 
@Gość: - Jak obiecała pani wójt, 
smród i zanieczyszczenie środowi
ska dotyczy tylko zakładu, co jest 
absurdem. Przecież będą przera
biane głównie odpady rybne, więc 

każdy rozumny może sobie wyo
brazić, co tam będzie się działo, na
wet zaraz po dostarczeniu tych od
padów z dalszych terenów kraju 
czy zagranicy. Następny problem 
- urządzenia muszą być przy tego 
rodzaju produkcji myte, i to prawie 
na każdym etapie produkcji. Co
dziennie tysiące litrów wody zanie
czyszczonej poprzez Słupię będą 
dostawać się do Bałtyku, gdzie la
tem wczasowicze będą się „rozko
szować" kąpielą w odpadach ry
bich. Nawet świeżo złowiona ryba 
po kilkunastu godzinach ulega już 
rozkładowi, a co będzie się działo 
w przypadku odpadów, które będą 
miały kilka lub kilkanaście dni. Na
wet zamrożenie nic nie pomoże. 
@Mądrala: - Pozwolenia wydane! 
Inwestycja ruszyła! Inwestor wydał 
już grube miliony, a naiwni myślą, 
że to zablokują. W razie zablokowa
nia inwestycji kto niby miałby zwró
cić wyłożony kapitał. Może ci, któ
rym przeszkadza ta inwestycja za
deklarują, że zrzucą się na odszko
dowanie dla inwestora? To będzie 
po parędziesiąt tysięcy na protestu
jącego. No kto się zgłasza? 
(DMK) 

INTERWENCJE 
Czekamy na Państwa 
listy po adresem 
ul. Henryka Pobożnego 
19,76-200 Słupsk 
Telefon dyżurny 
59848 8121 
E-mail 
daniel.klusek@gp24.pl 

Dzisiaj dyżuruje 
Daniel Klusek śtm 

Centrala sieciówki 
przyjęła propozycję 
klientki sklepu 
Po interwencji miejskiego rzecznika 
konsumentów mieszkanka Słup
ska mogła zwrócić do salonu tele
wizor i wymienić go na inny, choć 
przedstawiciele sieci początkowo 
nie zgadzali się na takie rozwiąza
nie. 
- Kilka tygodni temu kobieta wjed-
nym ze słupskich sklepów siecio
wych ze sprzętem RTV i AGD kupiła 
telewizor. To miał być prezent dla 

jej męża - mówi Zbigniew Perzyna, 
miejski rzecznik konsumentów 
w Słupsku. 
W domu okazało się jednak, że te
lewizor nie jest dokładnie taki, ja
kiego oczekiwał obdarowany. Był 
bowiem nieco za mały. Kobieta za
pakowała więc odbiornik w orygi
nalny karton i wróciła z nim do 
sklepu. Zaproponowała wymianę 
go na większy i dopłatę różnicy 
w cenie. Na potwierdzenie, że zro
biła zakupy właśnie tam, miała pa
ragon. 
- Otrzymała jednak odpowiedź od
mowną. Przedstawiciele sklepu tłu
maczyli bowiem, że telewizor zo
stał wcześniej podłączony do sieci, 
a to oznacza, że był już używany 
i nie można go ani zwrócić, ani wy
mienić - mówi miejski rzecznik kon
sumentów. 
Zbigniew Perzyna w imieniu miesz
kanki miasta wystąpił jednak z pis
mem do warszawskiej centrali sieci 
sklepów. Poprosił w nim o pono
wne rozpatrzenie prośby klientki 
salonu. 
- Centrala na taką propozycję się 
zgodziła. Dała nawet kobiecie wy
bór. Mogła ona zwrócić wcześniej 

kupiony telewizor i otrzymać zwrot 
gotówki albo wymienić go na więk
szy i dopłacić różnicę w cenie 
- mówi Zbigniew Perzyna. - Słupsz-
czanka wybrała to drugie rozwią
zania. Dzięki temu jej mąż ma teraz 
sprzęt, z którego jest zadowolony, 
a sklep sprzedał swojej klientce 
droższy produkt. 
DANIEL KLUSEK 

Rzecznicy 
Tam konsumenci mogą 
znaleźć pomoc 
Mieszkańcy Słupska o pomoc 
mogą prosić miejskiego 
rzecznika konsumentów. 
Zbigniew Perzyna przyjmuje 
interesantów w pokoju la 
urzędu miejskiego, tel. 59 848 
8309, e-mail: 
mrk@um.slupsk.pl. 
Mieszkańcy powiatu słupskie
go o pomoc mogą prosić po
wiatowego rzecznika konsu
mentów. Marek Kurowski inte
resantów przyjmuje w pokoju 
132 starostwa powiatowego, 
tel. 59 84187 00, e-mail: 
rzecznikkonsumenta@powiat. 
slupsk.pl. 

Akcjaredakcja 
Strona od czytelników 
dla czytelników 
Na stronach Akcja redakcja piszemy 
o tym, o czym informują nas czytel
nicy. Na Wasze sygnały czeka dzien
nikarz Daniel Klusek. 
Jeśli widzą Państwo coś, co Was 
zdenerwowało, poinformujcie nas 
0 tym. Pod adresem: daniel.klu-
sek@gp24.pl czekamy na e-maile 
z opisem sytuacji. Zachęcamy też 
do przesyłania nam fotografii. In
terwencje można również zgłaszać 
pod nr. tel.: 59 848 8121. 
Wszystkie sygnały sprawdzimy, 
a najważniejsze i najciekawsze za
mieścimy na łamach „Głosu Pomo
rza" i gp24.pl. 
(DMK) 

Aktjaredahę/a 
U nas czekają zguby 
1 oferty pomocy 
W „Głosie" funkcjonuje Biuro Rze
czy Znalezionych. O tym, co znaj
duje się w BRZ, piszemy w ponie
działki, środy i piątki. 
W ramach Banku pomocy można 
przekazywać sobie m.in. meble, 
sprzęt RTV i AGD. Na zgłoszenia 
czekamy pod nr. tel. 59 848 8121. 
Oferty i prośby o pomoc publiku
jemy we wtorki, czwartki i soboty. 
(DMK) 

Zobacz, jak powstaje 
„Głos Pomorza" 
Zapraszamy do odwiedzin w słup
skiej redakcji „Głosu Pomorza". Nasi 
goście poznają też dziennikarzy 
i pracowników z działu promocji, 
składu i biura ogłoszeń. Będzie 
także możliwość zrobienia zdjęcia, 
które zostanie opublikowane 
w „Głosie". Na zgłoszenia grup cze
kamy w godz. 10-16 pod nr. tel. 59 
8488121. 
(DMK) 

BANK POMOCY 
Czytelnicy pomagają 
czytelnikom 
Oddam: 
Pan Krzysztof ze Słupska ma do od
dania podgrzewacz do butelek dla 
niemowląt i sterylizator do butelek. 
Kontakt: „Głos Pomorza", tel. 59 
8488121. 
Pan Robert z Redzikowa ma do od
dania segment pokojowy. Odbiór 
własnym transportem. Kontakt: 
602587736. 
Pani Kazimiera za Słupska ma do 
oddania telewizor, meble kuchen
ne, wózek i stolik z krzesełkami dla 
dzieci. Odbiór własnym transpor
tem. Kontakt: 59 8412513. 
Pani Danuta ze Słupska ma do od
dania cegłę. Odbiór własnym tran
sportem. Kontakt: 59 8413435. 
Pan Roman ze Słupska ma do od
dania pralkę Frania i wersalkę. Od
biór własnym transportem. Kon
takt: 692511091 (po godz. 16). 
Pani Ewa ze Słupska ma do odda
nia zimową odzież damską. Kon
takt: 59 845 34 07. 
Pani Grażyna ze Słupska ma do od
dania meble pokojowe. Odbiór 
własnym transportem. Kontakt: 
661154067. 
(DMK) 
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Za nieodśnieżone chodniki można dostać 500 zł mandatu 

Piesi ślizgali się na chodniku, 
zarządca może zapłacić 
Słupsk 
Daniel Klusek 
daniel.klusek@gp24.pl 

Choć od opadów śniegu minę
ło już kilka dni. w wielu miej
scach w mieście chodniki 
wciąż nie są odśnieżone. A to 
wykroczenie, za które osoby 
odpowiedzialne mogą zapła
cić mandaty. Nie trzeba być 
właścicielem terenu, by mieć 
obowiązek jego odśnieżania. 

Jak kilka dni temu informowali 
nas czytelnicy, w wielu miej
scach na chodnikach leżał 
śnieg, było ślisko, a przez to nie
bezpiecznie. 

- Część chodników jest nie-
odśnieżona, a nawet nieposy-
pana piaskiem. Trzeba więc 
bardzo uważać, żeby się nie 
przewrócić - mówiła pani Jo
lanta z centrum miasta. - Od 
kilku dni mróz jest nie tylko 
w nocy, ale również przez cały 
dzień, więc chyba trzeba czekać 
do odwilży, żeby śnieg i lód 
wreszcie się roztopiły. Więk
szość chodników należy do 
miasta, dlatego odpowiednie 
służby powinny się sprawą za

jąć kompleksowo. A widać, że 
niektóre fragmenty są odśnie
żone i posypane piaskiem, a o 
inne nikt nie zadbał. 

Straż miejska przypomina, 
że odśnieżanie nie zawsze jest 
obowiązkiem tylko administra
torów chodników. 

- Jeśli chodnik przylega bez
pośrednio do nieruchomości, 
to jej właściciel lub wspólnota 
mieszkaniowa mają obowiązek 
zadbać o niego w czasie zimy 
i odśnieżyć. To samo dotyczy 
właścicieli czy najemców pun
któw handlowych znajdują
cych się przy chodniku - mówi 
Paweł Dyjas, komendant Straży 
Miejskiej w Słupsku. - Jeśli jed
nak nieruchomość od chodnika 
oddziela pas zieleni, wówczas 
za jego stan i utrzymanie odpo
wiedzialny jest właściciel lub 
zarządca, a nie administrator 
czy właściciel nieruchomości. 

Strażnicy regularnie inter
weniują w sprawie nieodśnie-
żonych i śliskich chodników. 
Pouczają odpowiedzialnych za 
stan chodników, a także nakła
dają mandaty. A kary mogą być 
wysokie, nawet do500 złotych. 
©® 

Szczury biegają po ulicach 
w samym centrum miasta 
Słupsk 
Daniel Klusek 
daniel.klusek@gp24.pl 

Mieszkańcy Starego Rynku 
alarmują, że w ich budynkach 
pojawiły się szczury. Jak 
twierdzą, przyszły z budki, 
w której jeszcze kilka tygodni 
temu handlowano pożywie
niem. Urzędnicy zapowiadają 
kontrole. 

Ponad dwa tygodnie temu w 
znajdującej się nieopodal bud
ce z kurczakami doszło do wy
buchu gazu. Obiekt został 
zniszczony i wkrótce zostanie 
rozebrany. Od czasu tego zda
rzenia mieszkańcy okolicznych 
bloków skarżą się na szczury. 

Czytelnicy twierdzą, że re
gularnie widzą gryzonie za
równo w okolicach punktu 
handlowego, jak i przy swoich 
budynkach. 

- Gdy kilka dni temu z cieka
wości podszedłem do tej budki, 
jeden mężczyzna, który też pa
trzył, jakie zniszczenia spowo
dował wybuch gazu, wskazał 
na miejsce w środku obiektu. 
Zobaczyłem tam dwa duże 
szczury - opowiada pan An
drzej ze Słupska. - Prawdopo
dobnie cała ich gromada 
mieszka pod asfaltem i teraz 
wychodzi na zewnątrz. Wia
domo przecież, że tam, gdzie 
człowiek i gdzie jedzenie, są 
również szczury. Te wyglądały 
na bardzo dobrze odżywione. 

Z kolei pani Zofia, która 
mieszka w bloku przy Starym 
Rynku, twierdzi, że gryzonie 
podchodzą również pod jej 
blok. 

JP 

Mieszkańcy twierdzą, że pod budką mieszkają szczury 

- W budce nie ma już jedze
nia, więc szczury szukają go da
lej od swojego schronienia. 
A najbliżej są bloki stojące po 
drugiej stronie ulicy Grodzkiej, 
między innymi ten, w którym 
mieszkam - mówi pani Zofia. 
- Już kilka razy ja i moi sąsiedzi 
widzieliśmy szczury na naszym 
podwórku. Wcześniej, przed 
wybuchem gazu, ich u nas nie 
było. Jeśli tu znajdą pożywie
nie, mogą przenieść się do na
szych klatek schodowych. Nie 
chcemy mieć z nimi problemu. 
Służby odpowiedzialne za po
rządek powinny coś w tej spra
wie zrobić. 

Katarzyna Guzewska, dy
rektor Wydziału Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środo
wiska Urzędu Miejskiego w Słu
psku, przypomina, że zgodnie 
z przepisami za deratyzację od
powiedzialni są właściciele lub 
zarządcy terenów. 

- Deratyzację obowiązkowo 
powinno się przeprowadzać 

dwa razy w roku, wiosną, mię
dzy 15 marca a 15 kwietnia, oraz 
jesienią, między 15 paździer
nika a 15 listopada - mówi Kata
rzyna Guzewska. - Taki obo
wiązek właściciele lub zarządcy 
mają również wtedy, gdy po
jawi się problem szczurów, jak 
teraz w przypadku okolic Sta
rego Rynku. 

A straż miejska ma prawo 
skontrolować, czy deratyzacja, 
zarówno ta sezonowa, jak i do
raźna, została przeprowadzo
na. I sprawdzi to w przypadku 
nieruchomości znajdujących 
się w okolicy Starego Rynku. 
Za jej brak można zapłacić 
do 500 zł mandatu. Podobna 
kara grozi za zaśmiecanie tere
nów resztkami jedzenia. 

- Wyrzucając chleb czy inne 
pożywienie ptakom lub bez
domnym psom i kotom, w rze
czywistości zapraszamy do sie
bie szczury - mówi Paweł Dyjas, 
komendant Straży Miejskiej 
w Słupsku.©® 

mailto:mrk@um.slupsk.pl
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Nowatorska bezoperacyjna metoda z USA prostowania palców u nóg 

Pozbądź się haluksów 
z tym nowym 
korektorem! 

PROMOCJA 

m 
H M 

Jeff Robinson, 
ekspert ds. podologii 

Prowadzę od 15 lat własny 
gabinet w Los Angeles, 
w którym pomogłem ty

siącom kobiet uwolnić się od 
coraz częstszego schorzenia, 
jakim są haluksy, czyli tzw. 
koślawość palucha. Teraz już 
nie wstydzą się swoich stóp, 
mogą znów nosić buty z od
krytymi palcami i czuć się 
atrakcyjnie. 

Moja wieloletnia prakty
ka nauczyła mnie jednego: 
do pozbycia się tego scho
rzenia potrzeba ogromnej 
siły woli, czasu i cierpliwo
ści. Nie wystarczą specjalne 
ćwiczenia, zabiegi czy zmia
na obuwia. Potrzeba czegoś 
więcej - prawdziwej broni 
przeciw haluksom, która bę
dzie skuteczna. 

Sprawdziłem wiele spo
sobów, ale TYLKO JEDEN po
zwolił w rekordowym cza
sie przywrócić palcom stóp 

Ekspert wyjaśnia działanie nowego aparatu 
korekcyjnego prostującego duże palce u nóg 
w sposób bezbolesny i bezinwazyjny. O / 

Skuteczność 
korektora wynika 
z 5 faz działania: 

• Naturalnie zwalcza ból 

i zwyrodnienie 

• Wzmacnia stawy 

śródstopia 

• Automatycznie usuwa 

haluksy 

prawidłowe ustawienie 
oraz zmniejszyć ból i tar
cie. Prawdę mówiąc, zgłasza
ły się do mnie kobiety, które 
pozbyły się bólu i podraż
nień w trakcie pierwszych 
48 godzin. A wiele z nich 
odzyskało sprawne i ładne 
stopy już po 2 tygodniach. 
Inne z poważniejszym zwy
rodnieniem stóp odzyskiwa-

PRZED kuracją 

poimiesiącu 

Po założeniu tego aparatu już na drugi dzień po
czułam niesamowitą ulgę. Po około 6 dniach 
noszenia go mogłam założyć buty na obca
sie, i to bez żadnego bólu! Nie zmieniłam try
bu życia, moje stopy odzyskiwały swój dawny 

kształt, a palce przestały na siebie nachodzić. 
Ten aparat poza tym jest dziecinnie łatwy w sto

sowaniu. To dzięki niemu wreszcie pozbyłam się haluksów, i to za
ledwie w miesiąc. Jestem zachwycona! 

Maria D., 64 lata, Bochnia 

ły sprawność po 30 dniach. 
Przy mocno bolesnych ha-

luksach można dzięki tej me
todzie z łatwością: 1) w mie
siąc odzyskać ładne i sprawne 
stopy; 2) poprawić ukrwie-
nie stóp w 10 dni; 3) wzmoc
nić staw skokowo-goleniowy 
o 80%; 4) zredukować liczbę 
obrzęków, otarć i nagniotków 
o 30%; 5) usunąć stany zapal
ne i bóle w 2 tygodnie. 

Czym jest ten sposób? 
To motoryczny aparat ko
rekcyjny, który zbudowa
ny jest ze specjalistyczne
go plastiku ortopedycznego. 
Jego formuła oparta zosta
ła na innowacyjnej tech
nologii stosowanej do tej 
pory wyłącznie w prywat
nych ośrodkach rehabili
tacyjnych dla sportowców. 

Aparat ma uniwersalny 
rozmiar i łatwo się zakła
da. Co więcej, można go no
sić w kapciach, w butach i na 
bosaka. Można też oczywiście 
korzystać z niego podczas 
snu. Aparat jest certyfikowa
ny i rekomendowany kobie
tom w wieku od 25 do 85 lat. 

Od dnia, w którym ko
bieta zaczyna nosić aparat, 
jej walka ze zwyrodnieniem 
stóp staje się automatycz
na. Nie musi o tym wca
le myśleć, ponieważ apa
rat nie przeszkadza i nie 
uwiera - można się szyb
ko do niego przyzwyczaić. 

Prostowanie stawu tą 
metodą jest w 100% bezbo
lesne i wręcz niezauważal
ne, a Twoja stopa odzyskuje 
sprawność i ładny wygląd. 
To może być najskutecz
niejsza metoda korekcji 
koślawego palucha, jaką 
kiedykolwiek wymyślono. 
Została nie tylko przebada
na przez zespół naukow
ców, ale i przetestowana na 
wielu osobach, takich jak na 
przykład pani Bożena T.: 
„Większość sposobów na ha

luksy nie przynosiła u mnie 
żadnych rezultatów. Ale nie 
ten! Ten jest tak natural
ny, że oprócz tego że odzy
skałam proste palce, to ca
ły czas czułam się w nim 
lekko, nie przeszkadzał mi. 
Pozbyłam się koślawych 
paluchów w miesiąc i czuję 
się świetnie". 

Amerykański aparat korek
cyjny na haluksy otrzymasz 
tylko i wyłącznie w sprze
daży telefonicznej klubu ra
batowego (jego sprzedaż nie 
jest i nie będzie prowadzona 
w sklepach). Można go mieć 
w ciągu kilku dni, a zamawia
nie jest łatwe i bezpieczne, po
nieważ nie trzeba wcześniej 

nic płacić - dopiero w momen
cie otrzymania aparatu. 

Technologia produkcji apa
ratu nie jest tania, ale dzięki 
specjalnemu dofinansowa
niu uczestnictwa w klubie ra
batowym ograniczona liczba 
osób może skorzystać z niego 
aż o 70% taniej. Ilość opako
wań jest ograniczona. 

DOFINANSOWANIE 
DLA PIERWSZYCH 100 OSÓfil 

70% 
zniżki1. 

Miękki, elastyczny i oddychający materiał, 1 

dzięki któremu nie czuć na nodze korektora 

Szyna z opaską i cieniutką wkładką 
magnetyczną korygująca zniekształcenie 
dużego palca 

Ruchomy zawias 
umożliwiający swobodne 
zginanie palców 

Podtrzymująca prawidłowy 
układ stopy opaska na śródstopie 

Zostało tylko 
187 sztuk! Wstydzisz się swoich stóp? 

Trudno Ci nosić buty na obcasach z powodu bólu? 
Zastosuj nowatorski aparat korekcyjny z wkładką magnetyczną, 
aby w szybkim czasie zlikwidować koślawość palucha i odzyskać 
ładny kształt stóp. 

• BEZ operacji • BEZ bólu • BEZ zbędnych kosztów 
Pierwszym 100 osobom, które zgłoszą się telefonicznie 

do 29 stycznia 2018 r.. przysługuje specjalne dofinansowanie! Oznacza 
to, że otrzymasz aparat korekcyjny na.haluksy za udział w klubie rabatowym 

zamiast za tylko za 97 zł (przesyłka GRATIS)! 

Zadzwoń już dzisiaj: @ 91443 78 90 
. Telefon czynny pon.-pt. 8:00-20:00, sob. i niedz. 9:00-20:00 

(Zwykłe połączenie lokalne bez dodatkowych opłat) 
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Lubań 
Szkolenie dla 
producentów mięsa 
wołowego 
Polski Związek Hodowców i Pro
ducentów Bydła Mięsnego oraz 
Pomorski Ośrodek Doradztwa 
Rolniczego w Lubaniu zapraszają 
na szkolenie dla producentów 
mięsa wołowego, które odbędzie 
się! lutego ogodz. 9.30 w sali 
konferencyjnej w budynku PODR 
w Lubaniu. Program szkolenia: 
9.30 - 9.45 otwarcie szkolenia, Ja
cek Zarzecki - prezes zarządu 
PZHiPBM; 9.45-10.30 „Profilak
tyka weterynaryjna w chowie 
bydła mięsnego" - lek. wet. Woj
ciech Wójcik; 10.30 -11.15 „Uwa
runkowania ekonomiczne w ho
dowli bydła mięsnego" - dr inż. 
Marcin Gołębiewski - SGGW 
w Warszawie; 1.30-12.00 „Możli
wość wsparcia hodowli bydła 
mięsnego z PROW2014-2020" 
- przedstawiciel ARiMR OT Gdy
nia; 11.15 -11.30 przerwa kawowa; 
12.00 -12.45 prezentacja możli
wości współpracy z zakładami 
przetwórczymi; 12.45 -13.45 dy
skusja; 1345 -15.15 degustacja po
traw z wołowiny kulinarnej. 
(MAZ) 

Żywność 
Polacy wyrzucają 
rocznie 2 miliony ton 
jedzenia 
Według danych szacuje się, że 
każdego roku Polacy wyrzucają 
do śmieci aż 2 miliony ton jedze
nia. Jeśli do marnowanej w go
spodarstwach domowych żyw
ności doliczyć tę wyrzucaną przez 
supermarkety, to jak podaje 
Eurostat, w Polsce marnowanych 
jest blisko 10 milionów ton pro
duktów spożywczych. W walce 
z tym nieczystym procederem 
marnotrawienia żywności wycho
dzi projekt ustawy zmieniający 
obowiązujące dotychczas prze
pisy. Nowe regulacje mają doty
czyć głównie dużych sieci handlo
wych. Supermarkety zamiast wy
rzucać żywność, będą od teraz 
zobligowane do przekazywania 
jej osobom potrzebującym.Zgod-
nie z nowymi regulacjami do prze
kazania trafiać będzie, w pierw
szej kolejności, żywność o krót
kim terminie ważność, ale rów
nież i taka, której partie zostały źle 
oznakowane. Do tej pory błędnie 
opisane i oznakowane produkty 
były przez sklepy wyrzucane. 
(MAZ) 

Drób 
W Europie jesteśmy 
drobiarską potęgą 
W 2017 r. produkcja drobiu w Pol
sce przekroczyła 2 min700tys. 
ton. Te dane dotyczą zakładów, 
które zatrudniają ponad 50 osób. 
Jeśli dodamy grupę zakładów za
trudniających między 9 a 49 
osób, to efekt produkcyjny mógł 
przekroczyć nawet 3 min ton 
w 2017 r. Komisja Europejska 
prognozuje, że w tym roku polska 
produkcja drobiu wzrośnie o ok. 
8 procent. Wg fachowców to re
alna prognoza, choć nie da się wy
kluczyć pewnych zagrożeń, np. 
ciągłego zagrożenia grypą pta
ków. (MAZ) 

W tym roku rolnicy będą składać wnioski o dopłaty poprzez internet 

ARiMR i rolnicy 
przygotowują się 
do e-wniosków 
Dopłaty 
Zbigniew Marecki 
zbigniew.marecl(i@gp24.pl 

Od tego roku wnioski o dopła
ty muszą być składane elek
tronicznie. W cełu ułatwienia 
rolnikom dostępu do sieci 
w każdym biurze powiato
wym ARiMR rolnicy uzyskają -
pomoc. 

Tegoroczny obowiązek skorzy
stania z drogi elektronicznej 
może okazać się zbyt skompli
kowany dla części gospodarzy 
i ci będą potrzebowali pomocy 
w złożeniu wniosku. ARiMR 
postanowiła przeszkolić w za
kresie obsługi aplikacji eWnio-
sekPlus nie tylko pracowników 
ośrodków doradztwa rolni
czego, ale też prywatnych firm 
doradczych. 

Departament Płatności Bez
pośrednich ARiMR zaprasza 
przedstawicieli takich firm na 
spotkanie robocze. Uczestni
kom zostanie pokazana pre
zentacja dotycząca składania 
wniosków o przyznanie płat
ności za rok 2018 z wykorzysta
niem aplikacji eWniosekPlus, 
zapowiada Agencja. 

Zgłoszenia są przyjmowane 
tylko do dzisiaj (25 stycznia), 
szkolenie zaplanowano już 
w najbliższy poniedziałek (29 
stycznia) o godz. 10 w warszaw
skiej siedzibie centrali ARiMR 
przy ul. Poleczki 33. Liczba 
miejsc jest ograniczona, zgło
szenia należy kierować na adres 
internetowy: paulina.kielcz-
ewska@arimr.gov.pl. 

Od 15 lutego do 14 marca 
2018 r. będzie można złożyć 
„Oświadczenie potwierdzające 
brak zmian w 2018 roku", 15 
marca rozpocznie się nabór 
wniosków. Od 12 lutego na swo
jej strome Agencja ma udostęp
nić wersję demonstracyjną 
aplikacji z instrukcją obsługi. 

Rolnicy, którzy złożyli wnio
ski w 2017 roku, będą mieli uła
twione zadanie, bo na podsta
wie zeszłorocznych danych zo
staną przygotowane dane na 
rok 2018. 

Aby złożyć wniosek po
przez pocztę internetową, ko
nieczne będzie zalogowanie się 

Zgodnie z prawem 
wniosek o przyznanie 
dopłat przez ARiMR 
może być złożony ty&o 
na formularzach 
Agencji. 
informuje AftiMR 

do systemu. Rolnicy, którzy po
siadają login i kod dostępu 
do aplikacji eWniosek (aplika
cja działająca w latach 2015-
-2017), będą mogli zalogować 
się do aplikacji eWniosek Plus. 
Rolnicy nieposiadający loginu 
i kodu dostępu przy pierwszym 
logowaniu do aplikacji eWnio
sek Plus muszą podać trzy dane 
weryfikacyjne: numer identy
fikacyjny, kwotę ostatniego 
przelewu otrzymanego 
z ARiMR, zrealizowanego 
w roku 2017 (w przypadku 

braku płatności w roku 2017 na
leży wprowadzić wartość o) 
oraz 8 ostatnich cyfr numeru 
rachunku bankowego (numer 
rachunku bankowego zgodny 
z numerem w ewidencji produ
centów). Wskazane jest także 
podanie adresu e-mail, na który 
będą przekazywane powiado
mienia. ARiMR zaleca utworze
nie konta zarówno dla rolnika, 
jak i doradcy przed rozpoczę
ciem naboru wniosków w roku 
2018. 

W aplikacji eWniosek Plus 
dostępne będą dwa tryby wy
pełniania wniosku: tryb 
uproszczony oraz tryb pełny. 

Tryb uproszczony będzie 
dostępny dla: rolników uczest
niczących w systemie dla ma
łych gospodarstw, rolników, dla 
których suma gruntów ornych 
z działek referencyjnych sper-
sonalizowanych na podstawie 
kampanii 2017 wynosi poniżej 
10 ha, a dodatkowo rolnik nie 
ubiega się o płatności PRS, 
PRSK, RE i/lub płatności zale
sieniowe. 

Tryb pełny będzie dostępny 
dla: rolników, którzy wybrali 
opcję edycji danych w ramach 
trybu uproszczonego, rolni
ków, którzy nie spełnili kryte
rium trybu uproszczonego -
wnioski, w których suma grun
tów ornych z działek referen
cyjnych (ewidencyjnych) sper-
sonalizowanych na podstawie 
kampanii 2017 wynosi powyżej 
10 ha oraz rolników, którzy 
po raz pierwszy składają wnio
sek o płatności. 
©® 1 

Ministerstwo pracuje 
nad ułatwieniami 
w uboju domowym 
Przetwórstwo 
Zbigniew Marecki 
zbigniew.marecki@gp24.pl 

Przygotowywany przez Mini
sterstwo Rolnictwa i Rozwoju 
Wsi projekt rozporządzenia 
ma znieść dotychczasowe wy
mogi kwalifikacyjne wobec 
osób dokonujących uboju do
mowego. 

Według resortu dotychczasowe 
przepisy, które wymagają ta
kich samych uprawnień od 
osób sporadycznie i zawodowo 
dokonujących uboju zwierząt, 
są zbyt restrykcyjne. Dlatego 
trwają prace, które mają dopro
wadzić do obniżenia wymo
gów kwalifikacyjnych wobec 
osób, które sporadycznie doko
nują uboju domowego. 

W praktyce więc zgodnie 
z przygotowanym projektem 
rozporządzenia ministra rolni
ctwa i rozwoju wsi zmieniają
cego rozporządzenie w sprawie 
kwalifikacji osób uprawnio
nych do zawodowego uboju 
oraz warunków i metod uboju 
i uśmiercania zwierząt, dotych
czasowe wymagania dotyczące 
kwalifikacji będą stosowane 
tylko wobec osób zatrudnio
nych w ubojniach i dokonują
cych usługowo uboju poza za
kładem. 

Generalnie chodzi o to, że 
spełnienie dotychczasowego 
wymogu odbycia 3-miesięcz-
nej praktyki w rzeźni uznano 
za nie do wykonania dla osób 
sporadycznie dokonujących 
uboju. 

Wedługprzygotowywanych 
zmian prawnych osoby doko
nujące uboju w gospodarstwie 
na własny użytek będą mu
siały: być pełnoletnie oraz po
siadać kwalifikacje zapewnia
jące wykonywanie czynności 
bez niepotrzebnego bólu, nie
pokoju czy cierpienia zwierząt. 
Osoby te byłyby natomiast 
zwolnione z obowiązku odby
wania 3-miesięcznej praktyki 
na stanowisku ubojowym. Wy

starczające byłoby więc odby
cie szkolenia w tym zakresie, 
organizowanego przez lekarza 
weterynarii albo - na jego zlece
nie - przez inny podmiot. Zre
zygnowano też z wymogu mi
nimalnego wykształcenia (za
sadnicze zawodowe) w sto
sunku do wszystkich uśmierca-
jących, także w rzeźni, przyj
mując, że jest on bez znaczenia, 
a kwalifikacji do uśmiercania 
nie można uzyskać na pozio
mie zasadniczej szkoły zawo
dowej. Wspomniane przepisy 
pozwolą na ubój na użytek 
własny cieląt w wieku do szó
stego miesiąca życia, świń, 
owiec i kóz. 

W uzasadnieniu przygoto
wywanych zmian resort wska
zał też, że wprowadzane prze
pisy opierają się o unijne rozpo
rządzenie 1099/2009, które 
określa zasady uboju poza rzeź
nią na własne potrzeby w go
spodarstwie. 

Zgodnie z nim właściciel lub 
inna osoba działająca na jego 
odpowiedzialność i pod jego 
nadzorem może uśmiercić 
zwierzę pod warunkiem speł
nienia określonych wymagań: 
zwierzętom oszczędza się nie
potrzebnego bólu, niepokoju 
czy cierpienia, zwierzęta są 
uprzednio ogłuszane zgodnie 
z metodami i szczegółowymi 
wymogami określonymi w za
łączniku, do chwili śmierci 
zwierzęta pozostają w stanie 
nieprzytomności i niewrażli-
wości na ból, w przypadku za
stosowania metod ogłuszania 
nieprowadzących bezpośred
nio do śmierci stosuje się pro
cedury prowadzące do pewnej 
śmierci zwierzęcia, talde jak: 
zniszczenie centralnego układu 
nerwowego, porażenie prądem 
(powodujące zatrzymanie krą
żenia i oddechu) lub w naszych 
warunkach w przypadku zwie
rząt kopytnych będzie to na
tychmiastowe wykrwawienie 
zwierzęcia po uprzednim ogłu
szeniu). 
©® 

Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi pracuje nad 
złagodzeniem przepisów dotyczących uboju domowego 

mailto:ewska@arimr.gov.pl
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Oprah Winfrey na prezydenta USA 
Celebryci i polityka 
TobyHarnden 
redakcja@polskatimes.pl 

Jedno wystąpienie Oprah 
Winfrey sprawiło, że mogący 
tylko marzyć ojej sławie po
tencjalni demokratyczni kan
dydaci na prezydenta USA. 
zakaszą teraz rękawy i wezmą 
się do roboty 

Zachwytom nie było 
końca. Doskonałe. 
W idealnym tonie. 
Czarna kobieta ze 
swadą i w sposób do

bitny wyraziła frustracje dzie
siątek milionów Amerykanów 
w dobie Donalda Trumpa. 

W nocy z niedzieli na ponie
działek Oprah Winfrey wygło
siła przemówienie na ceremo
nii rozdania Złotych Globów. 
Jego główny motyw bez prob
lemu mógłby stać się znakomi
tym sloganem wieców kampa
nii wyborczej - „Nastaje nowy 
dzień!" W ciągu zaledwie kilku 
minut jej przejmujące wystą
pienie stało się sensacyjnym 
wiralem w mediach 
społecznościowych. Natych
miast też pojawiły się wezwa
nia, by Winfrey stanęła do wyś
cigu o prezydenturę w 2020 
roku. 

Serio? Czy Ameryka może 
tym razem wybrać nowego 
prezydenta z błyszczącego jak 
ilustrowane pisma świata 
showbiznesu? 

Jeszcze dwa lata temu 
szybko wyśmiano by perspek
tywę zostania prezydentem 
przez telewizyjną celebrytkę 
bez żadnego politycznego do
świadczenia. Jednak szokująca 
wygrana Trumpa w 2016 spra
wiła, że dziś to, co kryłoby się 
za hasłem „Oprah 2020!" trak
tuje się śmiertelnie poważnie. 

W obozie demokratycznym 
wielu postrzega często okre
ślaną mianem „Królowej em
patii" Winfrey jako antytezę 
Donalda Trumpa. Urodziła się 
w skromnej i prostej rodzinie 
nad Mississippi. W wieku 9 lat 
została zgwałcona. Pięć lat póź
niej zaszła w ciążę. Od dawna 
ujmuje się za ludźmi poniewie
ranymi. 

Jednocześnie jako gospo
dyni niezwykle popularnego 
talk show bez problemu do
równuje Trumpowi w kwestii 
globalnej rozpoznawalności, 
statusu gwiazdy i ilości gotówki 
w banku. „Forbes" wycenia jej 
majątek na 2.8 mld dolarów. 

Jej płynąca z serca prośba 
o ozdrowienie „kultury zmiaż
dżonej przez brutalnie wpły
wowych ludzi" świetnie odda
wała istotę ruchu #MeToo, 
gdzie nowe pokolenie kobiet 
bez ogródek mówi o doświad
czanych przez nie przykładach 
napaści i molestowania seksu
alnego. 

i a : i . „• 

Oprah Winfrey wydaje się być idealną kandydatką Demokratów na przyszłego prezydenta 
Stanów Zjednoczonych 

Sama Winfrey nie robi ni
czego, by wyciszyć spekulacje. 
- To zależy od ludzi. Jestem cał
kowicie pewien, że by to zrobiła 
- powiedział „Los Angeles 
Times" jej partner Stedman 
Graham. 

Pytana w ubiegłym roku 
0 ewentualny start w wyborach 
prezydenckich Winfrey dała 
do zrozumienia, że wygrana 
Trumpa sprawiła, iż ponownie 
rozważa coś, co przedtem wy
kluczała. Myślałem sobie 
[wtedy]: „O rany! Nie mam do
świadczenia. Za mało wiem". 
A teraz myślę: „Aha, aha!" mó
wiła Winfrey w jednym z tele
wizyjnych wywiadów. 

Sondaże wskazują, że start 
63-letniej celebrytki byłby 
czymś więcej, niż tylko zwykłą 
jednorazową sensacją. Przepro
wadzony tuż po jej wystąpieniu 
na ceremonii rozdania Złotych 
Globów sondaż Raba Research 
dawał Winfrey poparcie na po
ziomie 20 proc. Dwa punkty 
więcej niż senatorki z Massa
chusetts Elizabeth Warren -
idola wielu w Partii Demokra
tycznej i uznawanej za ich 
głównego kandydata. Co cie
kawsze - sondaż ośrodka badać 
opinii McClatchy-Marist daje 
1 v y : i; ; r a r : i * s i : 

Oprah 11 punktów przewagi 
nad Trampem. 

Ostatnie sondaże wykazały, 
że dezaprobata dla Trumpa roś
nie - już 56 proc Amerykanów 
nie jest z niego zadowolonych. 
Wszystko to w kontekście obaw 
o jego zdrowie wywołane reak
cją prezydenta na druzgoczącą 
dla jego reputacji bestsellerowi 
książkę Michaela Wolffa „Fire 
nad Fury". Prezydent napisał 
na Twitterze - [Jestem] bardzo 
stabilnym [psychicznie] geniu
szem". 

Obecnie Demokraci mają 
dwucyfrowa przewagę na Par
tią Republikańską. Fakt ten wy
wołał uprzedzającą zapewne 
ewentualne lanie w listopado
wych wyborach uzupełniają
cych falę rezygnacji w ugrupo
waniu Trampa. Obserwatorzy 
spodziewają się wkrótce sze
regu odejść wysokich rangą 
przedstawicieli administracji -
wśród nich także sekretarza 
stanu Rexa Tillersona i głów
nego doradcy ekonomicznego 
prezydenta Gary'ego Cohna. 

Taka sytuacja wskazuje 
na prawdopodobną porażkę 
Trumpa w wyborach 2020 
roku. Demokratów przeraża, że 
raz jeszcze mogliby wypuścić 

z rąk - jak w przypadku Hillary 
Clinton - pewną wygraną. 
Obecna wrzawa medialna wo
kół Winfrey uwydatnia obawy 
ich strategów, że istotnie w gra
pie możliwych kandydatów 
do nominacji brak ludzi o ce
chach gwiazdy. - Mamy szereg 
[osób jak] Celine Dion, ale nie 
mamy Beatlesów - powiedział 
w listopadzie dziennikowi „The 
Hill" czołowy demokratyczny 
strateg Phil Singer. 

Były wiceprezydent Joe 
Biden - w sondażu Raba 
Research uzyskał 26 proc po
parcia - będzie miał w 2020 78 
lat. O rok starszy będzie senator 
Bernie Sanders - 21 proc w tym 
samym sondażu. Razem spę
dzili w Kongresie 63 lata. 

SZANSA DEMOKRATOW 

Szacunki mówią w tej chwili 
o dwucyfrowej przewadze 

Demokratów nad Partią 
Republikańską. 

Obserwatorzy spodziewają 
się szeregu odejść z tego 

ugrupowania, szanse na ree-
lekcję Donalda Trumpa 

wydają się nikłe 

•S\C Mj . f j  r y j .  

Ponadto pierwszy z nich 
wzbudzał konsternację swoim 
poufałym podejściem od ko
biet. W 2015 zdarzyło mu się 
publicznie masować barki zdzi
wionej tym żonie sekretarza 
obrony Ashtona Cartera. W tym 
czasie mąż wygłaszał przemó
wienie z okazji zaprzysiężenia 
na szefa Pentagonu. 

W czasie walki o nominacje 
partyjną w wyborach 2016 
zwolennicy Hillary Clinton za
rzucali seksizm rozgorączko
wanym zwolennikom 
Sandersa nazywanych kolo
kwialnie „Bemie Bros". 

- Nie jestem pewien czy 
akurat teraz [jakikolwiek] męż
czyzna może otrzymać naszą 
nominację. Są tacy, którzy 
mogą i powinni, ale poziom 
„prześwietlania" męskiego 
kandydata, będzie intensyw
niejszy niż zazwyczaj - oświad
czył w listopadzie ubiegłego 
roku prominentny działacz Par
tii Demokratycznej Jamal 
Simmons. 

Senator Elizabeth Warren 
ma 68 lat. Ta była profesorka 
Uniwersytetu Harvarda. często 
gości w pierwszej setce najbar
dziej wpływowych ludzi świata 
tygodnika „Time". Wielu sądzi 
jednak, że jest on wychylona 
za bardzo na „lewo" i zbyt poz
bawiona poczucia humoru, by 
przyciągnąć wyborców nieza
leżnych. Tramp bezlitośnie 
drwił z niej nazywając ją 
„Pacohontas", gdy kiedyś okre
śliła siebie mianem rdzennej 
Amerykanki. Podstawę do tego 
znalazła w pochodzącym 
z 1894 roku dokumencie, który 
wymienił jej pra-pra-pra-babkę 
jako Indiankę z plemienia 
Czirokezów. 

Wśród tych, którzy ewentu
alnie wystartują w wyścigu wy
mienia się senatorki Kirsten 
Gillibrand z Nowego Jorku 
i Kamalę Harris z Kalifornii. Ta 
draga jest Afroamerykanką. 
Obie są znacznie młodsze of 
Warren i stosunkowe „nie
sprawdzone" na scenie krajo
wej. Senatora Cory Bookera -
również Afromaerykanina -
uznawano kiedyś za nowego 
Baracka Obamę. Jednak kryty
kuje się go jako człowieka zbyt 
blisko związanego z Wall Street. 

W grapie ewentualnych 
chętnych wymienia się także 
super bogatych: Howarda 
Schultza i Toma Steyera. Pierw
szy jest byłym szefem 
Starbucksa. Dragi to czołowy 
donator Partii Demokratycznej, 
który wsławił się zamówie
niem emisji spotów telewizyj
nych wzywających do 
impeachmentu Trampa. Jed
nak Winfrey z łatwością przyć
miłaby ich obu. 

Republikanie traktują Oprah 
poważnie. Nie bez kozery zaa
takowali ją za jej przeszłe 
związki z Haiyeyem Weiijiste-
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inem. Ujawnienie w zeszłym 
roku informacji o aktach mole
stowania seksualnego, jakich się 
dopuszczał, stało się począt
kiem ruchu #MeToo". Z nie
ukrywaną radością zamieścili 
na Insta-gramie zdjęcie Winfrey 
całującej Weinsteina w policzek 
z komentarzem piosenkarza 
Seala: „Słyszałaś plotki, ale nie 
miałaś pojęcia, że on naprawdę 
napastował młode naiwne ak
torki, które z kolei nie wiedziały, 
w co się pakują. Mój błąd". 

Wrzawa, jaka dwa tygodnie 
temu towarzyszyła uwagom 
Trumpa, gdzie uznał on Haiti, 
Salwador i państwa afrykańskie 
za „kraje zadupia" jeszcze bar
dziej nasiliła skierowane 
do Winfrey wezwania do pod
jęcia stanowczej decyzji. 

- Oprah ma w sobie poczu
cie godności i współczucie. Po
kazała, co musi robić przy
wódca kraju - oświadczył bi
znesmen z Kentucky A. J. 
Stevens, który już w ubiegłym 
roku powołał komitet wybor
czy „Draft Oprah" i prowadzi 
specjalną poświęconą jej ewen
tualnej kandydaturze stronę 
internetową. 

W wyborach w USA w czasie 
ostatnich 20 lat dochodziło 
do „efektu wahadła" - wybie
rano osobę stanowiącą niejako 
przeciwieństwo poprzednika. 
Billa Clintona zastąpił George 
W. Bush, a jego z kolei Barack 
Obama. Tego zaś - Donald 
Tramp. 

Taka zależność winna kiero
wać uwagę Partii Demokratycz
nej w stronę trzeźwo myślą
cego i już przedtem sprawdzo
nego w wyborach urzędnika ze 
sprawdzonym doświadcze
niem w zarządzaniu dużym 
miastem czy stanem, a nie ko
lejnej bogatej gwiazdy mediów 
o nieukształtowanych poglą
dach politycznych. 

Stevens twierdzi jednak, że 
prezydentura Trumpa wyczer
pała powyższy paradygmat. -
W tym momencie gra ulega 
zmianie. Gdy wybieraliśmy Do
nalda Trumpa nie obchodziło 
nas [jego] doświadczenie. Po
konanie go na jego własnym te
renie wymaga podobnego po
sunięcia. 

W 2000 roku wyemito
wano odcinek Simpsonów 
pod tytułem „Bart to the 
Futurę", który przewidywał 
prezydenturę Trumpa. Dzisiaj 
niektórzy dostrzegają inną za
powiedź w kolejnej popularnej 
kreskówce. 

Jeden z nadanych w 2006 
odcinków „The Boondocks" 
kończy się obrazkiem pierw
szej strony dziennika "US 
Times" z 8 listopada 2020 
roku. Widzimy na niej śmie
jącą się Winfrey, a pod nią pod
pis - Oprah Winfrey prezyden
tem! 
Tłumaczenie Zbigniew Mach 
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Podstawowa wersja auta z benzynowym silnikiem 1.0 EcoBoost (100 KM) została wyceniona na 59 900 zł 

samochód? 

(ratka 

PREMIERY 

motofakty.pl 
Wszystko o samochodach 

Ryszard M. Perczak 

Od polowy 2018 roku nowy 
Fórd będzie miał jeszcze wię
cej do zaoferowania 
pod względem komfortu. 
gdyż model będzie dostępny 
z napędem na wszystkie koła. 

Ford dość długo zwlekał 
z wprowadzeniem tego auta 
na nasz rynek. W Europie 
EcoSport był sprzedawany 
od kilku lat, ale tylko na niektó
rych rynkach. 

Po ostatnich zmianach, jakie 
w nim wprowadzono zdecydo
wano się jednak, że znajdzie się 
on również w polskich salo
nach sprzedaży. EcoSport to 
auto mające sporo wspólnego 
z najnowszą Fiestą. Dzieli z nią 
nie tylko niektóre silniki, ale 
również elementy deski roz
dzielczej. 

Za napęd samochodu może 
odpowiadać 3-cylindrowy sil
nik benzynowy EcoBoost 
w trzech wariantach mocy: 100, 
125 ii40 KM. Na tym jednak nie 
koniec możliwości do wyboru. 
Wśród waraintów wysokopręż
nych przewidziano jednostkę 
1.5 TDCi dostarczającą 100 KM 
mocy. 

Przeniesienie napędu, w za
leżności od wersji silnikowej 
może się odbywać poprzez 6-
biegową przekładnię manualną 
bądź 6-stopniową automa
tyczną. 

Od połowy 2018 roku nowy 
Ford będzie miał jeszcze więcej 
do zaoferowania pod wzglę
dem komfortu i zachowania 
optymalnych możliwości pro
wadzenia, gdyż model 
EcoSport będzie dostępny z na
pędem na wszystkie koła. 

Ford EcoSport zainteresuje 
z pewnością kierowców prowa
dzących aktywny tryb życia. 
W jego wnętrzu znajdziemy 
sporo pomysłowych schow
ków i kieszeni. Nowy wzór cen

tralnej konsoli obejmuje wbu
dowany, składany i przesu
wany podłokietnik po strome 
pasażera, wraz ze schowkiem. 
Ponadto aby uzyskać więcej 
przestrzeni, odtwarzacz CD zo
stał przeniesiony na nowe miej
sce, nad zamykanym schow
kiem w desce rozdzielczej. 

Jednym z ciekawych pomy
słów w tym modelu jest pod
łoga przestrzeni bagażowej, 
którą można podnieść, aby uzy
skać sporej wielkości ukryty 
schowek, bądź też obniżyć, aby 
pojemność bagażnika powięk
szyć do 356 litrów. W jej kon
strukcji zastosowano specjalną 

roca Łco&port to auto 

Dzieli z nią nie tylko 
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strukturę „plastra miodu", 
dzięki której użyty materiał jest 
bardziej wytrzymały niż profil 
stalowy o tej samej wadze, 
i dzięki której podłoga wytrzy
muje obciążenie ponad 300kg. 

Ciekawostką w tym Fordzie 
jest również to, że do bagażnika 
dostajemy się przez otwierane 
na bok drzwi, a nie jak to jest 
powszechne, przez unoszona 
pokrywę. Kierowca siedzi dość 
wysoko i ma dobrą widoczność 
we wszystkich kierunkach. Ła
twość prowadzenia daje stara
nie opracowane układy jezdny 
i zawieszenia. 

Montowany w tym modelu 
system komunikacji i rozrywki 
SYNC 3 jest kompatybilny z sy
stemami Apple CarPlay oraz 
Android Auto. Interfejs sy
stemu SYNC 3 jest dostępny 
na ruchomym 8-calowym ko
lorowym wyświetlaczu z ekra
nem dotykowym, który działa 
zarówno na rozsuwanie i zbli
żanie dwóch palców, jak i zwy
kłe przesunięcie pacem. Nowy 
system nagłośnienia B&O Play 

obejmuje bowiem aż 10 głośni
ków, włącznie z subwooferem 
zamontowanym w bagażniku 
oraz głośnikiem średnich to
nów umieszczonym na środku 
tablicy rozdzielczej. 

Jednym z kilku wspierają
cych kierowcę rozwiązań jest 
system ostrzegania, kontrolu
jący martwe pole widzenia oraz 
standardowo montowany sy
stem kontroli przechyłówbocz-
nych, który koryguje moment 
obrotowy silnika i wykorzy
stuje hamulce, ułatwiając kie
rowcy zachowanie panowania 
nad pojazdem 

Po raz pierwszy jest do
stępny tempomat z programo
wanym ogranicznikiem pręd
kości oraz z kamerą pokazującą 
obraz za pojazdem. 

Cennik Forda EcoSport star
tuje od 59 900 zł za wersję 1.0 
EcoBoost (100 KM). Dla porów
nania Renault Captur (silnik 0.9 
o mocy 90 KM) kosztuje od 56 
900 zł, a Peugeot 2008 - od 63 
400 zł (silnik 1.2 o mocy 82 
KM). ©© 

Renault Sport wprowadza 
do sprzedaży limitowaną serię Clio 
R.S.18, nawiązującą do przyszłego 
bolidu wyścigowego Renault 
Sport Formuła One Team. Limito
waną serię stworzono na bazie 
Clio R.S. 220 EDCTrophy. Pojawiły 
sie specjalne naklejki oraz obszyta 
alcantarą i skórą kierownica.Silnik 
o mocy220 KM i maksymalnym 
momencie obrotowym 280 Nm 
oraz obniżone zawieszenie to ce
chy charakterystyczne auta. 
W sprzedaży pojazd pojawi się 
w pierwszej połowie 2018 roku. 

Ford EcoSport. Mały SUV 
dojazdy po mieście 

BMW X2. Znamy ceny 
niemieckiej nowości 

Samochód został zbudowany 
na płycie podłogowej stworzonej 
z myślą o wodorowych pojaz
dach. Zbiorniki mogą pomieścić 
6,3 kgwodoru.Ogniwa paliwowe 
dostarczają 95 kW mocy, która 
oprócz silnika trakcyjnego trafia 
również do baterii akumulatorów. 
Elektryczny motor oferuje 163 KM 
mocy oraz 395 Nm, a pojazd 
Hyundaia do 96 km/h przyspie
sza w 9,9 s. Auto trafi do sprze
daży na wybrane rynki jeszcze 
w tym roku. Cena nie jest znana. 

Renault Clio R.S.18. 
Francuski hot-hatch 

BMW X2 mierzy4360 mm dłu
gości. 1824 mm szerokości i 1526 
mm wysokości. Uwagę zwracają 
m.in. emblematy BMW na słup
kach C oraz nowa stylistyka atrapy 
chłodnicy pojazdu. Na początku 
oferowane będą tylko trzy wersje 
silnikowe: BMWX2sDrive20i 
o mocy 192 KM, xDrive20d oferu
jące 190 KM i xDrive25d dostar
czające kierowcy 231 KM. Ceny 
auta zaczynają się od164100zł 
za wariant z benzynowym silni
kiem 2.0 (192 KM). 

Hyundai Nexo.600km 
na jednym tankowaniu 
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Mandaty 
Płatoność mandatu 
karlą. Trwają testy 
Rozporządzenie Prezesa Rady 
Ministrów z 4 września 2017 
roku umożliwiło policji oraz 
innym służbom używanie ter
minali płatniczych. Opolska 
drogówka jako pierwsza w Pol
sce została wyposażona 
w takie urządzenia. Dzięki nim. 
kierowca który dostał mandat, 
będzie mógł od razu opłacić 
grzywnę używając swojej karty 
płatniczej. Jeżeli pomysł się 
sprawdzi, to niebawem urzą
dzenia trafią do policjantów 
ruchu drogowego w całej Pol
sce. To rozwiązanie jest 
dostępne również dla osób, 
które na co dzień nie mieszkają 
w Polsce i które nie zawsze 
posiadają przy sobie złotówki. 

iSa drogach 
Nieoznakowane 
radiowozy BMW 
dla policji 

BMW 330i xDrive wyposażono 
w videorejestratory. Dwulitro
wy turbodoładowany silnik 
benzynowy generuje 252 KM 
i maksymalny moment obroto
wy 350 Nm dostępny w niskim 
zakresie obrotów 1450-4800 
obr/min. Takie parametry poz
wolą policjantom rozpędzić się 
do 100 km/h w 5,8 s. Dodatko
wo wersja xDrive oznacza 
napęd na cztery koła. Sedana 
po faceliftingu wyposażono 
w charakterystyczne LED-owe 
światła dojazdy dziennej we 
wnętrzach reflektorów. 
Wszystkie egzemplarze są 
w metalicznym grafitowym 
kolorze i posiadają 17-calowe 
alufelgi. Samochody dla 
komend w całym kraju kupiła 
Komenda Główna Policji. Łącz
nie zakupiono 140 aut. Pierw
sza partia została już odebra
na, a kolejne egzemplarze 
będą przekazywane do paź
dziernika 2018 roku. 

Przepisy 
Kamizelki odblaskowe 
pod kontrolą 
Inspekcja Handlowa przyjrzała 
się 53 produktom i zakwestiono
wała 16 z nich (30,2 proc.), m.in. 
z powodu negatywnych wyni
ków badań laboratoryjnych 
oraz błędów w instrukcjach użyt
kowania. Co druga kamizelka 
ostrzegawcza zbadana w labora
torium miała zaniżony współ
czynnik luminancji świetlnej. 
Oznacza to brak odpowiedniej 
widoczności użytkownika, co 
stwarza zagrożenie dla jego ży
cia, gdy porusza się poboczem. 
W przypadku odblasków nie 
stwierdzono takich nieprawidło
wości, były natomiast zastrzeże
nia do instrukcji użytkowania. 

Mandat nawet po trzech latach 
motofakty.pl 

Wszystko o samochodach 

Kamila Nawotnfc 

Przyzwyczailiśmy się. że jeśli 
wystarczająco długo będzie
my odwlekać jakąś sprawę, 
istnieją duże szanse, że odej
dzie w niepamięć i nie ponie
siemy konsekwencji naszych 
czynów. Czas działał na ko
rzyść wiełu osób. w tym kie
rowców. wobec których to-
czyło się postępowanie, doty
czące wykroczeń przeciwko 
bezpieczeństwu w ruchu dro
gowym. 

Według prawa obowiązującego 
do l czerwca 2017 roku, jeżeli 
od momentu popełnienia wy
kroczenia upłynął rok, jego ka
ralność ustawała. Zgodnie z art. 
45. kodeksu wykroczeń, 
sprawa ulegała przedawnieniu, 
a oskarżeni mogli odetchnąć 
z ulgą. Jeśli jednak w między
czasie wszczęto postępowanie, 
musiały minąć dwa lata, aby 
sprawca pozostał bezkarny. 

Obecnie natomiast część 
przepisów uległa zmianie. Je
żeli w trakcie roku od popełnie
nia wykroczenia nie wszczęto 
postępowania wobec oskarżo
nego o tego typu czyn, po upły
wie 12 miesięcy ulegnie on 
przedawnieniu. Jeśli natomiast 
w tym czasie sąd zajmie się na
ruszeniem prawa, przedawnie
nie będzie można stwierdzić 
dopiero po trzech latach 
od chwili popełnienia wykro
czenia. Przepis dotyczy wszel
kiego rodzaju czynów, a klu
czowa tutaj jest instytucja pro-

Jeżeli w trakcie roku od popełnienia wykroczenia nie wszczęto postępowania wobec oskarżonego, ulega ono przedawnieniu 

wadząca postępowanie. Wyd
łużony czas nie dotyczy bo
wiem policji badającej sprawę. 
Przesłanką do zastosowania 
przepisu jest wszczęcie proce
dury przed sądem, co odbywa 
się zgodnie z zarządzeniem 
upoważnionego sędziego lub 
przewodniczącego wydziału, 
na złożony wcześniej wniosek 
o ukaranie. Dopiero wtedy na
stępuje formalne wszczęcie po
stępowania, nawet jeśli policja 
wcześniej prowadziła docho
dzenie w celu zebrania dowo
dów naruszenia prawa. 

O ile termin przedawnienia 
wykroczeń nie minął przed l 
czerwca 2017 roku, do czynów 
popełnionych przed tą datą sto
suje się nowe przepisy. Jak sta
nowi art. 6 ustawy z dnia 23 
marca 2017 r. o zmianie ustawy 
- Kodeks karny oraz niektórych 
innych ustaw, „do czynów po
pełnionych przed dniem wej
ścia w życie niniejszej ustawy 
stosuje się przepisy o przedaw
nieniu zawarte w ustawie, 
o której mowa w art. 2 (chodzi 
o art. 45. kw), w brzmieniu na
danym niniejszą ustawą, chyba 

że termin przedawnienia już 
upłynął". 

W 2015 roku przedawnieniu 
uległo aż 1039 spraw dotyczą
cych wykroczeń przeciwko 
bezpieczeństwu i porządkowi 
w komunikacji. Wydłużony 
okres przedawnienia zapewni 
organom ścigania i sądom wię
cej czasu na rozstrzyganie 
spraw. Rzetelne zebranie 
wszystkich możliwych mate
riałów dowodowych i ustalenie 
przebiegu zdarzenia stanowią
cego wykroczenie, potrafi po
chłonąć nawet kilka miesięcy. 

Istnieje także wiele sposobów 
na wydłużenie biegu procesu, 
warto jednak mieć na uwadze, 
że na bieg terminu nie mają 
wpływu tok sprawy, odracza
nie lub przerywanie rozprawy, 
a także uchylanie wyroku dru
giej instancji i ponowne rozpo
znawanie sprawy. 

Do najczęstszych wykro
czeń na drodze zaliczane jest 
np. niedostosowanie prędkości 
do warunków ruchu, nieustą-
pienie pierwszeństwa prze
jazdu oraz nieprawidłowe za
chowanie wobec pieszego. 

Ryszard M.Perczak 

PO NAUKĘ DO 
JAPOŃCZYKÓW 
FeUeton 

J
ak zwykle na progu no
wego roku odwracam 
głowę w stronę tego, co 
działo się przez minione 
dwanaście miesięcy. 

W motoryzacji jak zwykle od
notowano m.in. pojawienie 
się ponad stu nowych modeli. 
Kiedy jednak przeglądam listę 
debiutantów, które trafiły 
ostatnio na rynek, to 
pod względem tego jak one 
wyglądają, niestety nie widzę 
nic ciekawego. 

Konstruktorzy skupieni 
na nowych technologiach 
wraz z księgowymi, którzy 
wszędzie szukają oszczęd
ności, zepchnęli stylistów 
do roli chłopczyków, których 
zadaniem jest względnie 

zgrabnie opakować to, co oni 
wymyślili. Jak tak dalej pój
dzie to, jeszcze krok, a forma 
zostanie podporządkowana 
funkcji i wszystkie auta będą 
prawie takie same. Miniony 
rok nie jest niestety pod tym 
względem żadnym wyjąt
kiem. Ubolewam, ale od lat 
nie pojawił się samochód, 
który tym jak go widzimy 
rzuciłby świat na kolana. 

Nie można się dziwić, że 
dziś coraz trudniej odróżnić 
Skodę Rapid od Octavii, 
a Porsche Macana 
od Cayenne. Niedawno jeden 
znajomy wmawiał mi, że Au
di Q5 to Audi Q7 i dość długo 
byłem skłonny przyznać mu 
rację. Ba, wymiana myśli 
twórczej między markami na
leżącymi do tego samego 
koncernu owocuje tym, że 
np. w środku nowy Volkswa
gen Polo wygląda prawie tak 
samo jak Seat Arona. 
Na szczęście na zewnątrz oba 
auta trochę się różnią. Mam 
wrażenie, że do projektantów 
należy tylko to, aby naszkico
wać jedynie jakiś ogólny rys 

stylistyki, która będzie obo
wiązywała w danej marce. 
Reszta zależy od programi
stów i tych co odpowiadają 
za organizację produkcji. Au
ta od małego do największe
go mają mieć wspólną 
„twarz" i tylko odróżniają je 
wielkość oraz jakieś pojedyn
cze detale. 

Jedynymi modelami, 
w których widać, że mają 
w sobie to coś są ostatnie... 
Lexusy. Nowy LC i najnowszy 
LS wyglądają jakby pochodzi
ły z innej epoki. Nie wszyst
kim przypadną do gustu, ale 
nie sposób minąć je obojęt
nie. O, to są auta, gdzie 
designer miał jeszcze coś 
do powiedzenia. Jakiś tam 
pomysł na niebanalny wy
gląd próbują z siebie wykrze
sać ludzie z Citroena. Ktoś mi 
niedawno opowiadał, że 
w Seulu prawie wszystkie au
ta są białe. Jeśli jeszcze będą 
miały podobne kształty to 
wówczas każdemu kierowcy 
potrzebny będzie system, 
który pozwoli autu wskazać 
właściciela. Nie odwrotnie. 

Nowe radary zmierzą 
nie tylko prędkość 
Przemysłowy Instytut Auto
matyki i Pomiarów P1AP wraz 
z firmą Zurad pracują nad mo
dułowym systemem 
Roadsense+. który ma zwięk
szyć bezpieczeństwo ruchu 
drogowego. 

System Roadsense+ to sieć no
woczesnych, wielofunkcyj
nych fotoradarów 3D. Urządze
nia będą wstanie m.in. mierzyć 
prędkość na danym odcinku 
drogi, wykrywać przejazdy 
skrzyżowania na czerwonym 
świetle oraz mierzyć prędkości 
wraz z rejestracją wykroczenia 
na wielu pasach ruchu. Jedną 
z jego funkcjonalności jest reje
stracja zdarzeń w postaci fil
mów, co ma zmniejszyć możli
wości podważenia zarejestro
wanego przez urządzenie ma
teriału dowodowego. 

Roadsense+ opiera się 
na nowoczesnym radarze 3D 
oraz module optycznym i prze

twarzania sygnałów, które mają 
rozpoznawać sytuację na dro
dze pizy wykorzystaniu sztucz
nej inteligencji. Poprzez połą
czenie kilku urządzeń w jedną 
całość ma skuteczniej wykry
wać naruszenia przepisów ru
chu drogowego. Umożliwi 
także objęcie nadzorem 
nad przestrzeganiem ograni
czeń prędkości na drogach 
szybkiego ruchu poprzez wyd
łużony pomiar odcinkowy. 

Projekt jest finansowany ze 
środków Europejskiego Fundu
szu Rozwoju Regionalnego. 
W połowie bieżącego roku roz
pocznie się certyfikacja rozwią
zania przez Główny Urząd Miar. 
Po pomyślnym przejściu tego 
procesu urządzenie będzie mo
gło się pojawić na drogach 
na przełomie 2018 i 2019 roku. 
W tej chwili w Polsce jest 
na drogach około 400 
fotoradarów, które mierzą 
prędkość pojazdów. 
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Drobne Jak zamieścić ogłoszenie drobne? Telefonicznie: 94 347 3516 
zez, et ogloszenia.gratka.pl 

W Biurze Ogłoszeń: 

Oc . iał Kosza ul. Mickiewicza 24.75-004 Koszalin, tel. 94 347 3516,347 3511,347 3512, fax 94 347 3513 
Oddział S ul. Henryka Pobożnego 19,76-200 Słupsk, tel. 59 848 8103, fax 59 848 8156 
Odd ał Szczecii ul. Nowy Rynek 3.71-875 Szczecin, tel. 9148133 61,48133 67, fax 91433 48 60 

RUBRYKI W OGŁOSZENIACH DROBNYCH: 
• NIERUCHOMOŚCI • FINANSE/BIZNES 
• HANDLOWE • NAUKA 
• MOTORYZACJA • PRACA 

i ZDROWIE 
i USŁUGI 
i TURYSTYKA 

i BANK KWATER 
i ZWIERZĘTA 
i ROŚLINY, OGRODY 

i MATRYMONIALNE 
i RÓŻNE 
i KOMUNIKATY 

i ŻYCZENIA 
/PODZIĘKOWANIA 

i GASTRONOMIA 

i ROLNICZE 
i TOWARZYSKIE 

ogloszenia.gratka.pl 

Nieruchomości 

MIESZKANIA DO WYNAJĘCIA 

WYNAJĘ mieszkanie 2pokojowe 
w centrum Koszalina (48m2), świeżo 
wyremontowane, umeblowane. 
504446932 

MIESZKANIA-WYNAJMĘ 

POKÓJ do wynajęcia 508-465-815 GK 

LOKALE UŻYTKOWE - DO WYNAJĘCIA 

Firma Ełtech w Kołobrzegu 
przy uLSzarych Szeregów 4 
wynajmie 600m/2 powieszchni 
handlowej w tym 300m/2 wys. j 
składowania. 
TEL: 691483380 lub osobiście. 

HALE 130 i 50m2 tel. 606-614-218. 

LOKAL na działalność w centrum 
Słupska. Omega, tel. 601654572. 

MAGAZYN 1200m Koszalin 503146930 

MANHATAN parter box witryna 
wynajmę lub sprzedam. 
Tel883079883 

DZIAŁKI, GRUNTY SPRZEDAM 

1408 mkw Koszalin centrum 
503146930. 

Garaże blaszane, konstruk. profil, 
kojce dla psów, partnerstai.pl, 
698-230-205,798-710-329 

Handlowe 

FOTO. KSIĄŻKI 

ALBUMY, książki, płyty muzyczne. 
Skup. Dojazd. Tel. 509-675-586, 
508-245-450. 

MATERIAŁY BUDOWLANE 

STYROPIAN producent dostawa, tel. 
52/331-62-48. 

MATERIAŁY OPAŁOWE 

A-DREWNO Słupsk 694-295-410 

ZŁOM kupię, potnę, przyjadę 
i odbiorę, teł. 607703135. 

Motoryzacja 

OSOBOWE SPRZEDAM 

FIAT 126p, 1996r., tel. 886-621-378 

SKODA Octavia, 1.6 B, gaz, 2001r., 
604-453-089 

ABAKUS 
NIERUCHOMOŚCI 

n a j c h ę t n i e j  w y b i e r a n e  b i u r o  n i e r u c h o m o ś c i  
pilnie poszukujemy 

skrajnej szeregówki 
na wydanie Klienci mogą poczekać 

94 345-22-75 ZADZWOŃ 
( o b o k  Z w i ą z k o w c a )  

tel. 661-841-555 
www.abakus-nieruchomosci.pl 

3 pok., balkon, rej. Struga 
194 000,- możliwa zamiana 

TANIA działka budowlana 
tylko 31 900,- za 8 arów 

(centrum Świeszyna) 

3 pok. loggia po remoncie 
rej. Lelewela 254 000,-

, parter (34 mz) 
wyremontowane 

rej. Jagoszewskiego 134 000,-

nowsze budownictwo 60 m2 

(loggia) - zamiana 
na 3 pok. lub sprzedaż 

kup TANI dom za 
365 000 tys. rej. Gierczak 

dom blisko sądów 589 000,-
lub zamiana 

VW Bora, 1.9, TDI,2001r., 

604-453-089 

OSOBOWE KUPIĘ 

A do Z skup- skupujemy każde 
pojazdy, płacimy nawet za wraki, 
oferujemy najwyższe ceny, 
536079721 

ABSOLUTNY Autoskup, 

728773160. 

AUTA i busy kupię, 504-672-242 

AUTO skup wszystkie 
695-640-611 

AUTO skup, każde. 797552040 

AUTOKASACJA Bierkowo. 

Skup całych i uszkodzonych. 

59/8119150,606206077. 

OGŁOSZENIE 
rtctłygn. 

sprzeda z wolnej ręki 1/2 
niewydzielon«go udziatu w lokalu mieszkalnym 

poiozońym ha panerże w budyńKu WelórMzinnym. pTęa  ̂ o pow. uzywowej 3Z.ŚÓ m2, 
położonym przy ul. Moniuszki 8A/2; 75-558 Koszalin. Lokal został opisany w KW nr K01 K/00084241/7 oraz 
udziału w gruncie w KW nr K01 K/00068591/7 prowadzonej przez Sąd Rejonowy w Koszalinie. Wartość 
rynkowa 1/2 udziału prawa własności nieruchomości lokalowej została oszacowana na kwotę nie niższą niż 
47 890 zł. Opis i oszacowanie przedmiotu sprzedaży jest dostępne w biurze syndyka przy ul. Piłsudskiego 6, 
75-511 Koszalin czynne w dni powszednie od godz. 10:00 dogodź. 14:00. Telefon do kontaktu-602 259 808; 

-ciaJlBBru rtejJ e-mail - Oferty należy składać w zamkniętych kopertach 

z dopiskiem .przetarg sygn. akt VII GUp 137/16 of na adres biura syndyka do dnia 23 lutego 2018 roku. 
Syndyk zastrzega sobie prawo do przeprowadzenia aukcji (licytacji) oraz do odstąpienia od przetargu lub 

jego unieważnienia bez podania przyczyny. www.dawro.ou 

NEPTUN-AUTOGAZ Tel. 512 170 975. 

KUPIĘ garaż do 10 tys., 

609-499-555 

KUPIĘ stary samochód lub motocykl, 

min. 40-letni. Może być 

niekompletny lub uszkodzony, 

609-499-555. 

Finanse biznes 

KREDYTY, POŻYCZKI 

94/342-30-60. Kredyty na 

oświadczenie. Koszalin, Młyńska 17. 

CHWILÓWKI przeniesione Dworzec 

PKP Słupsk, 516 593 005. 

FINAN. Pożyczki 22 123 4444 

KREDYTY bankowe i poza bankowe, 

Koszalin. 721-576-918 

KREDYTY Koszalin 699186581 

KREDYTY tanio. Słupsk, 59/842-92-38. 

Kredyty, pożyczki, Koszalin, 
Połtawska 1,94 3422199. 

PIERWASZ pożyczka za darmo! 

506-240-450 

POŻYCZKA bez górnej granicy wieku 

511-030-295 

ZATRUDNIĘ 

DO rozwozu pizzy z autem 

602-133-125.GK 

DO sprzątania biur 606-362-520 K-lin 

DO wykończeniówki 601201617 

GK 

EUROPAK Palety zatrudni 

pracowników tartaku - Kliszno9. Tel. 

695-920-045. 

FIRMA eWindows w Miastku zatrudni 
montażystów do pracy w Niemczech 
przy wstawianiu okien. Mile widziana 
znajomość j. niemieckiego. Oferta 
dla osób z doświadczeniem w branży 
okiennej. Zapewniamy transport, 
miejsce noclegowe itp. 
Szczegóły oferty pod numerem 
telefonu 509 560 204 - Piotr 

FIRMA spawalnicza z Białogardu 
zatrudni: spawaczy TIG, osoby do 
przyuczenia na produkcje 
tel: 883-046-231,608-882-572 
lub osobiście Białogard 
ul.Chocimska5 

HOLANDIA: Spawaczy i monterów 
stoczniowych. Tel 606 849 918 

HURTOWNIA zatrudni stróża nocnego 
Tel 94 347 6488 

KIEROWCA kat. D 505-406-909. gk 

KIEROWCA międzynarodowym C+E 
ZEWA-TRANS, tel. 94/340-73-81 

KIEROWNIKA budowy z dośw., prawo 
jazdy 606-652-330. 

OPERATOR CNC-laser 605129435 
GK 

OPIEKUNKI do Niemiec tel. 
535 340311 
www.ambercare24.pl dzisiaj 70 ofert! 

PIZZERMAN, 602-133-125.GK 

POMERANIA Frucht Sp. z o.o. 
Dziwogóra poszukuje Technologa 
Produkcji 
Odpowiedzialność za proces 
planowania i optymalizacji technologii 
produkcyjnych oraz analizę ich 
efektywności. Ważne: dobre 
zarządzanie jakością i efektywnością, 
obsługa komputera. 

CV i LM nadsyłać 
do 31-01-2018 na adres: 
katarzyna.szalek@pomerania.pl 

POMERANIA Frucht Sp. z o.o. 
z siedzibą w Dziwogórze, k. Połczyna 
Zdroju (woj.zachodniopomorskie) 
zatrudni pracowników 
z uprawnieniami na wózki widłowe, 
z możliwością uzyskania szkolenia 
w zakładzie firmy. 
Zainteresowanych kandydatów 
prosimy o przesłanie CV na: katarzyna. 
szalek@pomerania.pl 

PRACA biurowa w Mielnie 
rezerwacje@hthouseboats.com 

PRACA dla opiekunki seniorów 
w Niemczech. Legalna praca, 
składki ZUS od średniej krajowej, 
dobra pensja w ramach jednej 
czytelnej umowy! Bonusy 
świąteczne. Zadzwoń 505-337-777, 
Promedica24 

PRACA w Anglii, OPIEKUNKA osób 

starszych, Atrakcyjne zarobki, 

sprawdzone kontrakty 

i dodatkowy Bonus do 300 Funtów. 

SPRAWDDŹ-Zadzwoń: 

505338888. 

PRACA w Niemczech dla kobiet 

i mężczyzn, sortowanie surowców 
wtórnych, demontaż RTV i AGD, 

rozładunek paczek, 

kierowca kat. C, operator wózka 

widłowego, koparki. 

REMAX Sp. Z O.O., tel. 727 010 114, 
www.remax-praca.pl 

ZATRUDNIĘ kuriera emeryta 

lub renciste na terenie Koszalin 

tel.94/34-25-840 

SZUKAM PRACY 

POMOC domowa+ prasowanie. 

Słupsk, 514-203-868 

Zdrowie 

GINEKOLOGIA 

515 417 467 Ginekolog -farmakologia 

ArZ GINEKOLOG, 790-80-35-37 

INNE SPECJALIZACJE 

ALKOHOLIZM - esperal 602-773-762 

ALKOHOLOWE odtrucia 509-306-317. 

LECZENIE akupunkturą, lek. med. 
Sławomir Wilk, Partyzantów 18, 
Koszalin, tel. 604-533-552 

Usługi 

AGD RTV FOTO 

59/8430465 Serwis RTV, LCD, plazma 

NAPRAWA RTV wszystkie 
typy, bezpłatny dojazd, anteny, 
94-345-74-61 

PRALKI Naprawa w domu. 

603-775-878 

BUDOWLANO-REMONTOWE 

BALUSTRADY bramy 602 825 699. 

CYKLINIARSKIE bezpyłowe 
889-634-534 

CYKLINOWANIE bezpył. 
502-302-147 

CYKLINOWANIE bezpył. 
511-323-367 

DACHY - dekarstwo 94/3412184 

GAZ junkersy, WOD-KAN, 

kuchenki - naprawa, wymiana, 

606-579-846 GK 

KAFELKARZ dokładnie 

691-601-412 

KOMINKI tel. 880-437-887 

REMONTY 
doświadczenie.880-437-887 

REMONTY mieszkań.Słupsk 

535471568 

REMONTY od A do Z tel. 660-683-933 

gk 

STANY surowe 94/3412184 

SUCHE zabudowy 94/3412184. 

INSTALACYJNE 

HYDRAULICZNE, tel. 607-703-135. 

PORZĄDKOWE 

SPRZĄTANIE strychów, garaży 

piwnic, wywóz starych mebli, 

607-703-135 

UROCZYSTOŚCI 

"EUROPEJSKA" Wesela, 

608-431-242 

DETEKTYW-KOSZALIN.PL, 
602-601-166 

ODŚNIEŻANIE spycharko-piaskarką, 

zlecimy 602746896 

Różne 

SÓL drogowa, piasek z solą, 

chlorek magnezu, łopaty. Koszalin, 

94/3410676 

Towarzyskie 

ADA Słupsk, 513-751-832. 

AKTYWNA-dojrzała. K-lin, 

507-719-333. 

DOJRZAŁA 40-stka Słupsk 

500362030 

ELIZA. Słupsk 792-041-572 

FILIGRANOWA Tel. 516-643-530. 

GK 

KOSZALIN, 531-600-712. 

WIOLA po 40-tce. K-lin, 691-857-735. 

ŻANETA 461,693-771-552 Koszalin 

008073351 REKLAMA 

OGŁOSZENIE 0 LICYTACJI NIERUCHOMOŚCI 
Komornik Sądowy przy Sądzie Rejonowym w Białogardzie Dariusz Makrocki (tel. 94 312 29 51) ogłasza, że dnia 7.02.2018 
r. o godz. 12.00 w budynku Sądu Rejonowego w Białogardzie, mającego siedzibę przy ul. Lipowej 1 A, odbędzie się DRUGA 
LICYTACJA LOKALU MIESZKALNEGO stanowiącego odrębną nieruchomość. Lokal mieszkalny położony jest w Świdwinie 
przy ulicy Łokietka numer 3 i składa się z lokalu mieszkalnego nr 5 oraz ułamkowego udziału wynoszącego 1/8 części 
w prawie użytkowania wieczystego działki gruntu numer 48 o powierzchni 2082 m2 oraz we współwłasności wspólnych 
części budynku i urządzeń, służących nie tylko do użytku właścicieli lokalu. Lokal mieszkalny położony jest na ostatniej 
kondygnacji- poddaszu użytkowym budynku mieszkalnego. Powierzchnia użytkowa lokalu mieszkalnego wynosi 38, 
01 m2. Program funkcjonalny lokalu obejmuje następujące pomieszczenia: 2 pokoje, kuchnia, łazienka z w.c. i przed
pokój. Ola nieruchomości tej Sąd Rejonowy w Białogardzie, V Wydz. Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą nr 
KW K02B/00021805/8. 
Suma oszacowania wynosi 95 000,00 zł. zaś cena wywołania jest równa 2/3 sumy oszacowania i wynosi 63 334,00 zł. 

Licytant przystępujący do przetargu zobowiązany jest najpóźniej do dnia 6.02.2018 r. w kancelarii Komornika Sądowego 
przy Sądzie Rejonowym w Białogardzie Dariusza Makrockiego. ul. Połczyńska 10/E. 78-200 Białogard, złożyć rękojmię 

w wysokości 1/10 sumy oszacowania, tj. 9 500 zł w gotówce. 

008074961 REKLAMA 008069149 REKLAMA 

O B W I E S Z C Z E N I E  
Sędzia komisarz postępowania upadłościowego 
Przedsiębiorstwa Usług i Produkcji 
„REDGAZ" sp. z o.o. w upadłości 
likwidacyjnej w Koszalinie, sygn. akt VII GUp 
13/14, zawiadamia, że syndyk złożył ostateczny 
plan podziału funduszy masy upadłości. 
Plan podziału można przeglądać w sekretariacie 
Sądu Rejonowego w Koszalinie, VII Wydział 
Gospodarczy, ul. Andersa 34, 
i w terminie dwóch tygodni od dnia opublikowania 
niniejszego obwieszczenia wnosić zarzuty 
przeciwko planowi. 

Wójt Gminy Szczecinek 

informuje, 
że na tablicy ogłoszeń 

w siedzibie Urzędu Gminy 
Szczecinek, przy ul. Pilskiej 3, 
zostały wywieszone, na okres 
21 dni, wykazy nieruchomości 

stanowiących własność 
Gminy Szczecinek, 

przeznaczonych na sprzedaż. 
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aktualne 
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REKLAMA 

OBWIESZCZENIE 
Syndyk ogłasza nieograniczony przetarg pisemny w trybie ustawy z dnia 28 lutego 2003 r. Prawo upadłościowe i naprawcze na zakup nieruchomości gruntowych. 
Przedmiotem przetargu jest: jest łączne nabycie prawa własności nieruchomości gruntowych niezabudowanych i zabudowanych położonych w miejscowości 
Łebieniec oraz zapasów magazynowych tj.: 
1. Prawa własności nieruchomości gruntowych zabudowanych i niezabudowanych z obiektami o funkcji produkcyjnej, magazynowej i socjalnej wraz z towa

rzyszącą infrastrukturą techniczną oraz urządzeniami technicznymi, składającymi się na zakład elementów drobnowymiarowych w Łebieńcu, na którą składają 
się nieruchomości gruntowe o łącznej pow. 10,7238 ha (KW nr SL1 L/00014491/2): 

- dz. nr 121 -1,26 ha; 
-dz. nr 160/2 -4,81 ha; 
-dz. nr 162/2 - 0,334 ha; 
- dz. nr 170 -1,49 ha; 
-dz. nr 171-1,55 ha; 
-dz. nr 172-1,14 ha; 
-dz. nr 178/1 -0,1398 ha; 
oraz budynki o pow. użytkowej ogółem 17237,92 m2: 
2. Prawa własności nieruchomości gruntowych niezabudowanych o łącznej pow. 13,8107 ha: 
- dz. nr 120/1 - 2,08 ha, KW nr SL1 L/00028674/0 
- dz. nr 156 -1,3 ha KW nr SL1 L/00028370/9 
- dz. nr 173/4 - 0,6152 ha, KW nr SL1 L/00028370/9 
- dz. nr 174 -1,04 ha, KW nrSL1U00028370/9 
- dz. nr 189/1 - 0,5 ha, KW nr SL1 L/00028370/9 
- dz. nr 188/1 - 1,05ha, KW nr SL1 L/00029586/3 
- dz. nr 155 - 2,2100 ha, KW nr SL1L700029769/0 
- dz. nr 189/2 - 0,5 ha, KW nr SL1 L/00001397/9 
- dz. nr 189/3 - 0,5 ha, KW nr SL1 L/00029770/0 
- dz. nr 191/2 - 4,0005 ha, KW nr SL1 L/00031539/6 
- dz. nr 179/2 - 0,015 ha, KW nr SL1 L/00031953/4. 
3. Zapasy magazynowe (znajdujące się w magazynie R-5 i R-7). 
Łączna cena wywoławcza wynosi 7 641 400 zł netto (siedem milionów sześćset czterdzieści jeden tysięcy czterysta złotych netto). 
Jeżeli przy sprzedaży wystąpi podatek VAT, zostanie doliczony do ceny sprzedaży. 
1. Warunkiem przystąpienia do przetargu jest złożenie pisemnej oferty zawierającej: 
a) imię i nazwisko lub nazwę, siedzibę, dokładny adres oraz NIP i REGON oferenta; 
b) w przypadku przedsiębiorców - aktualny wyciąg z rejestru (ewidencji) oferenta z uwidocznionymi nazwiskami osób reprezentujących, a w przypadku działania 

przez pełnomocnika - dodatkowo uwierzytelnione pełnomocnictwo do składania oświadczeń woli w imieniu oferenta, a przy spółkach z o.o. udokumentowane 
spełnienie wymagań art. 230 ksh.; 

c) oświadczenie oferenta, że: 
- zapoznał się z przedmiotem przetargu; 
- uiści cenę nabycia poleceniem przelewu na konto sprzedawcy najpóźniej w dniu poprzedzającym datę zawarcia umowy kupna-sprzedaży; 
- pokryje wszystkie koszty związane z zawarciem umowy kupna-sprzedaży; 
- wpłacił wadium na konto sprzedawcy. 
2. Wadium odpowiada 10% wskazanej powyżej łącznej ceny wywołania tj.: 764140 zł netto (siedemset sześćdziesiąt cztery tysiące sto czterdzieści zł.) 
2. Wadium zostanie zaliczone na poczet ceny w przypadku wybrania oferty i skutecznego zawarcia umowy kupna-sprzedaży nieruchomości lub ulegnie przepad

kowi w przypadku nieprzystąpienia do umowy w zakreślonym przez syndyka terminie. Wpłata wadium przez oferenta winna nastąpić, na rachunek bankowy: 
54 1020 4649 0000 7602 0158 1925 w terminie do 2.03.2018 r. r. (data wpływu pieniędzy na konto). Wadium uczestników, których oferta nie została wybrana, 
zostanie zwrócone w terminie 3 dni od dnia zamknięcia przetargu. 

3. W przypadku wpływu zbliżonych kwotowo ofert na zakup ww. nieruchomości, syndyk dopuszcza na posiedzeniu w dniu 6.03.2018 r. dodatkową licytację ustną, 
której warunki, w tym kwota postąpienia, określone zostaną przez syndyka na rozprawie. 

4. Oferty należy składać w zaklejonych kopertach w Sądzie Rejonowym w Słupsku VI Wydział Gospodarczy Sekcja ds. Rejestrowych, Upadłościowych i Układo
wych, ul. Szarych Szeregów 13,76-200 Słupsk do dnia 2.03.2018 r. do godziny 15.00, ze wskazaniem sygn. akt: VI GUp 9/13 i dopiskiem „Przetarg na 
zakup przedsiębiorstwa i nieruchomości REMIX". W przypadku ofert składanych za pośrednictwem poczty datą wpływu jest data nadania oferty w placówce 
pocztowej lub kurierem. 

8. Otwarcie ofert nastąpi na posiedzeniu jawnym w dniu 6.03.2018 r. o godz. 14.00 w Sądzie Rejonowym w Słupsku przy ul. Szarych Szeregów 13. 
9. Syndyk zastrzega sobie możliwość zamknięcia przetargu bez dokonania wyboru którejkolwiek z ofert. 
10. Przetarg wygra ten podmiot, który zaoferuje najwyższą cenę netto. 
11. W sprawie oględzin nieruchomości oraz szczegółowych informacji na temat przedmiotu przetargu zwracać się można pod nrtel.: 881 951 581. 

11 LUTEGO 2018R. 
GODZ. 19.00 
FILHARMONIA 

IM. MIECZYSŁAWA KARŁOWICZA 
W SZCZECINIE 

12 LUTEGO 2018R. 
GODZ. 20.15 

FILHARMONIA KOSZALIŃSKA 

KWWW. BILETY. FM 
\ / \ A  : l.. M\ PI 

MAŁGORZATA OSTROWSKA DAMIAN UKEJE SYLWIA LORENS ERNEST STANIASZEK 
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Szerokie jazzowe horyzonty 
usłyszymy w Kobylnicy 

Daniel Klusek 
daniel.klusek@gp24.pl 

IwhyMca 

Tubis Trio zagra na scenie 
Gminnego Centrum Kultury 
i Promocji w Kobylnicy 
w przyszłą sobotę. 3 lutego. 
Na koncert jazzmanów można 
już kupić bilety. 

Trio jazzowe tworzą od 2008 
roku Maciej Tubis (fortepian), 
Paweł Puszczało (kontrabas) 
oraz Przemek Pacan (perkusja). 
Zespół wykonuje autorskie 
kompozycje, których styl na
kreśla improwizacja zaczerp
nięta z jazzu, ale otwarta na 

szersze horyzonty. Trio inspira-
cje czerpie, sięgając nawet po 
tematy muzyki pop. 

Trio wydało płytę „Live In 
Luxembourg", która w 2009 
roku została wybrana jedną 
z najlepszych płyt jazzowych 
na świecie wedhig brytyjskiego 
magazynu „Jazzwise". Po licz
nych występach zespół rozpo
czął 2012 rok od entuzjastycz
nie przyjętego koncertu na 
żywo w radiowej Trójce, otrzy
mując rekomendację Trójkowy 
Znak Jakości. 

Kompozycje z koncertów 
z tego roku mają być zarejestro
wane na pierwszej studyjnej 
płycie zespołu. 

Początek koncertu w sobo
tę, 3 lutego, o godz. 18 w GCKiP 
w Kobylnicy. Bilety kosztują 20 
złotych. ©O Jazzowe Tubis Trio zagra w Kobylnicy w przyszłą sobotę 

ZAPROSZENIA 
Słupsk 
Zło wchodzi do domu 
W Nowym Teatrze w sobotę i nie
dzielę o godz. 18 zobaczymy 
spektakl „Biedermann i podpala
cze". To groteskowa komedia uka
zująca mechanizmy socjologiczne 
pozwalające jednostce tolerować 
przemoc w społeczeństwie. 
Kiedy miasto jest terroryzowane 
przez podpalaczy, chaos i strach 
nie udzielają się Biedermannowi, 
przekonanemu, że zło może wy
darzyć się tylko u sąsiada. Na stry
chu biznesmena pojawiająsię ta
jemniczy goście, po czasie zaczy
nają przetrzymywać tam beczki 
z benzyną, by w końcu poprosić 

gospodarza o zapałki w celu pod
palenia jego domu. Spektakl z za
skakującym, metafizycznym fina
łem, dawką czarnego humoru, ze 
świetnie napisanymi rolami - ak
tualny wczasach Maksa Frischa 
i dzisiaj. Bilety kosztują 35 i 30 zł. 
(DMK) 

Słupsk 
Jazzowa Dom Ówka 
Grupa MessenJazz zagra w piątek 
o godz. 21 w klubie Dom Ówka. 
Zespół inspiruje się muzyką jaz
zową, zahaczając o standardy, 
muzykę filmową i najsłynniejsze 
polskie utwory minionych lat. 
Band wykonuje również autor
skie kawałki w klubowych klima
tach, bazujące na improwizacji. 

Zespół zagra w składzie: Julita 
Kuczborska - trąbka, Sylwia 
Rydzewska - saksofon altowy, 
Patryk Skarbek-Tłuchowski - pia
nino i Andrzej Szczucki - perkusja. 
Wejściówki: 10,8 zł. 
(DMK) 

Słupsk 
Rytmy prosto z Jamajki 
Kolejna odsłona Bass is 
Fundamental odbędzie się w so
botę o godz. 21 w Dom Ówce. 
Tym razem o dobrą zabawę 
zadba dwójka szczecińskich se
lektorów - Olah i Nullptr. Ich styl to 
mieszanka rytmów z Jamajki ze 
szczególnym uwzględnieniem jej 
klubowych odmian. Poza klasycz
nymi gatunkami, jak dancehall czy 

reggae, w ich selekcji nigdy nie 
brakuje ghetto funków czy stare
go hip-hopu. Wejściówki: 10,8 zł. 
(DMK) 

Słupsk 
Amerykański Wiking 
W piątek od godz. 21 w klubie Wi
king Reaktywacja pobawić się bę
dzie można jak na amerykańskiej 
domówce rodem z „American 
Pie" albo „Project X". Będą: czer
wone kubki oryginalne, rodem 
z amerykańskiej domówki, beer 
bong - piwo prosto z lejka, masa 
popcornu za darmo oraz konfetti. 
Wejściówki: 12 zł (ubrani w stylu 
cheerleaderek lub footballistów 
wchodzą za darmo). 
(DMK) 
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Nad Pomorze napływa 
wilgotne powietrze po-
lamo morskie. W ciągu 
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KINA 
Słupsk 
Multikino 

Atak panki, godz. 17,19.15; Cudowny chłopak, 2D dub
bing godz. 10,14,17.40,2D napisy godz. 20.10; Gotowi 
na wszystka Exterminator. godz. 1950; Jumanji; Przy
goda wdżungfc godz. 930,10,12.25; Narzeczony 
na niby, godz. 10.40,13.05,1530,1755,19,20.25,2130; 
Naznaczony; Ostatni klucz, godz. 1525,20.10; Pasażer, 
godz. 21.25; PonvMjszBne.godz.M50; Fernando, 
godz. 10,12.05,15,17.45; Paddhgton2,godz. 10.30, 
1230,1730; Ted! i mapa skarbów, godz. 11,13,15,17 

Rodzina na spnedaż,gc)dzJ6; Nie jestem Twoim Mu
rzynem, godz. 18; Atak parid, godz. 20.15 ' 

Ustka 

Fernanda godz. 15; Paddhgton2, godz. 16.45; Narze
czony na nfcy, godz. 18.45; Król rozrywki, godz. 20.45 

Lębork 
Fregata 
Magiczna zima Muninków, godz. 16.20; Atak panki, 
godz. 18; MoiderctwowOrient Expressie;godz. 20 

KOMUNIKACJA 

Słupsk: 
PKP T18000;2219436;PKS598424256;dyżumyru-
chu59 8437! 10; MZK59 848 93 06; 

Lębork: 
PKS59 8621972; MZK 598621451; 

Bytów: 
PKS59 8222238; 

Człuchów: 
PKS598342213; 

Miastko: 
PKS59 8572149. 

DYŻURY APTEK 
Słupsk 
Dom Leków, ul. Tuwima 4, tel. 598424957 

Ustka 
Jantar, ul. Grunwaldzka 27a, tel. 59 8144672 

Bytów 
Centrum Zdrowia, ul. ks. Bernarda Sychty 3, tel. 59822 
6645 

Miastko 
Wracamdozdrowia,ul.Dworcowa3,tel.598575155 

Człuchów 
Prima, ul. Długosza U, tel. 5972122 03 

Lębork 
Gemini, ul. Staromiejska 17, tel. 59 8412273 

Łeba 
Słowińska, ul. Kościuszki 70 a, tel.59 86613 65 

Wicko 
Pod Agawą. teł. 598611114 

USŁUGI MEDYCZNE 

Słupsk: 
Wojewódzki Szpital Specjalistyczny im. Janusza Kor
czaka, ul. Hubalczykówl, informacja telefoniczna 59 
8460100; 

Ustka: 
Wojewódzki Szpital Specjalistyczny, ul. Mickiewicza 

12 tel. 59 81469 68; Poradnia Zdrowia P0Z, ul. Koper

nika 18, tel. 59 814 6011; Pogotowie Ratunkowe - 59 
8147009; 

Lębork: 
Szpitalny Oddział Ratunkowy59 86330 00; Szpital, 
ul. Węgrzynowicza 13,5986352 02; 

Bytów ~ . 
Szpital, ul. Lęborska 13, tel. 59822 85 00; Dział Pomo
cy Doraźnej Miastko, tel. 59 85709 00; 

Człuchów: 
598345309. 

WAŻNE 

NEBESKAUNIA 

Ogólnpolskie Pogotowie dla Ofiar Przemocy w Rodzi
nie. tel.59 8480111,801120 002; 

Słupsk: 

Poleją997; ul. Reymonta, teł. 59 848 0645; 

Pogotowie Ratunkowe999; 

Straż M^ska986;598433217; 

Straż Grima598485997; 

Urząd Cebiy-587740830; 

Straż Pożarna998; 

Pogotowie Energetyczne 99t 

Pogotowie Gazownicze992; 

Pogotowie Oeptownicze993; 

Pogotowie Wodno-Kanatzacyjne994; 

Straż Mejska alarm986: Ustka 598146761697 
696498; Bytów 598222569; 

KULTURA 
Nowy Teatr, ul. Lutosławskiego 1, teł. 59 84670 00; Fil
harmonia Sinfonia Bałtica, ul. Jana Pawła II3, tel. 59 
8423839; Teatr Tęcza, ul. Waryńskiego 2, teł. 59 842 
3935; Teatr Rondo, ul. Niedziałkowskiego 5a, tel. 59 
842 6349; Słupski Ośrodek Kultury, ul. Braci 
Bierymskich 1, tel. 59 845 6441; Młodzieżowe Cen
trom Kultury, al. 3 Maja 22, teł. 59843 U 30; Miejska 
Biblioteka Publiczna, ul. Grodzka3, tel.598405838. 

USŁUGI POGRZEBOWE 
Kalla, ul. Armii Krajowej 15, teł.59 842 8196.601928 
600 - całodobowo. Pełna oferta pogrzebowa. 
Ziełen teł. (24h/dobę)tełefon 502525 005lub59841B 
15, ul. Kaszubska 3 A. Winda i baldachim przy ̂ -obie.-
Hades, ul. Kopernika 15, całodobowo: teł. 59 84298 91 
601663796. Winda i baldachim przy grobie. Hermes, 
ul. Obrońców Wybrzeża 1,(całodobowo),teł.59842 84 
95,604434441. Winda i baldachim przy grobie. 

PORADNICTWO 
Biuro Porad Obywatelskich - ul. Niedziałkowskiego 6, 
czynne; poniedziałek.-czwartek wgodz. 10-14; Bliżej 
Prawa - bezpłatne porady prawne i obywatelskie, 
ul. Jana Pawła II (7 piętro, pok. 718.719) tel. 59 30700 
20, czynne: poniedz.-środa godz. 8-16, czwartek 
godz. 10-18, Telefon zaufania Tama - 59 84140 46, 
czynny poniedziałek - piątek w godz. 16-20; Alkoho
lowy telefon zaufania Krokus - czynny codziennie 
17-22,5984146 05. 

007998622 

TAXI 
5984227001 

607 271717 

NAJTAŃSZE TAXI W SŁUPSKU 



Glos Dziennik Pomorza 
Czwartek, 25.01.2018 Sport 19 

Roger Federer jest w Australii nieśmiertelny, 
ale może przegrać ze zbiegiem okoliczności 
Tenis 
Michał Skiba 
@Skibowy 

Roger Federer rozbił Tomasa 
Berdycha 7:6,63.6:4 i o finał 
Australian Open zagra z rewe
lacją turnieju Hyeonem Chun-
gieni. W czwartek rano półfi
nał Marin Ćilić - Kyłe Edmund 

To będzie 43. wielkoszlemowy 
półfinał Rogera Federera w ka
rierze. Berdych to człowiek, 
który z Federerem grać nie po

trafił nigdy. Turniejowa dzie
więtnastka przegrała już 20. raz 
w 26. starciu z „FedExem". Te
nisista z Bazylei jest w lepszej 
formie niż rok temu. Właśnie 
zanotował 14. półfinał w Mel
bourne, wygrał 92. spotkanie 
w Australian Open, co jest ab
solutnym rekordem. - Do Mel
bourne przyjechałem z myślą 
o ćwierćfinale, moje myślenie 
zmieniło się dopiero po wygra
niu 1/8 finału. Wtedy zobaczy
łem światełko w tunelu - wy
znał ostatnio Federer. 

Szwajcar w meczu z Berdy-
chem dosyć szybko zoriento
wał się, że przeciwnik jest tego 
dnia w słabej kondycji psy
chicznej. Berdych miał mnós
two okazji do przejęcia inicja
tywy w spotkaniu, ale za każ
dym razem spalał się. 

Roger Federer w półfinale 
zagra z 21-letnim Hyeonem 
Chungiem, który wygrał z inną 
rewelacją turnieju - Kylem Ed
mundem - 6:4,7:6,6:3- Chung 
jest pierwszym reprezentan
tem Korei Południowej, który 

dotarł tak daleko w Wielkim 
Szlemie. Niezależnie od wy
niku półfinału wróci do pierw
szej pięćdziesiątki rankingu 
ATP, a w razie zwycięstwa 
w imprezie zadomowi się 
w pierwszej dziesiątce. - Nigdy 
nie grałem z Chungiem, z Ed
mundem też. Tenis potrzebuje 
nowych zawodników. Obaj 
doszli do półfinału bez rozsta
wienia, a to naprawdę robi wra
żenie. Widziałem Edmunda 
w spotkaniu z Dimitrowem, 
oglądałem ten mecz uważnie. 

Przyznam, że niespecjalnie się 
interesowałem Chungiem. Wi
działem tylko kilka jego zagrań 
w meczu z Djokoviciem. Impo
nował mi sposób, w jakim się 
porusza po korcie, jak ślizga się 
do trudnych piłek - dodał Fe
derer. 

Marin Ćilić z Kylem Edmun
dem powalczy o swój trzeci 
wielkoszlemowy finał w karie
rze. Chorwat już raz grał w półfi
nale w Melbourne, miał wtedy 21 
lat i był najmłodszym półfinali
stą w historii AO. Różnicą kilku
dziesięciu dni przebije go w pią
tek... Hyeon Chung. I tu kolejna 
wróżba: ostatni raz, gdy w półfi
nale Szlema był reprezentant 
Azji (Kei Nishikori w 2014 r.), tur
niej wygrał Marin Ćilić ©© 

LOTTO 
ŚRODA. 24.01 
MULTI MUŁU - G0DZ. 14.00 
1.4,5.7.13,15,16.17,18,25,34,39, 
41.43.45.53.59.60.61.75.43 
plus 43 
KASKADA 
1,3.6.8.9.13.14.15.16,17,18,24 
WTOREK. 23.01 
MULTI MULTI - GODZ. 22.00 
9,10.24,25.29,33,40.42.44. 
45.51,55,59,63,64.67,72.76. 
79,80,67 plus 67 
KASKADA 
4.6.7.9.11,12.13.17.18,20.21.23 
MINI LOTTO 14.17,24,28,42 
LOTTO 13,17,22,29,44,45 
LOTTO PLUS 5,16,25,37,45,49 
EKSTRA PENSJA 1, 6, 9,16,18 + 2 
(STEN) 

Będzie okazja zrewanżować się 
Ronaldo i spółce za Euro 2016 

Rafał Musioł 
r.musiol@dz.com.pl 

PHkanożna 

Reprezentacja Polski w lidze 
Narodów trafiła na Portugalię 
i Włochy. Pierwsza ztydl dru
żyn tornistra Europy, a druga 
jest żądna krwi za sensacyjną 
nieobecność na mundialu 2018 

Liga Narodów to jeden z pomy
słów Michela Platiniego, który 
miał wprowadzić ład w chaos 
meczów towarzyskich. Wymyślił 
i przeforsował więc rozgrywki 
stanowiące całkowitą nowość, 
ale też budzące sporo kontrower
sji. Bo można odnieść wrażenie, 
że tak naprawdę chodzi tylko 
o to, by do kieszeni UEFA wpły
nęła kolejna rzeka pieniędzy 
z prawtelewizyjnych. 

Tym niemniej środowe histo
ryczne losowanie pierwszej edy
cji tych rozgrywek wiązało się 
z emocjami, zwłaszcza że repre
zentacja Polski dzięki wyso-
kiemu rankingowi trafiła do elity 
imogła wpaść na wielkich rywali 
- m.in. Niemców, Hiszpanów, 
Anglików czy Francuzów. Osta
tecznie trafiła na Portugalczy
ków oraz Włochów. 

Trudno nie odnieść wrażenia, 
że Adamowi Nawałce po raz ko
lejny - oprócz niewątpliwego ta
lentu selekcjonerskiego - dopi
sało szczęście. A było ono w tej 
zabawie wbrew pozorom dość 
ważne, bo końcowa kolejność 
tych rozgrywek będzie miała de
cydujące znaczenie przy podziale 
koszyków do eliminacji mi
strzostw Europy2020. Ba,każda 
dywizja po zakończeniu elimina
cji do Euro rozegra turniej bara-
żowy o awans do tego turnieju. 
Zagrają w nich zwycięzcy grup, 

Mecz z Portugalią będzie rewanżem za ćwierćfinał mistrzostw Europy, który przegraliśmy w Marsylii w rzutach karnych 3:5 

awprzypadku gdyby wywalczyli 
już takąpromocję wregularnych 
eliminacjach, będzietonastępny 
zespół w tabeli. 

Nie bez znaczenia są także 
pieniądze. Za sam udział w roz
grywkach Dywizji A federacja 
ma zagwarantowany wpływ 
1,5 min euro, drugie tyle dosta
nie zwycięzca grupy, a kolejne 
premie przygotowano w tur
nieju finałowym. Najlepszy ze
spół wzbogaci się o 4,5 min, po
konany w finale - 3,5 min, brą
zowy medalista - 2,5 min, 
a czwarty -1,5 min euro. 

Rozgrywki zostaną zainaugu
rowane we wrześniu 2018 r. 

- Wiedzieliśmy, że trafimy 
do bardzo atrakcyjnej grupy. Me
cze z Włochami i Portugalią do
starczą nam dobrego materiału 
szkoleniowego i zapewnią kibi
com wiele emocji. Mamy trochę 
czasu na analizę rywali, bo naj
pierw czeka nas mundial - mó
wił w rozmowie z TVP selekcjo
ner reprezentacji Polski Adam 
Nawałka. 

- Portugalia to świetny prze
ciwnik, mistrz Europy. Będzie
my mieli okazję do małego re
wanżu za ćwierćfinał ME we 
Francji. Włosi to również mocni 
rywale. Nie zakwalifikowali się 
do mundialu, więc podejdą 

do Ligi Narodów z jeszcze więk
szymi ambicjami. Włoska piłka 
stoi na bardzo wysokim pozio
mie. Znam doskonale struktury 
szkolenia we Włoszech. Jestem 
pod wrażeniemich przygotowa
nia taktycznego, technicznego 
i fizycznego. Mecze z Portugalią 
i Włochami będąświetną okazją 
do skonfrontowania naszych 
umiejętności ze specyficznymi 
stylami gry. Włosi grają bardzo 
ciekawie, trzyosobowym blo
kiem defensywnym. Będzie to 
dla nas bardzo cenne doświad-
czenie i świetna forma przygoto
wań do eliminacji - zakończył 
Nawałka. 

Prezes PZPN Zbigniew Bo-
niek wyniki losowania skomen
tował na Twitterze krótko wpi
sem: „Easy", z dodatkiem emo-
tikonówwpostaci roześmianych 
do łez buziek. Kilka tygodni 
temu szef związku w programie 

Adam Nawałka: Włosi 
to bardzo mocni rywa
le. Nie zakwalifikowali 
się do mundialu, więc 
podejdą do Ligi Naro
dów z wielką ambicją 

„Cafe Futbol" mówił już o kwe
stii lokalizacji meczów Ligi Naro
dów. - Na pewno nie zagramy ich 
na Stadionie Narodowym. Ma
my jednak do wyboru kilka no
woczesnych obiektów posiada-
jących odpowiednie przestrze
nie i skyboxy. Największe szanse 
miałyby Wrocław oraz Gdańsk 
- stwierdził wówczas Boniek. 

O organizację spotkania 
z Włochami lub Portugalią bę
dzie się starał też Stadion Śląski 
w Chorzowie. - A może nawet 
o oba mecze, jeśli będzie to 
możliwe. Do działań przystą
pimy zaraz w marcu po towa
rzyskim meczu z Koreą Połud
niową - zaznacza Adam Pawli
cki, kierownik działu komuni
kacji społecznej Stadionu. ©® 

Grupy Ligi Narodów 
DYWIZJA A 
Grapa 1 Niemcy, Francja, Holandia 
Gnpa2 Belgia, Szwajcaria. Islandia 
Gnąn 3 Portugalia, Włochy, POLSKA (7.09 Włochy 
- Polska; MO Polska - Portugalia; 14.10 Polska - Wło
chy; 20.H Portugalia - Polska) 
Gnęa4Hiszpania, Anglia, Chorwacja 
DYWIZJA B 
Gnęal Słowacja, Ukraina, Czechy 
Grapa2Ro^,Szwecja,Turcja 
Gnąia3 Austria, Bośnia i Hercegowina, Irlandia 
Północna 
Gną»4 Walia, Irlandia, Dania 
DYWIZJA C 
Gnąnl Szkocja, Albania, Izrael 
Gnąa2 Węgry, Grecja, Finlandia, Estonia 
Gropa3Słowenia, Norwegia, Bułgaria, Cypr 
Gnąn4 Rumunia, Serbia, Czarnogóra, Litwa 
DYWIZJA D 
GrapalGruzja, Łotwa, Kazachstan, Andora 
Gną»2Białoruś, Luksemburg Mołdawia, San Ma
rino 
Gną»3Azerbądżan, Wyspy Owcze, Malta, 
Kosowo 
Giupa4 Macedonia, Armenia, Liechtenstein, 
Gibraltar 
Terminy meczów grupowych: 6-8,9-TI września, 
TT-B, 14-16 października, 15-17,18-20 listopada. 
Półfinały: 5-6 czerwca 2019. 
Meczeobrązifinał: 9czerwca 
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Poltarex Pogoń Lębork zwycięża 
po trudnym meczu z Gorzovią 
Tenis stohmy 
Jarosław Stencel 
jaroslaw.stencel@polskapress.pl 

Tenisiści Połtareksu Pogoni 
Lębork w Tl. kolejce spotkań 
I ligi grupy północnej pokonali 
na własnych stołach Gorzovię 
Gorzów 6:4. 

Goście ponownie, tak jak wGo-
rzowie w I rundzie, zawiesili 
wysoko poprzeczkę faworytom 
tego spotkania - tenisistom 
z Lęborka. 

Gospodarze dopiero po 
trzech godzinach walki mogli 
się cieszyć ze zwycięstwa. 

Lęborczanie cztery razy 
obejmowali prowadzenie 
w meczu, ale dopiero ostatnia 
gra zadecydowała o końcowym 
wyniku. 

Sławomir Dosz po drama
tycznej walce pokonał Rado
sława Zabsłaego 3:2, mimo że 
przegrywał w setach 1:2. 

W decydujących partiach 
meczu zawodnicy Pogoni wy
kazali się większą determinacją 
i dojrzałością w grze, odnosząc 
cenne zwycięstwo 6:4. 

Punkty dla Pogoni zdobyli: 
Adam Dosz - 2, Sławomir Dosz 
- 2, Marek Prądzinski -1 oraz de
bel A. Dosz/M. Prądzinski -1. 

Dla pokonanych gości kom
plet punktów zdobył Karol 
Żarski. 

Za dwa tygodnie, 3 lutego 
w Siedlcach miejscowa Pogoń 
podejmie Poltarex Pogoń 
Lębork w 12. kolejce spotkań 
Iligi. 

Przebieg meczu Poltarex 
Pogoń Lębork - Gorzovia 
6:4: 
Adam Dosz - Jacek Nowo-
kuński 3:2, Sławomir Dosz -
Radosław Żabski 3:2, Sławomir 
Dosz - Jacek Nowokuński 3:0, 
Adam Dosz - Radosław Żabski 

3:1, A. Dosz/M. Prądzinski - J. 
Nowokuński/R. Żabski 3:0, S. 
Dosz/T. Sposób - Kibała/K. 
Żarski 2:3, Marek Prądzinski -
Karol Żarski 1:3, Tomasz Spo
sób - Paweł Kibała 2:3, Tomasz 
Sposób - Karol Żarski 0:3, Ma
rek Prądzinski - Paweł Kibała 
3:0. 

Zakończone mecze 11. 
kolejki Iligi grupy 
północnej: 
KS AZS AWFiS Gdańsk - KUKS 
Remus Kościerzyna 5:5, Energa 
Toruń - KS Dekorglass II 
Działdowo 8:2, Victoria Repro 
Płock - Małe Trójmiasto Rumia 
4:6, Olimpia - Unia Grudziądz -
Pogoń Siedlce-7:3. 

Kolejne spotkanie 
przed własną publicz
nością Połtarex Pogoń 
rozegra 10 lutego, 
a rywalem będzie 
VktoriaPtock 

Tabela: 
1. Energa Toruń 11 22 95:15 
2. Olimpia-Unia Grudziądz 12 19 81:39 
3. Poltarex Pogoń Lębork 11 17 68:42 
4. Małe Trójmiasto Rumia 11 13 57:53 
5. Pogoń Siedlce 12 10 51:69 
6. Victoria Płock 11 9 49:61 
7. AZS AWFiS II Gdańsk 11 9 42:68 
8. Gorawia Gorzów WIkp. 11 6 46:64 
9. KS II Działdowo 12 6 46:74 
10. Remus Kościerzyna 14 5 45:95 

Tenisiści Połtareksu Pogoni Lębork walczą nie tylko w rozgrywkach pierwszej ligi grupy 
północnej, ale również reprezentują Polskę w Pucharze Europy 

Poltarex wkrótce znów 
zagra w europejskich 
pucharach 
Trzeci zespół niemieckiej 
Bundesligi - Post SV Muhl-
hausen oraz lider pierwszej ligi 
we Włoszech - TT A4 Verzuolo 
to potencjalni rywale Połta
reksu Pogoni Lębork i Wametu 

Dąbcze w trzeciej rundzie Pu
charu Europy TT Inter Cup 
w tenisie stołowym. 

Na razie znanych jest trzy
naście z szesnastu zespołów, 
które znalazły się w gronie naj
lepszych w rozgrywkach Pu
charu Europy. 

Ostatni z uczestników tych 
europejskich rozgrywek po
znani zostaną podczas pierw
szego weekendu lutego. 

Zmagania w TT Inter Cup 
wielkimi krokami wkraczają 
w decydującą fazę. 

W trzeciej rundzie wystar
tują dwa polskie zespoły -
Wamet Dąbcze i Poltarex Pogoń 
Lębork. 

Drużyna z Wielkopolski 
w 1/16 finału wygrała walkowe

rem z niemieckim SpVgg 
Erlangen 4:0, a lęborczanie, 
którzy są czołową ekipą l. ligi 
grupy północnej, pokonali 
na wyjeździe niemiecki TSV 
Lunestedt4:l. 

Polska jest jedynym krajem 
w tegorocznej edycji Pucharu 
Europy TT Inter Cup, którego 
zespoły w komplecie awanso
wały do czołowej szesnastki 
tych rozgrywek. 

Najwięcej swoich przedsta
wicieli w 1/8 finału będą mieli 
jednak Niemcy. 

Naszych zachodnich sąsia
dów w trzeciej rundzie repre
zentować będą: obrońca tro
feum i aktualnie trzecia dru
żyna w Bundeslidze - Post SV 
Muhlhausen, SV Union Yelbert 

z Niemcem Larsem Hielsche-
rem i Rumunem Adrianem 
Dodeanem w składzie, TTV 
Zell, SC Wewer, w barwach 
którego występuje Kazimierz 
Wiszowaty, oraz TSV 
Bargteheide. 

Oprócz Polski i Niemiec 
swoich przedstawicieli w trze
ciej rundzie Pucharu Europy TT 
Inter Cup będą miały także: 
Włochy, Austria, Holandia, 
Francja i Czechy. 

Szansę na występ w 1/8 fi
nału ma także luksemburski 
DT Nidderkaerjeng, który 
w pierwszą sobotę lutego za
gra na wyjeździe z austria
ckim TTC Guntramsdorf 1985. 
W pozostałych dwóch spotka
niach ASKO Komperdell Wie

deń zmierzy się z ósmą ekipą 
włoskiej ekstraklasy - ASD 
Tennistavolo Norbello, a nie
miecki SC Buschausen 1912 
zagra z szóstym zespołem au
striackiej Bundesligi 
Regionalteam Obwerwart -
Burgenland. 

Losowanie par 1/8 finału 
odbędzie się na początku lu
tego. 

Aktualne wyniki drugiej 
rundy rozgrywek: 
ASO Fortitudo Bołogna (Włochy)- TTV Zel 
(Niemcy) 0-4 
EntacEnschede (Holandia)-SV 
Internationale Jena (Niemcy) 4:1 
nCWmnweiler(Niemcy)-GSRegaldi 
Novara (Włochy) 14 
Sportklub Wiedeń (Austria) - Tatran KRPA 
Hostinne (Czechy) 3:4 
TTCRaiffeissenKudil(Austria)-PostSV 
Muhliausen (Niemcy) 0:4 
SCWewer(Niemcy)-SolexConsułtTTC 
Wiener Neustadt (Austria) 4:0 
nA4Verzuolo(Włodiy)-ATS 
Gumpoldsldrchen (Austria) 4:0 
SPG Sportkinb-Flotzerstełg A (Austria) - SV 
Union Vdbert 2011 (Memcy)04 
SPG muki Ebensee (Austria)• TTV Rees-
Groin(Memcy)4K) 
Wamet Dąbcze (Połska)-SpVgg Erlangen 
(Niemcy) 4:0 
Ingre CMPJM (Francja) - TV Nauheim 
(Niemcy) 4-2 
DTBerbuerg (Luksemburg)-TSV 
Bargteheide (Niemcy) 3:4 
TWLunestedt(Niemcy)-Poltarex Pogoń 
Lębork (Polska) h4 

Spotkania, które 
pozostały do rozegrania: 
TTC Guntramsdorf1985(Austria)-DT 
Niddefkaefjeng (Luksemburg) (3.01 
2018) 
SCBusdihausent912(tóemcy)-
RegnnaheamObwerwart-Burgenland 
(Austria) (1012018) 
ASKO KomperdeS Wiedeń (Austria)-ASD 
Tenrastawto Norbelo (Włochy) (28. OL 
2018) 
©® 

Drutex-Bytovia w Stężycy wygrywa kolejne 
spotkanie sparingowe. Tym razem z Jaguarem 
Piłka nocna 
Jarosław Stencel 
jaroslaw.stencel@polskapres5.pl 

Wczoraj kolejne spotkanie to
warzyskie rozegrali piłkarze 
pierwszoligowego Druteksu-
-Bytovii Bytów. 

Po ra î. oiejny mecz rozegrano 
w Stężycy, a rywalem był 
czwartoligowy Jaguar Gdańsk. 
Bytowianie zwyciężyli 5:0. 

Podopieczni trenera Adriana 
Stawskiego przeważali przez 

całe spotkanie. Już wpierwszej 
minucie było groźnie pod 
bramką gdańszczan. Dośrodko-
wanie Michała Szewczyka nie 
doszło jednak do żadnego z za
wodników, który mógłby za
kończyć akcję celnym uderze
niem. Następnie Kamil Wac-
ławczyk chciał uruchomić 
Szewczyka, lecz zagrał prosto
padłą piłkę zbyt mocno. 

Chwilę potem nieoczekiwa
nie to goście stworzyli sobie 
groźną sytuację. Jeden z za
wodników Jaguara popisał się 

indywidualną akcją, minął 
dwóch graczy Druteksu, ale 
przestrzelił w sytuacji sam 
na sam z Michałem Szrom-
nikiem. Po dośrodkowaniu Se
bastiana Kamińskiego z rzutu 
rożnego główkował Łukasz 
Wróbel, lecz nie trafił w światło 
bramki. Mocno z rzutu wol
nego strzelał Jakub Wilk, lecz 
pewnie piłkę złapał golkiper Ja
guara. W 9. minucie z powie
trza uderzał Bartłomiej Poczo-
but, ale trafił tylko w słupek. 
Wcześniej tuż obok bramki 

z dystansu uderzał Kamiński. 
Po rzucie rożnym dobrze ude
rzał Wacławczyk. Piłka spadła 
jeszcze pod nogi Szewczyka, 
który jednak uderzył tuż 
nad poprzeczką. Po kolejnym 
dośrodkowaniu Kamińskiego 
o centymetry z piłką minął się 
Szewczyk. Ataki bytowian 
w końcu powiodły się. Najpiew 
rzut karny wykorzystał Janusz 
Surdykowski, a następnie 
Szewczyk po składnej akcji 
z najbliższej odległości pokonał 
bramkarza Jaguara. 

W boczną siatkę chwilę po
tem uderzył Kamiński. Tuż 
przed przerwą po błędzie 
golkipera z Gdańska kolejną 
bramkę zdobył Surdykowski. 
Gdańszczanie zdołali jeszcze 
stworzyć sytuację, ale piłka po
szybowała nad bramką. 
Po przerwie zagotowało się 
w polu karnym Jaguara po na
szym rzucie rożnym, jednak 
Wróbel nie doszedł do czystego 
strzału. Ładną akcję rozegrali 
Orlando Kpassa ze Sławomi
rem Dudą, który jednak zagrał 
zbyt mocno do Bartosza 
Biela.Kolejnego gola zespół 
zdobył po kontrze. Urucho
miony został Biel na skrzydle, 
który płasko dorzucił do Dudy, 
a ten „krzyżakiem" pokonał 

bramkarza. Wynik na 5:0 usta
lił Maksymilian Hebel, który 
otrzymał prostopadłe podanie 
i nie zmarnował sytuacji będąc 
oko w oko z bramkarzem Jagu
ara. 

DRUTEX-BYT0VIA - JAGUAR GDAŃ5K 
5:0(3:0) 
Bramki: 1:0 Janusz Surdykowski (28-karny), 2:0 
Michał Szewczyk (30), 3:0 Surdykowski (42), 4:0 
Sławomir Duda (67), 5:0 Maksymilian Hebel (75) 
Dnitex-Bytovia: Michał Szromnik (46 Andrzej 
Wrtan) - Sebastian Kamiński, tukasz Wróbel, Woj
ciech Wilczyński, Marek Opałacz (71 Krzysztof 
Szymanowski), Jakub Wilk, Jakub Kuzdra (46 
Maksymilian Hebel), Bartłomiej Poczobut (46 
Maciej Błaszkowski), Michał Szewczyk (46 
Bartosz Biel), Kamil Wacławczyk (46 Sławomir 
Duda), Janusz Surdykowski (46 Orlande Kpassa). 
©® 


